
آگهی فراخوان عمومی
 موضوع فراخوان: نقشه برداری صنعتی خطوط تولید و پشتیبانی شرکت فولاد مبارکه و مجتمع فولاد سبا

شــرکت فولاد مبارکه اصفهان در نظر دارد نسبت به انجام نقشــه برداری صنعتی خطوط تولید و پشتیبانی شرکت فولاد 
مبارکه و مجتمع فولاد ســبا اقدام نماید لذا از کلیه شــرکت های توانمند و متخصــص در زمینه موضوع فراخوان دعوت 
می گردد جهت شرکت در مناقصه ضمن ارائه نامه اعلام آمادگی نسبت به ارسال مدارک و مستندات بر اساس موارد زیر 

اقدام نمایند:
- تجربه و سوابق اجرایی پیمانکار

- توان مالی پیمانکار داخلی شامل صورت مالی حسابرسی شده
- حسن سابقه در کارهای قبلی مرتبط با موضوع مناقصه

- توان فنی، پشتیبانی، سیستم مدیریتی کارشناسی و اجرایی )چارت سازمانی ( به همراه رزومه و سوابق، توان تجهیزاتی، 
ماشین آلات

- گواهینامه سلامت ایمنی از اداره کار
نحوه ارسال اسناد و مدارک:

کلیه متقاضیان در صورت تمایل لازم اســت حداکثر تا تاریخ 1401/06/19 نســبت به ارســال اسناد و مدارک به آدرس: 
اصفهان، ۷5 کیلومتری جنوب غربی اصفهان، مبارکه، صندوق پستی 84815-161  مبارکه، واحد قراردادهای خرید و همچنین 
  shadow.mrz.60@gmail.com و sdhamidrezakazemi@gmail.com  ارســال اطلاعات رزومه کاری بــه ایمیــل

می توانند اقدام نمایند.
درصورت نیاز به اطلاعات بیشتر بازرگانی با خانم هادی به شماره تلفن  52۷33599-031  و اطلاعات فنی با آقای غلامزاده 

09010039085 و اطلاعات سیستمی با آقای شایان با شماره  52۷3339۷-031  تماس حاصل فرمایید.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/06/02  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/06/08

روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه اصفهان

شرکت فولاد مبارکه اصفهان

 نوبت دوم

1401-31

آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای
مناقصه گذار : شرکت توزیع نیروی برق خوزستان

سپرده شركت در مناقصه )ریال( موضوع مناقصهشماره مناقصه

5.284.552.000خرید پایه های گرد 9 و 12 متری 400 و 600 کیلوگرم نیرو جهت بهسازی روستایی سال 1401/551401

3.68۷.81۷.000خرید پایه های چهارگوش 9 و 12 متری 400 و 600 و 15 متری 600 کیلوگرم نیرو جهت بهسازی روستایی سال 1401/541401

1.۷90.658.000خرید یراق آلات طرح بهسازی روستایی سال 1401/591401

 نوبت دوم

روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق خوزستان

مهلت دریافت اسناد مناقصه : از تاریخ 1401/06/0۷ لغایت 1401/06/13
 محــل دریافــت اســناد مناقصــه : آگهــی و اســناد مناقصــه در ســایت ســتاد ایــران
 )www.setadiran.ir( قابل رویت می باشد . ) دانلود اسناد مناقصه، ارائه پیشنهاد قیمت و ثبت 

پاکات از طریق سایت ستاد ایران امکان پذیر است .(
تاریخ تحویل پاكات مناقصه : تا پایان وقت اداري روز دوشنبه مورخ  1401/06/28 

محل تحویل پاكات مناقصه : اهواز امانیه خیابان شهید منصفي شركت توزیع نیروي برق خوزستان 
طبقه اول  دفتر حراست و امور محرمانه 

تاریخ گشایش پاكات مناقصه : روز  چهارشنبه   1401/06/30 ساعت 10
مبلغ خرید اسناد مناقصه : 1.000.000 ریال واریز به حساب سپهر شماره 01049۷820000۷ 

نزد بانك صادرات اهواز شعبه دز 
پیشــنهاد دهنده مكلف است معادل مبلغ سپرده ، تضمین هاي معتبر تسلیم یا مبلغ مذكور را به 
حساب بانكي شركت واریز و یا چك بانكي تضمیني در وجه شركت تهیه و حسب مورد ضمانت نامه یا 

رسید واریز وجه یا چك بانكي را ضمیمه پیشنهاد به شركت تسلیم نماید.
به پیشنهاد هاي فاقد سپرده ، سپرده هاي مخدوش ، سپرده هاي كمتر از میزان مقرر یا چك شخصي 

و نظایر آن ترتیب اثر داده نخواهد شد.
به پیشــنهاد های فاقد امضاء،  مخدوش و پیشــنهاد اتي كه بعد از انقضاء مدت مقرر واصل شود 

مطلقاًترتیب اثر داده نخواهد شد.
سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است . 

تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/0۷ تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/06/08

iso90001

             

بهروز کاویانی – شهردار شهر اندیشه

 آگـهـی
تجدید مناقصه عمومی

 نوبت دوم

ســازمان  ابلاغــی  اعتبــارات  محــل  از  دارد  نظــر  در  اندیشــه  شــهرداری 
شــهرداری ها و دهیاری هــای کل کشــور و بــه اســتناد نامــه ١٤٠١/٤١/١٨٠٩٩ 
شــماره ٠٤/١٣ /١٤٠١ مدیــر کل محتــرم دفتــر فنــی امــور عمرانــی و حمــل و 
نقــل و ترافیــک اســتانداری تهــران نســبت بــه اجــرای پــروژه ذیــل را از طریــق 
مناقصــه عمومــی بــه پیمانــکاران فعــال حقیقــی و حقوقــی واجــد شــرایط )کلیــه 
دارنــدگان پروانــه کســب تعمیــرکاران اتومبیل هــای ســنگین( واگــذار نمایــد .

١ -موضوع مناقصه :
بازسـازی کامل ١٠دسـتگاه اتوبوس شـهری با اعتبـار 28/000/000/000 ریال 

بـا احتسـاب 9% مالیات بـر ارزش افزوده
٢- سپرده شرکت در مناقصه:

مبلـغ 1/400/000/000 ریـال می باشـد. به همین منظـور ١- ضمانتنامه بانکی 
بـه نفـع شـهرداری اندیشـه ٢- واریـز نقـدی بـه حسـابجاری سـیبا بـه شـماره 
٠١١٣٩٩٤٤٥٦٠٠١ نـزد بانـک ملـی ایـران شـعبه بلـوار آزادی اندیشـه کـد 
 ٣  )IRشـماره حسـاب شـبا ١٥٠١٧٠٠٠٠٠٠٠١١٣٩٩٤٤٥٦٠٠١(   ٢٤١٧
–ضمانت نامـه صـادره توسـط موسسـات بیمه گـر دارای مجـوز فعالیـت و صـدور 
ضمانت نامـه از سـوی بیمـه مرکـزی ایـران ٤- اوراق مشـارکت بـی نـام تضمین 
شـده بانک هـا و دولـت بـا قابلیـت بازخرید قبل از سـر رسـید ٥- وثیقـه ملکی 
معـادل 85% ارزش کارشـناس رسـمی آن ٦- ضمانت نامه هـای صـادره توسـط 
صندوق هـای ضمانـت دولتـی کـه بـه موجـب قانـون تاسـیس شـده یا می شـوند 
و طبـق اساسـنامه فعالیـت می نماینـد. را تهیـه و برابر دسـتور العمـل مندرج در 

مناقصه کاربـرگ 
بـه همراه پیشـنهاد قیمـت ارائه گردد. لازم بذکر اسـت نفـرات اول ، دوم و سـوم 
مناقصـه هـرگاه حاضـر بـه عقـد قـرارداد نگردند سـپرده آنان بـه ترتیـب به نفع 

کارفرمـا ضبط خواهد شـد.
٣ -مهلت و محل دریافت اسناد مناقصه:

از تاریخ انتشــار آگهی لغایت پایان وقت اداری ســه شــنبه مورخ ١٤٠١/٠٦/٠٨ 
ــت ــک دول ــدارکات الکترونی ــامانه ت ــق س ــاً از طری ــت آن صرف ــل دریاف  و مح

 www.setadiran.ir می باشد.
٤ -مهلت و محل تسلیم پیشنهادات:

متقاضیان می بایسـت تا پایان سـاعت اداری روز شنبه مورخ ١٤٠١/٠٦/١٩ اصل 
ضمانت نامه را به واحد دبیرخانه شهرداری تحویل و شماره ثبت پاکت الف دریافت 
 و سـپس تصویر سـپرده شـرکت در مناقصـه را در سـامانه تـدارکات الکترونیک

 www.setadiran.ir  بارگذاری نمایند.
تذکـر: صرفا اسـناد پاکت های پیشـنهاد )ب( و )ج( دارای امضـای الکترونیکی 
مـورد پذیـرش اسـت. در جلسـه بازگشـایی پاکـت هـای )ب( و )ج(، اسـناد 
فیزیکـی )کاغـذی( و اسـناد فاقـد امضـای الکترونیکـی بـه هیـچ وجـه مـورد 

نیسـت. پذیرش 
٥ -مدارك لازم جهت دریافت اسناد مناقصه :

متقاضیـان جهـت دریافـت اسـناد می بایسـت از طریـق سـامانه سـتاد نسـبت به 
خریـد اسـناد شـرکت در مناقصـه اقـدام نمایند.

٦- زمان بازگشایی پیشنهادها :
پایان ساعت اداری روز شنبه مورخ ١٤٠١/٠٦/١٩ می باشد.

دلیل  ذکر  بدون  پیشنهادات  تمام  یا  یک  قبول  یا  رد  در  اندیشه  ٧- شهرداری 
مختار می باشد.

٨- هزینه درج آگهی در روزنامه به عهده برنده مناقصه می باشد.
تاریخ انتشارنوبت اول: 1401/06/01    تاریخ انتشارنوبت دوم: 1401/06/08

اندیشه شهرداری 

آگهی فراخوان عمومی
 موضوع فراخوان: نقشه برداری صنعتی خطوط تولید و پشتیبانی شرکت فولاد مبارکه و مجتمع فولاد سبا

شــرکت فولاد مبارکه اصفهان در نظر دارد نسبت به انجام نقشــه برداری صنعتی خطوط تولید و پشتیبانی شرکت فولاد 
مبارکه و مجتمع فولاد ســبا اقدام نماید لذا از کلیه شــرکت های توانمند و متخصــص در زمینه موضوع فراخوان دعوت 
می گردد جهت شرکت در مناقصه ضمن ارائه نامه اعلام آمادگی نسبت به ارسال مدارک و مستندات بر اساس موارد زیر 

اقدام نمایند:
- تجربه و سوابق اجرایی پیمانکار

- توان مالی پیمانکار داخلی شامل صورت مالی حسابرسی شده
- حسن سابقه در کارهای قبلی مرتبط با موضوع مناقصه

- توان فنی، پشتیبانی، سیستم مدیریتی کارشناسی و اجرایی )چارت سازمانی ( به همراه رزومه و سوابق، توان تجهیزاتی، 
ماشین آلات

- گواهینامه سلامت ایمنی از اداره کار
نحوه ارسال اسناد و مدارک:

کلیه متقاضیان در صورت تمایل لازم اســت حداکثر تا تاریخ 1401/06/19 نســبت به ارســال اسناد و مدارک به آدرس: 
اصفهان، ۷5 کیلومتری جنوب غربی اصفهان، مبارکه، صندوق پستی 84815-161  مبارکه، واحد قراردادهای خرید و همچنین 
  shadow.mrz.60@gmail.com و sdhamidrezakazemi@gmail.com  ارســال اطلاعات رزومه کاری بــه ایمیــل

می توانند اقدام نمایند.
درصورت نیاز به اطلاعات بیشتر بازرگانی با خانم هادی به شماره تلفن  52۷33599-031  و اطلاعات فنی با آقای غلامزاده 

09010039085 و اطلاعات سیستمی با آقای شایان با شماره  52۷3339۷-031  تماس حاصل فرمایید.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/06/02  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/06/08

روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه اصفهان

شرکت فولاد مبارکه اصفهان

 نوبت دوم

1401-31

آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای
مناقصه گذار : شرکت توزیع نیروی برق خوزستان

سپرده شركت در مناقصه )ریال( موضوع مناقصهشماره مناقصه

5.284.552.000خرید پایه های گرد 9 و 12 متری 400 و 600 کیلوگرم نیرو جهت بهسازی روستایی سال 1401/551401

3.68۷.81۷.000خرید پایه های چهارگوش 9 و 12 متری 400 و 600 و 15 متری 600 کیلوگرم نیرو جهت بهسازی روستایی سال 1401/541401

1.۷90.658.000خرید یراق آلات طرح بهسازی روستایی سال 1401/591401

 نوبت دوم

روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق خوزستان

مهلت دریافت اسناد مناقصه : از تاریخ 1401/06/0۷ لغایت 1401/06/13
 محــل دریافــت اســناد مناقصــه : آگهــی و اســناد مناقصــه در ســایت ســتاد ایــران

 )www.setadiran.ir( قابل رویت می باشد . ) دانلود اسناد مناقصه، ارائه پیشنهاد قیمت و ثبت 
پاکات از طریق سایت ستاد ایران امکان پذیر است .(

تاریخ تحویل پاكات مناقصه : تا پایان وقت اداري روز دوشنبه مورخ  1401/06/28 
محل تحویل پاكات مناقصه : اهواز امانیه خیابان شهید منصفي شركت توزیع نیروي برق خوزستان 

طبقه اول  دفتر حراست و امور محرمانه 
تاریخ گشایش پاكات مناقصه : روز  چهارشنبه   1401/06/30 ساعت 10

مبلغ خرید اسناد مناقصه : 1.000.000 ریال واریز به حساب سپهر شماره 01049۷820000۷ 

نزد بانك صادرات اهواز شعبه دز 
پیشــنهاد دهنده مكلف است معادل مبلغ سپرده ، تضمین هاي معتبر تسلیم یا مبلغ مذكور را به 
حساب بانكي شركت واریز و یا چك بانكي تضمیني در وجه شركت تهیه و حسب مورد ضمانت نامه یا 

رسید واریز وجه یا چك بانكي را ضمیمه پیشنهاد به شركت تسلیم نماید.
به پیشنهاد هاي فاقد سپرده ، سپرده هاي مخدوش ، سپرده هاي كمتر از میزان مقرر یا چك شخصي 

و نظایر آن ترتیب اثر داده نخواهد شد.
به پیشــنهاد های فاقد امضاء،  مخدوش و پیشــنهاد اتي كه بعد از انقضاء مدت مقرر واصل شود 

مطلقاًترتیب اثر داده نخواهد شد.
سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است . 

تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/0۷ تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/06/08

iso90001

             

بهروز کاویانی – شهردار شهر اندیشه

 آگـهـی
تجدید مناقصه عمومی

 نوبت دوم

ســازمان  ابلاغــی  اعتبــارات  محــل  از  دارد  نظــر  در  اندیشــه  شــهرداری 
شــهرداری ها و دهیاری هــای کل کشــور و بــه اســتناد نامــه ١٤٠١/٤١/١٨٠٩٩ 
شــماره ٠٤/١٣ /١٤٠١ مدیــر کل محتــرم دفتــر فنــی امــور عمرانــی و حمــل و 
نقــل و ترافیــک اســتانداری تهــران نســبت بــه اجــرای پــروژه ذیــل را از طریــق 
مناقصــه عمومــی بــه پیمانــکاران فعــال حقیقــی و حقوقــی واجــد شــرایط )کلیــه 
دارنــدگان پروانــه کســب تعمیــرکاران اتومبیل هــای ســنگین( واگــذار نمایــد .

١ -موضوع مناقصه :
بازسـازی کامل ١٠دسـتگاه اتوبوس شـهری با اعتبـار 28/000/000/000 ریال 

بـا احتسـاب 9% مالیات بـر ارزش افزوده
٢- سپرده شرکت در مناقصه:

مبلـغ 1/400/000/000 ریـال می باشـد. به همین منظـور ١- ضمانتنامه بانکی 
بـه نفـع شـهرداری اندیشـه ٢- واریـز نقـدی بـه حسـابجاری سـیبا بـه شـماره 
٠١١٣٩٩٤٤٥٦٠٠١ نـزد بانـک ملـی ایـران شـعبه بلـوار آزادی اندیشـه کـد 
 ٣  )IRشـماره حسـاب شـبا ١٥٠١٧٠٠٠٠٠٠٠١١٣٩٩٤٤٥٦٠٠١(   ٢٤١٧
–ضمانت نامـه صـادره توسـط موسسـات بیمه گـر دارای مجـوز فعالیـت و صـدور 
ضمانت نامـه از سـوی بیمـه مرکـزی ایـران ٤- اوراق مشـارکت بـی نـام تضمین 
شـده بانک هـا و دولـت بـا قابلیـت بازخرید قبل از سـر رسـید ٥- وثیقـه ملکی 
معـادل 85% ارزش کارشـناس رسـمی آن ٦- ضمانت نامه هـای صـادره توسـط 
صندوق هـای ضمانـت دولتـی کـه بـه موجـب قانـون تاسـیس شـده یا می شـوند 
و طبـق اساسـنامه فعالیـت می نماینـد. را تهیـه و برابر دسـتور العمـل مندرج در 

مناقصه کاربـرگ 
بـه همراه پیشـنهاد قیمـت ارائه گردد. لازم بذکر اسـت نفـرات اول ، دوم و سـوم 
مناقصـه هـرگاه حاضـر بـه عقـد قـرارداد نگردند سـپرده آنان بـه ترتیـب به نفع 

کارفرمـا ضبط خواهد شـد.
٣ -مهلت و محل دریافت اسناد مناقصه:

از تاریخ انتشــار آگهی لغایت پایان وقت اداری ســه شــنبه مورخ ١٤٠١/٠٦/٠٨ 
ــت ــک دول ــدارکات الکترونی ــامانه ت ــق س ــاً از طری ــت آن صرف ــل دریاف  و مح

 www.setadiran.ir می باشد.
٤ -مهلت و محل تسلیم پیشنهادات:

متقاضیان می بایسـت تا پایان سـاعت اداری روز شنبه مورخ ١٤٠١/٠٦/١٩ اصل 
ضمانت نامه را به واحد دبیرخانه شهرداری تحویل و شماره ثبت پاکت الف دریافت 
 و سـپس تصویر سـپرده شـرکت در مناقصـه را در سـامانه تـدارکات الکترونیک

 www.setadiran.ir  بارگذاری نمایند.
تذکـر: صرفا اسـناد پاکت های پیشـنهاد )ب( و )ج( دارای امضـای الکترونیکی 
مـورد پذیـرش اسـت. در جلسـه بازگشـایی پاکـت هـای )ب( و )ج(، اسـناد 
فیزیکـی )کاغـذی( و اسـناد فاقـد امضـای الکترونیکـی بـه هیـچ وجـه مـورد 

نیسـت. پذیرش 
٥ -مدارك لازم جهت دریافت اسناد مناقصه :

متقاضیـان جهـت دریافـت اسـناد می بایسـت از طریـق سـامانه سـتاد نسـبت به 
خریـد اسـناد شـرکت در مناقصـه اقـدام نمایند.

٦- زمان بازگشایی پیشنهادها :
پایان ساعت اداری روز شنبه مورخ ١٤٠١/٠٦/١٩ می باشد.

دلیل  ذکر  بدون  پیشنهادات  تمام  یا  یک  قبول  یا  رد  در  اندیشه  ٧- شهرداری 
مختار می باشد.

٨- هزینه درج آگهی در روزنامه به عهده برنده مناقصه می باشد.
تاریخ انتشارنوبت اول: 1401/06/01    تاریخ انتشارنوبت دوم: 1401/06/08

اندیشه شهرداری 

رئیس سازمان خصوصی سازی:
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وزیر اقتصاد:

بههرخارجیکه۱۰۰هزاردلار
واردایرانکند،اقامتمیدهیم

رئیس جمهور در نشست خبری: 

درمیانمردمبودنبرایما
یکاصلاست

وزیر نفت: 
ازهمانروزهاینخستدولت
شرایطفروشنفتتغییرکرد
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رئیس سازمان بورس گفت: این ســازمان با برنامه ریزی و تحلیل دقیق داده ها، به این 
نتیجه رســید که می تواند دامنه نوســان را به صورت پلکانی افزایش دهد و در فرصت 
مناسب به ســمت افزایش دامنه نوســان تا حدود ۱۰ درصد حرکت کند که این اقدام 

منتج به کارآمدی و حرفه ای تر شدن بازار سرمایه می شود

رئیس سازمان بورس اعلام کرد

اخذوامباسامانهتوثیق
الکترونیکیهوشمند



رئیس جمهور در نشست خبری: 
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سیاست
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حمایتدولت،نویدرقابتبارسانههایخارجی
محمد صفری   با توجه به این که همواره گفته شــده رســانه ها رکن 
چهارم دموکراســی هســتند اما متاســفانه طی ســال های گذشته 
رســانه های داخلی کشــور از حمایت های قاطع دولت هــا و مجموعه 
حکومت برخوردار نبوده اند. از دولت سیزدهم در آغاز راه، امید و انتظار 

این حمایت می رود.
رسانه نیاز به حمایت دارد. شما به رســانه های اروپایی و آمریکایی نگاه 
کنید. پشت اغلب رســانه های قدرتمندی که در اروپا و آمریکا انتشار 
می یابد، یک ســازمان و نهاد بزرگ حاکمیتی وجــود دارد؛ از وزارت 
خارجه گرفته تا پنتاگون و ســازمان سیا که خود را موظف به حمایت از 

رسانه ها و مطبوعات چاپی می دانند.  
این حمایت هم فقط مالی نیســت بلکه حمایت اطلاعاتی هم هســت. 
یعنی اطلاعات دسته اول از سوی مســئولین این سازمان ها در اختیار 
مطبوعات و رســانه های این کشــورها قرار داده می شود و برای همین 
است که تأثیرگذاری بیشــتری دارد. علاوه بر آن از سوی وزارتخانه ها و 
سازمان های حاکمیتی خط مشی و سیاست های اعلامی نیز به رسانه ها 
ابلاغ می شود. در حالی که رســانه های ما از کمبود اطلاعات و اخباری 
رنج می برند کــه فقط و فقط در اختیار مســئولین در رده های مختلف 

حکومت است. 
قاعدتا وقتی ما رســانه ای ها این اطلاعات و اخبار دســته اول را نداشته 
باشــیم، قادر به رقابت با رســانه های خارجی نخواهیم بــود. بنابراین 
رســانه های ما چه در حوزه مسائل سیاســی و چه در حوزه مسائل بین 
الملل و چه در سایر حوزه ها عملکرد ضعیفی دارند. مثلا به اخبار توافق 
هســته ای و برجام نگاه کنید. اغلــب اطلاعات و اخبار دســته اول این 
مذاکرات از سوی رسانه های غربی نظیر خبرگزاری رویترز و بی بی سی 
فارسی و دیگر رسانه های وابسته منتشر می شود؛ آن هم به صورت یک 

منبع آگاه در یکی از نهادهای حاکمیتی در کشورهای مذاکره کننده.  
اما رسانه های ما به این اطلاعات دسترســی ندارند، چرا که مسئولین 
کشوری نمی آیند این خبرهای دسته اول را در اختیار رسانه های اصلی 
کشــور قرار دهند. از این رو رقابت رســانه ای را می بازیم و نمی توانیم 
در وقت مناســب، اخبار و تحلیل های خود را پیرامــون این مذاکرات 

بنویسیم و منتشر کنیم. 
این نقطه ضعف در مورد ســایر موضوعات خبری نیــز اتفاق می افتد. 
بنابراین شاهدیم که رسانه های معاند فارســی زبان به اخباری درباره 
ایران دسترســی دارند که رســانه های داخلی ندارند و این از عجایب 

روزگار است. اما راه چاره چیست؟
امروزه رسانه ها در دنیا بسیار پیشرفت کرده اند؛ به ویژه با تقویت فضای 
مجازی و ایجاد شــبکه های اجتماعی که هر کدام برای خود یک غول 
رسانه ای شده اند، وزارت ارشاد و معاونت مطبوعاتی باید حمایت مالی 

و معنوی خود را از رسانه های داخلی بیشتر کنند. 
متاســفانه این امر در دولت های گذشــته تاکنون رخ نداده اســت اما 
از دولت آقای رئیســی که هنوز سه ســال از عمرش باقی مانده است، 
انتظار می رود در ســال های باقی مانده حمایت های خود را به ویژه از 
رسانه های همســو با خود افزایش دهد تا شاهد رونق بیشتر رسانه ها به 

خصوص رسانه های مکتوب باشیم. 
از طرفی مسئولین نیز اخبار قابل انتشــار و دست اول خود را در اختیار 
رسانه های داخلی قرار دهند تا در مقابله با رسانه های معاند موفق عمل 

کنیم.

درپیامی به مناسبت هفته دولت
وزیراطلاعات:دولتانقلابیدریکیازدشوارترین

مقاطعتاریخیامورکشوررابدستگرفت
وزیر اطلاعات در پیامی هفته دولت را تجلی ارزش ها و دســتاوردهای 
ماندگار شهیدان رجایی و باهنر دانست و گفت: دولت مردمی و انقلابی 
در یکی از دشــوارترین و پیچیده ترین مقاطع تاریخــی، اداره ی امور 

کشور را به دست گرفت.
حجت الاسلام والمسلمین »سید اسماعیل خطیب« در بخشی از پیام 
خود به مناســبت هفته ی دولت گفت: هفته ی دولت تجلی ارزش ها و 
دســتاوردهای ماندگار شــهیدان رجایی و باهنر، آن دو اســوه الگوی 
خدمت گــزاری خالصانه و درس آموزی اســت که همچــون میراثی 
ارزشمند بر تارک آسمان نیلگون میهن اسلامی عزیزمان می درخشند. 
این دو شهید عزیز توسط گروهک ضدمردمی و ضدانقلابی منافقین به 
درجه رفیع شهادت رسیدند تا به گواه تاریخ، ننگِ جنایت ددمنشانه ی 
منافقین تروریست مزدور صدام بعثی و صهیونیزم بین الملل، از دامان 
آلوده به خون افزون بر ۱۷ هزار شهید مظلوم و بی گناه تا قیامت زدوده 

نگردد.

وزیراطلاعات در این پیام اظهارداشــت: دولت مردمی و انقلابی در 
یکی از دشــوارترین و پیچیده ترین مقاطع تاریخــی، اداره ی امور 
کشــور را به دســت گرفت، اما با توکل به ذات اقدس الهی، با دنبال 
کردن مســیر مســتقیم ولایت با خدمتی الگو گرفته از رهبر فرزانه 
انقلاب اســلامی و از شــهیدان رجایی و باهنر و به ویژه از راه و رسم 
آمیختگی با مردم، خدمت به مردم و حضــور در میان مردم همه ی 
نقاط کشــور، در این مدت یک ساله، منشــأ تحولات قابل توجهی 
بوده که به اذن حضرت احدیت، آثار مبارک آن از این پس، بیشــتر و 

عمیق تر دیده خواهد شد.
حجت الاسلام خطیب موفقیت دراجرای طرح مردمی سازی یارانه ها، 
موفقیــت در مقابله بــا بیماری منحــوس کرونا، موفقیــت در عرصه 
بین الملل و منطقه ای )نشســت سه جانبه(، ســفرهای استانی رئیس 
جمهور  و آثــار با برکــت آن از را جمله دســتاوردهای دولت مردمی و 

انقلابی در این مدت برشمرد.
وزیراطلاعات در بخش دیگری ازاین پیام نوشــت که به روان پاک امام 
شــهیدان )ره( و شــهدای بخون خفته ی عرصه ی امنیت و شــهدای 
وزارت درود می فرستم و ضمن عرض تسلیت ایام، فرارسیدن هفته ی 
دولت را گرامی داشــته، به مناســبت روز کارمند، از یکایک کارکنان 
شاغل و بازنشســتگان عزیز، ولایت مدار عرصه ی گمنامی، که وجود 
نازنیــن خویش را در راه پاسداشــت خون شــهدای عزیــز و خدمت 
صادقانه در تأمین امنیت مــردم صرف نموده انــد، صمیمانه تقدیر و 

تشکر می کنم.
حجت الســلام خطیب در پایان از خداوند متعال، تــداوم توفیق روز 
افزون خدمت در پایگاه عظیم مبــارزه و جهاد و خدمت گزاری در نظام 
مقدس جمهوری اســلامی ایران در ســایه رهبری های مقام معظم 
رهبری حضــرت آیت الله العظمی امــام خامنــه ای )مدظله العالی( و 
سلامتی و آرامش خانواده های محترم شــما همکاران عزیز را مسالت 

کرد.

یادداشت

تریبون

خریدار  رئیس جمهــور با بیــان اینکه 
مدیریت میدانی با مدیریــت کارتابلی فرق 
می کند، گفت: فرق می کند که انسان پشت 
میز بنشیند و نشسته مدیریت کند یا اینکه 
در میدان حضور پیدا کنــد، با مردم بودن و 
مشکلات مردم را از نزدیک احساس کردن 

یک رویکرد و اصل به شمار می رود.
 آیت الله ابراهیم رئیســی در ابتدای نشست 
خبری با گرامیداشــت یاد شهدای انقلاب 
اســلامی به ویژه شــهدای دولت و سردار 
شــهید حاج قاسم ســلیمانی گفت: خدا را 
شــاکرم که توفیق داد تا یکســال به عنوان 
خدمتگزار مردم عزیز باشــیم و در این یک 
سال با وجود مشکلات و مسایلی که به آنها 
اشــاره می کنم همواره عنایت حضرت حق 
را دیدیم و شــکرگزار درگاه خداوند متعال 
هســتیم و تشــکر از مردم عزیز و صبور که 
بســیار با دولت همراهی کردند و همچنین 
مقام معظم رهبری که بــا رهنمودها دولت 
را کمک کردند.از همه دســتگاه ها، رسانه 
ملی و افــراد فعال در ایــن عرصه که تلاش 
کردند فعالیت های دولــت را تبیین کنند و 
اگر گره های ذهنی موجــود را رفع کنند نیز 

متشکرم.
آیت الله رئیســی گفت: در یکســال اخیر 
تلاش کردیم و نخســتین تغییر رویکردی 
که ما بر آن تاکید کردیم،توجه به خواســت 
مردم و حضــور در میان مردم بــود و تاکید 
بنده و دولت این اســت که همواره با مردم 
باشیم که حضور در ۳۱ اســتان و و بیش از 
۵۰ شهر و روســتا در راســتای همین نگاه 
انجام شده است. حضور در مجامع کارگری، 
کشــاورزی، تعلیم و تربیت و سایر موارد در 
همین راستا بوده است و کسانی که ملامت 
می کردند ثمر ایــن حضــور در بین مردم 
چیســت و نگران آن بودنــد، تجربه میان 

مردم بودن و لذت آن را نچشیده اند.
رئیس جمهور به تفــاوت مدیریت میدانی 
با مدیریت کارتابلی اشــاره کــرد و گفت: 
فرق می کند که انسان پشــت میز بنشیند 
و نشســته مدیریت کند یا اینکه در میدان 
حضور پیدا کند، با مردم بودن و مشــکلات 
مــردم را از نزدیک احســاس کــردن یک 
رویکرد و اصل به شــمار می رود و شناخت 
مســاله و حل رفع آن و دنبال کردن مسایل 
مردم نیز در کنار هم قــرار دارد. همواره به 
دولتمردان تاکید شده است که باید این نگاه 
را به مردم داشــته باشد. اینکه مردم مشکل 
دارو داشــتند و از نزدیک نبینیم که مشکل 

دارو دارند، یعنی چه و چه باید کرد. 
وی دیگر رویکرد این دولت در یکسال اخیر 
عدالت محور عنوان کرد و گفت: بودجه ما بر 
اساس عدالت تنظیم و به آمایش سرزمینی 
هم توجه  شــده اســت و در جذب نیروی 
انســانی، پرداخت ها و به کارگیــری افراد 
تاکید شده که باید پیوســت عدالت داشته 
باشد. مساله عدالت باید به تمامی اقدامات 
گرایش داشته باشد و با گوشزد کردن موارد 

مشخص به سمت رعایت عدالت برویم.

ساختارهای فسادزا در دولت باید 
اصلاح شود

رئیس جمهور ستیز با فساد سومین رویکرد 
برشمرد و افزود: باید با کسانی که با رشوه و 
ســایر موارد نظام اداری ما را با فساد همراه 
می کنند، مقابله شــود. حتی در مواردی که 
نه فساد، بلکه تخلف صورت گرفته است هم 
به دنبال نظارت و کنتــرل و مقابله بودیم و 
البته وظیفه ضدیت با فساد در هر سازمانی 
اول از همه خود همان سازمان و دولتمردان 
باید باشــند و در این مورد آنچــه که وجود 

داشته با آن برخورد شده است.
آیت الله رئیسی گفت: اصلاح ساختار فسادزا 
و افرادی که با روابط ناســالم و رشــوه نظام 
اداری مــا را آلوده کنند، برخــورد کردیم و 
نظارت دورن سازمان و برون سازمانی فعال 
بوده است. همچنین مدعی فساد و مسئول 
مبارزه با فســاد را همان مدیر دستگاه می 
دانیم زیرا آن مدیر در کنار وظیفه مدیریت 
مسئولیت مبارزه با فســاد را دارد. با مساله 
فساد چه ساختارهای فســادزا و رانتی که 
جیب عده ای را پر می کنــد و بی عدالتی را 
رواج می دهد باید برخورد شــود و معتقدیم 
باید این ســاختارها اصلاح و شــاهد تولید 

پرونده نباشیم.
وی ادامه داد: تخلفاتی بــود که نه حتی در 
حد فســاد بلکه در حد تخلف از مدیرکل یا 
معاون وزیر گزارش شــده است که سریعاً با 
آن برخورد شده است. یا موردی درباره اخذ 
رشوه در یک دستگاه گزارش شده که خود 
دولت آن را دنبال کرده و به دستگاه قضایی 
تحویل داده است. یعنی دولت، مدعی فساد 
و مسئول مبارزه با فســاد در یک دستگاه را 
مدیر آن دســتگاه می داند. نــه اینکه خود 
را مســئول اجرای امور بداند و فکر کند که 
دستگاهی بخواهد این کار را از بیرون انجام 

بدهد.
رئیسی تاکید کرد: هیچ مدیریتی در کشور 
بدون نظــارت و کنترل تعریف نمی شــود. 

یعنی در کنــار کار مدیریت خــود وظیفه 
ضدیت با فســاد را اولاً خود او دارد و سپس 
دســتگاه های مربوطــه که در بیــرون آن 
ســازمان و بیــرون دولت برعهــده دارند. 
لذا، مدعی فســاد و برخورد با تخلفات باید 
خود دولتمردان باشــند. در ایــن مدت نیز 
با مواردی که وجود داشــته برخورد شده و 
در ایــن رابطه به مســئولان و مدیران بارها 

گفته ایم.

تاکید داریم که دولت گرفتار 
حاشیه نشود

آیــت الله رئیســی رویکرد دیگر را مســاله 
همگرایی و هم افزایی دستگاه های مختلف 
کشور دانست و گفت: مســئله همگرایی و 
هم افزایــی میان نهادهــای مختلف هم در 
دولت مورد توجه اســت. همچنین ما تاکید 
داریم کــه دولت گرفتار حاشــیه نشــود. 
در برخــی دولت های قبلی شــاهد این امر 
بوده ایم، اما از مــا تاکیدات همواره در دولت 
این بــوده که حاشــیه ها مــا را از متن، که 

خدمتگزاری به مردم است دور نکند.
وی اضافه کرد: حتی در مواردی که نه فساد، 
بلکه تخلف صورت گرفته است هم به دنبال 
نظــارت و کنترل و مقابله بودیــم. از طرفی 
وظیفه ضدیت با فساد در هر سازمانی اول از 
خود همان سازمان و دولتمردان باید باشند 
و در این مورد آنچه که وجود داشــته با آن 

برخورد شده است.
وی بــا بیان اینکــه حرکت جهــادی برای 
پیشبرد امور کشــور هم از تاکیدات دولت 
اســت، افزود: برخلاف وجود موانع ما باید 
آن موانع را رفع کنیــم و بدانیم که به تعبیر 
رهبری انقلاب، هیچ مشــکلی در کشــور 
نیســت که حل شــدنی نباشــد. پس ما با 
روحیه جهــادی به دنبال حل مشــکلات 

باشیم.
آیت الله رئیســی گفــت: تــلاش کردیم 
مشکلات کشــور را با توجه به نگاه درون را 
رفع کنیم زیرا نگاه به دست بیگانه مشکلی 
را حل نمی کنــد و  این نوع نــگاه فقط ما را 
معطل می کند، نگاه به درون و داشــته های 
ما مهم اســت. بایــد از ظرفیت های داخل 
کشور استفاده شــود، از این رو مساله تولید 
از محوری ترین نکات دولت است. بنابراین 
معتقدیــم بایــد بــه درون و ظرفیت های 
داخلی و اتکا به نیروهای کشور توجه داشته 
باشــیم و مانند برخی دولت ها منتظر تغییر 

نگاه بیگانگان نباشیم.
وی تاکیــد کرد: باید از همــه ظرفیت ها در 
کشور استفاده شود و اگر فردی روحیه کار 
و تحول ندارد، جای خود را به افرادی بدهد 

که این روحیه را دارند.
آیت الله رئیسی گفت: مســئولیت پذیری، 
تصمیم گیــری و معطــل نکردن شــرایط 
کشور توسط دولت از دیگر رویکرد ما است 
و معتقدیم که مســئولان بایــد با حرکت 
جهادی تصمیم بگیرند زیرا کشور نیازمند 
تصمیم هــای قوی و باز کردن گره هاســت 
و اگر مدیریت با شــجاعت همراه نباشــد 
مشکل ایجاد می کند. اگر تصمیمات متقن 
اتخاذ نشود کارها پیش نمی رود. اگر معلوم 
شــود تصمیمی درســت و متقن است، اما 
ملاحظاتی پیش آید که با عدالت نســازد و 
در عین حال جلوی اتخاذ تصمیم ها در زمان 
خود را بگیرد، نتیجه این می شــود که الان 

در برخی موارد می بینیم.

اگر در گذشته تصمیم گیری ها مناسب 
بود امروز شاهد برخی مشکلات نبودیم

رئیس جمهور یادآور شــد: اگر در برخی از 
مقاطع در زمان خودش تصمیم مناســب را 
می گرفتیم، شاید امروز وضعیت  ما در حوزه 
اقتصادی با وضع فعلی متفاوت بود و اکنون 
دچار برخی از مشــکلات نبودیم. البته  در 
حوزه امنیت، تولید و دیگر مســایل به موقع 

اقدامات صورت گرفت.
رئیس دولت ســیزدهم تاکید کرد: برخی 
از مسئولان دولت گذشــته دلسوزانه به من 

می گفتند که با این مشــکلات چه خواهید 
کرد، من با دوســتان دولت گذشته جلسه 
داشتم و این را از سر دلسوزی می گفتند. به 
عنوان نمونه در موضوع واکســن می گفتند 
که به ما واکســن نمی دهند و برخی داروها 
کمیاب اســت یا اینکه با کسری بودجه چه 

خواهید کرد.

کسری بودجه ام المسائل کشور است 
آیت الله رئیســی در ادامه به مساله کسری 
بودجه در آن زمان و این کــه رهبری از آن 
به عنوان ام المســائل یاد کردند، اشاره کرد 
و گفت: این موضوع آثــار تورمی زیادی هم 
داشت  اما کسری بودجه بدون استقراض و 
خلق پول حل شد. در شهریور ۱۴۰۰ تورم 
قریب بــه ۶۰ درصد بود. دولــت کاری کرد 
که تــورم افزایش نیابد؛ یعنــی خلق پول و 
اســتقراض نکند و پایه پولی را بــالا نبرد. 
کار به جایی رسید که در اســفند ۱۴۰۰ و 
فروردیــن ۱۴۰۱ روند کاهشــی یافت و به 

حدود ۳۵ درصد رسید.
رئیس جمهــور ادامــه داد: در حین انجام 
اصلاحات اقتصــادی در اردیبهشــت ۱۲ 
درصد تورم ایجاد شــد و اصــلاح اقتصادی 
این بود کــه پرداخت یارانــه از اول زنجیره 
به آخر زنجیره یعنی مصرف کننده رســید 
که این تغییر بزرگی بود. بســیاری از جمله 
اقتصاددان های بزرگ می گفتند که این کار 
مشــکلاتی ایجاد می کند؛ البته بر اصلاح و 
حذف دو ســه نرخی ارز تاکید داشتند؛ در 
تیر تورم به ۴.۴ درصد رسید و در مرداد این 
تغییر به ۲ درصد تورم کاهش یافته اســت.

اما مهار تورم همواره مورد توجه دولت بوده 
اســت؛ اکنون تورم ۴۰ درصد و نیم است و 
در مقایسه با شهریور سال گذشته ۲۰درصد 

کمتر است.

اراده دولت بر کاهش و مهار تورم است
وی افــزود: اراده دولــت بر کاهــش و مهار 
تورم اســت و از ابتدا نیز بنای دولت این بود؛ 
نوســانی که در اصلاح اقتصادی ایجاد شد 
باید تا آخر سال به سمت تورم کاهشی برود. 
آیت الله رئیســی با بیــان اینکــه در حوزه 
کالاهای اساســی آن موقع کــه دولت آغاز 
کــرد  وضعیت خطر بــود، گفــت: اکنون 
مردم بیش از ۷ میلیون تــن گندم به دولت 
فروختند. نســبت کالاهای اساســی هیچ 
نگرانی وجود ندارد و همه در وضعیت ســبز 

هستند. آن موقع برخی کالاها قرمز بودند.
رئیس جمهــور درباره حامل هــای انرژی 
گفت: در ســالی که دولت کار خود را شروع 
کرد، قطعی برق داشــتیم اما امسال قطعی 
بــرق نداشــتیم چراکــه ۶ هزار مــگاوات 
برق به شــبکه اضافه شــد. کاری که در ۲۵ 
سال گذشته ســابقه نداشــت. یک سری 
زیرســاخت ها در زمان خودش باید انجام 
می شد که نشــد، اما ما انجام دادیم. برخی 
اســتان ها قطعی گاز داشــتیم، اما با همان 
کشورهایی که فکر می کردیم نباید ارتباط 
برقرار کرد، ارتباط برقــرار کردیم و قطعی 

گاز برطرف شد.

در دولت مدیریت آب را در دستور 
کار داریم

آیــت الله رئیســی بــه اولین ســفرش به 
خوزســتان اشــاره کرد و گفت: ابتدا که از 
فرودگاه رفتــم، گفتند که مشــکل اینجا 
آب اســت،  من مستقیم به شــرکت آب و 
فاصــلاب رفتم؛ بــا آن ها بررســی کردیم. 
آن ها گفتند برنامه ســه چهار ساله داریم، 
گفتم امــکان ندارد و باید در ســال برطرف 
شــود که خوشبختانه در ســال جاری و در 
روزهای آینده بــه انجام می رســد. دولت 
برای آب مناطــق دیگر برنامه هــای کوتاه 
مدت، میان مدت و بلند مــدت دارد. ما در 
دولت مدیریت آب را در دســتور کار داریم. 
آب باید درست مصرف شــود. ما در صنعت 
می توانیم از پساب استفاده کنیم، چرا باید 
از آب شرب اســتفاده کنیم؟ ما در سفرهای 

استانی مشخص کردیم که آب شرب نباید 
برای صنعت استفاده شــود؛ تنش های آبی 
در اســتان های مختلف شناسایی شده و در 

دستور کار دولت قرار گرفته است.
رئیس جمهوری به حقوق و دســتمزد که 
از مسائل مهم است اشــاره کرد و گفت: دو 
ســه بحث پیش از آغاز دولت مطرح بود که 
یکی از آن ها پرداخت حقوق و دستمزد تیر و 
مرداد بود. تا امروز در پرداخت حقوق و یارانه 
تاخیر به وجود نیامده اســت. برای کسری 
بودجه، درآمد ایجاد کردیم. با فعال شــدن 
فروش نفت و جلوگیری از فرارهای مالیاتی 
و دیگر موارد هزینه عمرانی، تسویه ۵۶ هزار 
میلیارد تومان بدهی دولت گذشــته، ماهی 
۱۳ هزار میلیــارد فاکتورهای هزینه دولت 
گذشــته پرداخت می کنیم که گاهی کمتر 

و بیشتر می شود.

202 هزار ملیارد تومان در سال 
گذشته کار عمرانی انجام شده است

رئیس جمهور یکی از اقدامات انجام شده را 
کارهای عمرانی دانســت و گفت: ما از طرح 
های عمرانــی غفلت نکردیــم. ۲۰۲ هزار 
میلیارد تومان در ســال گذشته کار عمرانی 
انجام شده و طرح های نیمه تمام شناسایی، 
اولویت بندی و کارشــان آغاز شــده است. 
در حالی که در ســال های گذشته دولت از 
صندوق توســعه ۲۰ ردصد درآمد داشت، 
اما ما امســال نداریم. در گذشــته نفت که 
فروخته می شد، ۲۰ درصد به صندوق واریز 
می شد، اما اکنون ۴۰ درصد واریز می شود.  

در تعرفه گذاری برای پرستاران
 1۵ سال عقب بودیم

آیت الله رئیســی ادامــه داد: در این مدت 
افزایش حقوق و دســتمزد بــرای کارگران 
و معلمــان داشــتیم. در تعرفه گــذاری 
برای پرســتاران ۱۵ ســال عقــب بودیم؛ 
در رتبه بنــدی معلمــان ۱۰، ۱۵ ســال 
عقب ماندگــی داشــتیم. تمامــی نیــاز 
کارکنان دولت و بســیاری از اقشــار با این 
حقوق و دســتمزد برطرف نمی شــود، اما 
با امکانــات دولت تلاش کردیم نســبت به 
متناسب ســازی حقــوق و دســتمزد گام 

برداریم.

از شرایط و وضعیت زندگی مردم به 
صورت روزانه و ساعتی مطلع هستم

آیت الله رئیســی در پاســخ به این پرسش 
که مردم در راســتای وعده های دولت، چه 
زمانی طعم شــیرین رویکرد جهادی دولت 
را خواهند چشــید و مهترین کاستی دولت 
چیست، گفت: از شرایط و وضعیت زندگی 
مردم بــه صــورت روزانه و ســاعتی مطلع 
هستم. در این مدت زمانی نبوده که به فکر 
مردم و معیشت آنها نباشــم، در این زمینه 
مبالغه نکردم و این  کف وظیفه یک مسئول 

است.
رییس جمهور مســاله معیشــت مردم را از 
ابتدای دولت مورد توجه دانســت و گفت: 
برای مهــار تــورم و کاهــش آن و نظارت 
بر قیمت کالاهــا مورد تاکیــد دولت بوده 
اســت . اعداد و رقم تورم از شهریور ۱۴۰۰ تا 
اسفند ۱۴۰۰ در مقایسه با فروردین ۱۴۰۱ 
کاهشی است که اگر اصلاح اقتصادی نبود، 

تورم کاهش نمی یافت.
آیت الله رئیســی افزود: با تخلیه تورم که در 
اثر اصلاح ارزی ایجاد شــده بود، تصمیمات 
اقتصادی دولــت منجر به کاهــش تورم و 

بهبود وضعیت معیشتی شده است.
وی گفت: برخی تصور کردند که رقم یارانه 
برای کسری بودجه دولت باقی خواهد ماند 

اما چیزی از آن باقی نمانده است. 
آیت الله رئیسی با بیان اینکه اقدام دولت در 
اصلاح نظام یارانه ها فقر مطلق را در جامعه 
کاهش داد و بر آن تاثیر داشــت، گفت: در 
خانواده هایی به ویژه در روستاها شخصا به 
من گفتند که تنها با همین یارانه ها زندگی 

می کنند.

بحث حقوق و دستمزدها مورد توجه 
دولت است

وی ادامــه داد: علاوه بــر یارانه ها و کاهش 
تورم بحــث حقوق و دســتمزدها هم مورد 
توجه دولت اســت. آیت الله رئیسی گفت: 
به مردم اطمینــان میدهم کــه روند امور 
تورم را کاهش می دهد و وضعیت معیشتی 
و تولیــد بهبــود خواهد یافــت. وی گفت: 
پنج میلیار دلار ســرمایه گذاری اقتصادی 
خارجی داشــتیم که دوبرابر قبل است. در 
حوزه سرمایه گذاری داخلی هم پیشران ها 
را فعال کردیم تا نقدینگی با ســمت تولید 
حرکت کند که این ســرمایه گــذاری ۱۷ 

میلیارد دلار بوده است.
به بانک ها هم اعلام کردیــم بانک ها باید به 
ســمت تولید حرکت کنند. رئیس جمهور 
کشورمان افزود: در کنار افزایش بهره وری و 
سرمایه گذاری و جبران هایی مانند یارانه ها 

هم در دستور است.

گشت مدیران فعال تر از همیشه 
خواهد شد

رئیس جمهور در پاسخ به ســوالی در مورد 
اقدامات گشت ارشــاد مدیران و در کنار آن 
برقراری امنیت اجتماعی، گفت: من گشت 
ارشــاد مدیران وعــده دادم و بــه آن عمل 
کردم. گشت ارشاد مدیران زیر نظر بازرسی 
ریاســت جمهوری تشکیل شــد و در حال 
سرکشــی در دســتگاه های مختلف است. 
نتیجه بعضــی از تخلفات به محض گزارش، 
برکناری خواهد بود که حتی شــامل مدیر 

کل و معاون وزیر است.
آیت الله رئیســی اضافه کــرد: در این مدت 
گزارش هایی بوده که توسط دولت پیگیری 

و تحویل دستگاه قضایی شده است. 
رئیس دولت ســیزدهم تاکید کرد: گشت 
مدیران فعال تر از همیشه خواهد شد و فقط 
برای یقه گرفتن نیست. بلکه برای آن است 
که مدیری توجه نکند و از بک کاستی غفلت 
کند، این ارشاد و بازرســی او را متوجه کند. 
یعنی وقتی گشت وارد دستگاهی می شود، 
حتما به این معنی نیســت که فرد فاسدی 
وجود دارد و اجرای قانون، نبودن فســاد و 

روابط سالم را پیگیری می کند. 

هیچ کس حق ندارد کار سلیقه ای 
و فراقانونی انجام دهد

رئیس جمهــور با اشــاره مســئله امنیت 
اجتماعی در جامعه، گفت: زنان و دختران ما 
عفت و پاکی را از یک فرهنگ، آموخته و یک 
یک تمدن قوی و قدیمی در ایران اســلامی 
دارند. عفیفــه بودن زن مســلمانان ایرانی 
برای امروز و دیروز نیســت؛ در تاریخ ایران 
اسلامی، زندگی زنان این سرزمین همواره 

همراه با عفاف و حجاب بوده است. 
آیت الله رئیسی بیان داشت: امروز جامعه بر 
مدار قانون اســت. هیچ کس حق ندارد کار 
ســلیقه ای و فراقانونی انجام دهد. ملاک و 
معیار در جامعه قانون است. احترام به قانون 
برای همه ضروری اســت و قانون مداری و 
قانون محوری همه مســائل را حل خواهد 

کرد.

حضور ایران در منطقه
 امنیت ساز است

رئیس جمهور در پاسخ به سوالی درخصوص 
عضویت کامل جمهوری اســلامی ایران در 
سازمان همکاری شــانگهای و اینکه به نظر 
شما این عضویت کامل چه نقشی می تواند 
داشته باشــد و و چگونه به توســعه روابط 
جمهوری اســلامی ایران با کشــور چین و 
ســایر کشــورها کمک کند گفت: حضور 
ما در شــانگهای و همکاری ما با کشورهای 
عضو شــانگهای بسیار مهم اســت و ما را با 
زیرســاخت های آسیا و زیرســاخت های 
اقتصادی مرتبط می کند و برای کشــور ما 
بســیار اهمیت دارد که بتواند سهم خود را 

از تجارت و اقتصاد در منطقه داشته باشد.
وی افــزود: حضور مــا در منطقــه حضور 
امنیت ســاز اســت. به میزانی کــه حضور 
جمهوری اسلامی ایران در منطقه توانسته 
امنیت در منطقه ایجاد کند، نقش اقتصادی 
ما به آن میزان نیســت و ما باید این میزان 
برای کار اقتصادی و تجــاری که از زمینه ها 
و بســترهایی که می تواند بسیار موثر باشد 
برای روابط جمهوری اســلامی ایران انجام 
دهیم.رئیس جمهور خاطرنشان کرد: ایران 
همکاری های بسیاری با چین داشته است و 
مصمم هستیم به ارتقای آن و ارتباط با چین  
و آن را متاثــر از مســایل بین المللی و دیگر 
مسایل نمی کنیم، به ویژه در حوزه تجاری و 
اقتصادی این روابط باید توسعه یابد.رئیسی 
اظهار کرد: این یک ارتباطی کاملا مستقل 
بین جمهــوری اســلامی ایران و کشــور 
جمهوری خلق چین است که این ارتباط در 
حوزه های مختلف به ویژه حوزه های تجاری 
و اقتصادی میان دو کشور برقرار است و باید 
توســعه پیدا کند و دو کشور مصمم هستند 

بر اینکه این ارتباط توسعه پیدا کند.
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مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان تهران خبر داد
جذب۹۷میلیوندلارسرمایهگذاریخارجی

دراستانتهراندرسال۱۴۰۰
 مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان تهران از جذب ۹۷ میلیون دلار 

سرمایه گذاری خارجی این استان در سال گذشته خبر داد.
»داود طبرسا«  از عملکرد سازمان امور اقتصادی و دارایی استان تهران 
به مناســبت هفته دولت گفت: فعالیت های انجام شده توسط اداره کل 
امور اقتصادی و دارایی اســتان تهران طی یک ســال گذشته علاوه بر 
انجام وظایف ذاتی این مجموعه، تلاش در راســتای حفظ و ارتقاء روز 
افزون جایگاه کشور است.وی با اشاره به دســتور وزیر اقتصاد مبنی بر 
تفویض اختیارات به استان ها گفت: به منظور تمرکز زدایی و تسهیل و 
تســریع در انجام امور، ۳۵ اختیار وزیر اقتصاد در حوزه های اقتصادی، 

بانکی، بیمه ای، مالیاتی و گمرکی به استان ها واگذار شده است.

اخذ 1۷ مجوز فروش املاک مازاد دستگاه های اجرایی
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی اســتان تهــران در خصوص واگذاری 
اموال دولتی نیز گفت: در راستای پیشــبرد سیاست های دولت مردمی 
و انقلابی در خصوص مولد ســازی یا فروش دارایی های مازاد در اختیار 
دســتگاه های اجرایی از ابتدای فعالیت دولت ســیزدهم، اداره کل امور 
اقتصادی و دارایی اســتان تهران موفق به اخذ تعــداد ۱۷ مورد مجوز 
فروش جهت املاک مازاد دســتگاه های اجرایی اســتان تهران شد که 
جهت اجرا به دســتگاه های مربوط ابلاغ گردید.وی در خصوص تبدیل 
اســناد مالکیت دولتی نیز گفت: پیش بینی ما در ۶ ماهه نخست امسال 
برای تبدیل اســناد مالکیت دفترچه ای یا تک بــرگ عادی به تک برگ 
دولتی ۴۰۰ ســند بود که تاکنــون ۳۵۱ مورد آن محقق شد.طبرســا 
خاطرنشــان کرد: با آموزش های ارایه شــده به کاربران سامانه سادا در 
دســتگاه های اجرایی از طریق اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان 
تهران، در حال حاضر ۹۴ درصد از اطلاعات اموال غیرمنقول وارد شــده 
توسط دستگاه های اجرایی، طبق قانون در سامانه سادا ثبت و تایید شد.

تحقق 10۷ درصدی درآمدهای مالیاتی در سال 1400
وی با بیان اینکه درآمدهــای مالیاتی در دولت ســیزدهم مورد توجه 
و تمرکز خاص اســت، گفت: تحقق ۱۱۳ درصــدی وصول درآمدهای 
مالیاتی کشــور و رشد ۵۹  درصدی نســبت به عملکرد سال ۱۳۹۹ در 
شــرایط اقتصادی ســال ۱۴۰۰ با وجود تمام ملاحظــات اقتصادی، 
اجتماعی و سیاســی و بحران ناشی از شــیوع اپیدمی کرونا، حاکی از 
کسب موفقیتی ارزشــمند در تأمین درآمدهای مالیاتی کشور و ظهور 
و بروز یک تحــول تاریخی اســت.مدیرکل امور اقتصــادی و دارایی 
اســتان تهران افزود: ادارات کل امور مالیاتی شــهر و استان تهران نیز 
درخصوص بودجه ابلاغی ســازمان )جمع ملی و اســتانی( با رشد ۶۵ 
درصدی نسبت به سال گذشته، بیش از ۱۰۷ درصد از درآمدهای پیش 

بینی شده  سال ۱۴۰۰ را محقق کرده اند.

وی ادامه داد: درخصوص بودجه اســتانی مصوب ســال ۱۴۰۰  نیز با 
رشــد ۶۵ درصدی نســبت به ســال گذشــته، بیش از ۱۱۷ درصد از 
درآمدهای مالیاتی مصوب ادارات کل امور مالیاتی شهر و استان تهران 
تحقق یافت.طبرسا اظهارداشــت: همچنین در چهارماهه سال  ۱۴۰۱ 
درخصوص بودجه استانی با رشــد ۶۸ درصدی نسبت به مدت مشابه 
سال گذشــته، بیش از ۱۰۳ درصد از درآمدهای مالیاتی مصوب چهار 
ماهه ۱۴۰۱ برای ادارات کل امور مالیاتی شهر و استان تهران به همراه 

مودیان بزرگ محقق شده است.

جذب ۹۷ میلیون دلار سرمایه گذاری خارجی
نماینده وزیر در خصوص عملکرد مرکز خدمات سرمایه گذاری استان 
تهران در جلب سرمایه گذاری خارجی نیز گفت: میزان سرمایه گذاری 
خارجی مصوب مربوط به تعداد ۳۱ طرح سرمایه گذاری خارجی، بالغ 
بر ۲۱۰ میلیون دلار و میزان ســرمایه وارده طرح های سرمایه گذاری 

خارجی جذب شده بالغ بر ۹۷ میلیون دلار بوده است.
وی تصریح کــرد: در بخش نظارت بــر اجرای طرح ها و رفع مشــکلات 
سرمایه گذاران خارجی برای ۱۳۳ ســرمایه گذار اقداماتی شامل بررسی 
و بروزرســانی آخرین وضعیت پروژه های سرمایه گذاری خارجی مصوب 
و اقدام متناسب، بررسی و پیگیری مشــکلات طرح های سرمایه گذاری، 
شناسایی، پالایش و پیگیری موانع ســرمایه گذاری در استان و ارجاع به 
مراجع تصمیم گیر، انجام هماهنگی لازم در امور مربوط به سرمایه گذاری 
خارجی قبل و بعــد از صدور مجوز از جمله اعلامیه تاســیس، مجوزهای 
مختلف، پروانه های انشعاب، پروانه اســتخراج، ثبت شرکت، و... صورت 
گرفته است.طبرسا خاطرنشــان کرد: در بخش شناسایی و به روز رسانی 
فرصت های سرمایه گذاری تعداد ۴۵ فرصت سرمایه گذاری در حوزه های 
صنعت، گردشــگری، خدمات، عمران شهری و کشــاورزی احصاء شده 
اســت.وی همچنین در خصوص تهیه  نقشــه راه تأمیــن مالی خارجی 
و اطلس ســرمایه گذاری اســتان تهران نیز گفت: برنامه ریزی و اقدام به 
منظور طراحی و پیاده ســازی اطلس سرمایه گذاری و اســتقرار سامانه 
مکان محور مدیریت طرح های اقتصادی و سرمایه گذاری استان در قالب 
GIS، باهدف هدایت ســرمایه گذار و هوشمندســازی جذب و مدیریت 

سرمایه گذاری در استان صورت گرفته است.
مدیر کل امور اقتصادی و دارایی اســتان تهران هدف از تعریف تبصره 
)۱۸( قانون بودجه سال ۱۴۰۰ را حرکت در راســتای ایجاد و توسعه، 
تولید، اشــتغال و کارآفرینی با اولویت اســتانهای با نرخ بیکاری بالاتر 
در بودجه کل کشــور خواند و گفت: تســهیلات موضوع دستورالعمل 
اجرایی تبصره )۱۸( قانون بودجه سال ۱۴۰۰ کل کشور در استان های 
با اولویت نرخ بیکاری بالاتر به طرح های کارآفرینی، ایجادی، توســعه 
ای، تکمیلی و ســرمایه در گردش و نیز احیــای واحدهای تولیدی در 
موارد کســب و کار خانگی، واحدهای تولیدی خرد، واحدهای تولیدی 
کوچــک، واحدهای تولیــدی متوســط، واحدهای تولیــدی بزرگ، 
شــرکتهای دانش بنیان و واحدهای تولیدی پیشــران قابل تخصیص 

است.
وی افزود: بر این اساس دستگاه های اجرایی پس از دریافت درخواست 
متقاضیان استفاده از تســهیلات تبصره ۱۸ موظف هستند در بررسی 
و پیشــنهاد برنامه خود، ویژگی های تولید و تامین کالاهای اساســی و 
راهبردی، رســته های اولویت دار، اســتان های با نرخ بیــکاری بالاتر، 
واحدهای تولیدی پیشــران و شــرکت های دانش بنیــان، واحدهای 
تولیدی نیمه تمــام، واحدهای تولیدی صادرات محــور، هزینه پایین 
ایجاد هر فرصت شــغلی و متقاضیان دریافت ســرمایه در گردش را در 
اولویت قرار دهند.طبرسا گفت: در ادامه فرایند کار دستگاه اجرایی پس 
از تایید برنامه توســط کارگروه تخصصی ملی طرح های منتخب را به 
کمیته استانی معرفی کرده و کمیته استانی پس از بررسی در چارچوب 
دســتورالعمل مربوطه، طرحها را تصویب و به شــورای برنامه ریزی و 

توسعه استان ارسال می کند.

بازار

 رئیس کل سازمان خصوصی سازی با بیان اینکه سود 
سهام عدالت امســال نســبت به ۱۳۹۹، دو برابر شده 
است، اعلام کرد: قانون می گوید که افراد تحت پوشش 
کمیته امداد و ســازمان بهزیســتی باید سهام عدالت 
داشته باشــند، اما حدود ســه و نیم میلیون نفر از آنها 

سهام عدالت ندارند.
به گزارش  روابط عمومی برنامه »تهران ۲۰«، »حسین 
قربــان زاده« در این برنامه دربــاره مهم ترین عملکرد 
این سازمان در یک ســال اخیر افزود: مهم ترین اتفاق 
رویداد بین المللی بــود که در اجلاس ســران برگزار 
شــد؛ فرصتی پیش آمد تا همه شرکت هایی که در ۲۰ 
سال گذشته واگذار شــده اند یک بار برای همیشه در ۹ 

پاویون عرضه شوند. 
وی ادامه داد: جزییات چگونگی واگذاری این اطلاعات 
به سختی به دســت مردم می رسد، اما ســامانه پاسخ 

افتتاح شد تا تمام اطلاعات در دسترس مردم 
این حوزه باشد و حدود ۹۸۰ شرکت واگذار 

شده اند.
قربان زاده درباره جاماندگان ســهام عدالت 
توضیح داد: قانون می گوید کــه افراد تحت 
پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی باید 
سهام عدالت داشته باشــند اما حدود سه و 

نیم میلیون نفر از آنها ســهام عدالت ندارند. این افراد 
نباید بــه جایی مراجعه و ریالی پرداخــت کنند. آماده 
اختصاص ســهام عدالت به این افراد هستیم که پس از 

ابلاغ مصوبه دولت انجام خواهد شد. 
معاون وزیــر امور اقتصــادی و دارایــی در واکنش به 
اینکه حدود ۶ هزار میلیارد تومان ســود منابع ســهام 
عدالت توزیع نشده از ســال ۹۸ اعلام شده است، ادامه 
داد: بخشی از این ســود برای افراد متوفی است که باید 

ســازمان بورس ســامانه ای برای آنها تعبیه 
کند، بخشی شبا ندارند و بخشی هم مربوط 

به ۱۳ شرکت غیر بورسی است.
وی افزود: در قانون بودجه امسال ۳۷۱ هزار 
میلیارد تومان تکلیف فروش ســهام لحاظ 
شــده اســت. تابلو بورس ۱۸۶ هزار میلیارد 
تومان است که ۹۲ هزار میلیارد سهم دولت 
اســت. دولت ســهامی در بورس ندارد و در بخش غیر 
بورس شــرکت زیان ده داریم؛ دولت باید برای افزایش 

دارایی به این بخش فکری کند. 
قربان زاده مطرح کرد: سال گذشــته حدود ۲۹ هزار و 
۵۰۰ میلیارد تومان سود، شــرکت های سهام عدالتی 
داشــته اند این نوید را می دهم که تاکنــون با توجه به 
اینکه برخی شــرکت ها مجامع خود را برگزار نکرده اند 
قریب به دو برابر سود ایجاد شــده و دو برابر و نیم سود 

نسبت به سود ۱۳۹۹ پیش بینی شده است.
رئیس کل سازمان خصوصی سازی درباره وضعیت 
حسابرسی استقلال و پرســپولیس گفت: باز شدن 
جعبه ســیاه ســرخابی ها بعد ســه دهــه رخ داده 
اســت. افشای نســخه به نســخه قراردادها را به ما 
و فرابورس داده اند و تطبیق صورت گرفته اســت. 
مجموع قرار داد بازیکنان ارزی و ریالی در ســایت 
کدال افشا شــده، ریسک فســخ ها اعلام شده یک 
انضباط مالی شروع شــده که امکان بازگشت وجود 

ندارد.
وی یادآور شد: کمیته مصارف تشکیل شده تمام موارد 
با جزییات در نظر گرفته شده است. نامه ای به ۷ شرکت 
بورســی زده ام که آن ها هم رقم قرارداد خود را افشــا 
کنند تا رقابت عادلانه شــکل گیرد. حدوداً ۴ میلیارد 

تومان این دو باشگاه سود ماهانه دریافت می کنند.

خصوصی

برهان محمودی  ســخنگوی اقتصادی 
دولت گفت: اگر فردی حداقــل ۱۰۰ هزار 

دلار وارد کشور کند می تواند اقامت بگیرد.
 سید احسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی 
و دارایــی در برنامه بدون توقف با اشــاره به 
اینکه قرار اســت انحصار واردات شکســته 
شده و از انحصار چند شرکت خاص دولتی 
و خصوصی خارج شود، اظهار کرد: بنا بر این 
است هر کس بتواند کالا را ارزان تر وارد کند 
او را تشویق کنیم و خودِ واردکننده ها با هم 
در کاهش قیمت کالاهــای وارداتی رقابت 

داشته باشند.
وی در پاسخ به این سوال که آیا قبول دارید 
سیاســت دولت قبــل خودتحریمی بوده؟ 
یادآور شد: باور ما این اســت که حتماً باید 
در تعامــلات بین المللــی از همه فرصت ها 
اســتفاده کنیم و البته نیازهایی هم که لازم 
داریم از طریق روابط تجاری خوب به دست 
بیاوریم، اما اختلاف نظر این اســت که دنیا 
تنها یک کشــور و یک مجموعــه محدود 
از کشــورها نیســت، میزان افزایش میزان 
روابط تجاری ایران با کشورهای همسایه و 
کشورهایی که با ما تعامل دارند در یک سال 
۳۰ تا ۴۰ درصد افزایش پیدا کرده، در عین 
اینکه همچنان مســأله مذاکرات و برجام و 
توافق هم در مســیر بوده و اما گشایشی در 

آن انجام نشده بود.
وزیر امور اقتصادی و دارایی بــا بیان اینکه 
حتماً یکی از ارکانی که به رشد اقتصادی ما 
کمک می کند این است که با دیگر کشورها 
دیپلماســی اقتصادی فعال داشته باشیم و 
خودمان را منحصــر نکنیم، تصریح کرد: اما 
اینکه برخی فکر می کننــد اگر برجام امضا 
نشود ما مشــکل پیدا می کنیم کاملًا غلط 

اســت، نمی گوئیم بــا دنیا کاری نداشــته 
باشــیم و خودمان خودمــان را اداره کنیم 
اما می گوئیم همین الان در نیمه دوم ســال 
۱۴۰۰ دو برابر نفتی کــه قبلًا می فروختیم 
صادر کنیم و بیشتر از این هم ظرفیت داریم، 
در مورد ســرمایه گذاری های خارجی هم 
قراردادهای فراوانی اجرا می شــود، و اینها 
گواه این اســت که می شــود اقتصاد را در 

همین شرایط هم مدیریت کرد.
خانــدوزی با بیــان اینکه تحریم هــا قطعاً 
اثــر دارد و کارها را در برخی موارد دشــوار 
می کند گفت: اما حتمــاً می توانیم اقتصاد 
را بدون گره زدن به مســأله مذاکرات ادامه 
داده و اداره کرده و حتــی باید بتوانیم ادامه 

رشــد را هم پیاده کنیم. در بحث توســعه 
اقتصادی نیز چند برابر دوره گذشته با طرف 
چینی تعامــل پیدا کردیــم و تمرکزمان را 
بیشتر روی کشورهایی گذاشتیم که نیاز به 
صادرات ما دارند، حتی نقطه مشخصی را در 
مشهد برای جلب سرمایه گذاری کشورهای 

شمالی و غربی دایر کردیم.
وی ادامه داد: به نظــرم این الگو در صادرات 
و واردات می تواند نتایج مناســبی داشــته 
باشــد. حتی گفتیم هر کس بتواند ارز وارد 
کشــور کند حتی اگر طلا هم باشد نه تنها 
ارزش افزوده ای گرفته نمی شود بلکه برای 
منشأ ارزَش هم سخت گیری نمی شود تا به 

راحتی سرمایه و سپرده گذاری انجام شود.

ســخنگوی اقتصادی دولــت در خصوص 
قانــون اقامــت گرفتن ایــران با ســقف 
ســرمایه گذاری ۲۵۰ هزار دلار اظهار کرد: 
قبــول داریم که ســقف های اعلام شــده 
بالاســت لذا به ۱۰۰ هزار دلار کاهش پیدا 
کرده و اگــر فردی حداقــل ۱۰۰ هزار دلار 
وارد کشــور کند می تواند اقامــت بگیرد و 
تمهیداتی فراهم شده برای اینکه جذابیت 
بیشــتری برای جذب سرمایه گذاری ایجاد 

شود.
خاندوزی در پاســخ بــه این ســوال که آیا 
موافقید که ایران بهشت ثروتمندان است؟ 
عنوان کــرد: ایران بــا مردمــان و نعمات 
فراوانش قطعاً کم از بهشــت ندارد اما اینکه 

تبدیل به جایی شــود که ثروتمندان بیایند 
و محل فرار مالیاتی باشد این طور بوده و به 
نسبت کشــورهای مترقی دنیا که انضباط 
بهتری داشته و قاعده مندی بیشتری دارند، 
بسیاری از فعالان اقتصادی می توانند با فرار 
مالیاتی سال ها ثروت اندوزی کنند و کسی 
هم متعرض نشــود، لذا اخذ مالیات اول یک 
جهت عدالتــی دارد که برخــی از فعالان 
این کار را می کنند و یــک جهت هم ایجاد 
گشایشــی اســت که اگر ما بتوانیم بیشتر 
مالیات را از این تعداد که به جهت عددی کم 
هستند اما به لحاظ حجم گردش اقتصادی 
غیــر تولیدی و ســوداگری زیاد هســتند 
بگیریم کمــک می کند جاهــای دیگری 
رخصت کنیم و فشار مالیاتی بر دیگر اقشار 

را کم کنیم.
وی یادآور شــد: از این جهــت دولت لایحه 
مالیات بر عایدی ســرمایه یا ســوداگری 
را برای تقدیــم به مجلس آمــاده کرده در 
حالی که دولت قبل سه ســال این لایحه را 
متوقف گذاشــته بود و این نشــان دهنده 
جهت گیری ما در این حوزه اســت؛ در این 
رابطه ما با شهرداری، سازمان ثبت و با تمام 
دفاتر اسناد رســمی برای اولین بار به شکل 
برخط در تماس هســتیم که اگر کسی آنجا 
ارزش افزوده را می دهد مستقیم به سازمان 
مالیاتی وارد شود، در ناجا و بازارهای خودرو 
نیز چنیــن اقداماتی را انجــام دادیم و تنها 
منتظر مصوبه مجلس هســتیم و به همین 
لحــاظ موفق شــدیم تا حــدود ۲ میلیون 
مؤدی جدید مالیاتی را شناســایی کردیم و 
از همین راه ۵ درصد مالیات تولیدکننده ها 
را کم کنیــم تا ایــران دیگر بهشــت فرار 

مالیاتی سوداگران نباشد.

رئیسسازمانخصوصیسازی:سودسهامعدالتامسالدوبرابرمیشود

رئیس مرکز آمار:

سالپایهآماریدرسالآیندهبه۱۴۰۰تغییرمیکند
خریدار   رئیس مرکز آمــار ایران گفت: 
براســاس قانون ســال پایه شــاخص های 
قیمــت و حســاب های ملی هر پنج ســال 
باید تغییر کند و در ســال آینده ســال پایه 
از ۱۳۹۵ بــه ۱۴۰۰ تغییر می یابد به طوری 
که از ابتدای سال ۱۴۰۲ با سال پایه جدید 

شاخص های قیمت را ارائه می دهیم.
»جواد حسین زاده« اظهار داشت: وارد قرنی 
شــدیم که در کل دنیا موضــوع ارتباطات 
شــتاب فراوانــی گرفته و فضــای مجازی 
موجــب تولید انبــوه داده خام، فــراداده و 
مباحثی از این دســت شده است. این عصر، 

عصر انقلاب داده و اطلاعات است.
وی افزود: علــم آمار یکــی از بهترین علوم 
برای تحلیل داده هــا و فراداده ها اســت و 
عملًا حکمرانــی داده در دنیا ایجاد شــده، 
چراکه حکمرانی شایســته بدون حکمرانی 
داده امکان پذیر نیســت.رئیس مرکز آمار 
گفت: مســوولان نظام بــا آینده نگری این 
تغییرات پارادایمی را حــس کردند و رهبر 
معظــم انقلاب نیــز تاکیدات ویــژه ای در 
راستای ایجاد سامانه اطلاعاتی و اتصال آنها 
به هم داشــتند و آن را مهم ترین اصلاحات 
ســاختاری در کشور برشــمردند.وی بیان 
کرد: حکمرانی و تبادل داده و اســتفاده از 
داده در تولید دانش و آمار اهمیت بسیاری 
دارد و مرکز آمار اقدام مشخصی را برای این 
امر مهم که مورد تاکید رهبری است، انجام 
داده است.حسین زاده اظهار داشت: حرکت 
به ســمت بهره گیری از داده و جلوگیری از 
مــوازی کاری در دســتور کار قــرار دارد و 
این تغییر رویکرد به ســمت نظــام آماری 
و اســتفاده از نظام ثبتی آمــار یک انتخاب 

نیست، بلکه الزامی برای کشورهاست.

سرشماری ثبتی مبنا تحولی مهم 
در کشور

رئیــس مرکــز آمــار ایــران در خصوص 

عملکــرد ایــن مرکز گفــت: مرکــز آمار 
فعالیــت گســترده ای را در یــک ســال 
گذشــته انجام داده اســت و با پیگیری ها 
و مطالعــات گســترده ای در حــوزه ایجاد 
تحولات ســاختاری در نظام آماری و شیوه 
آمارگیری ها، موفق شــدیم به مدرن سازی 
نظام آماری دســت یابیم. بر اساس مصوبه 
هیات وزیران سرشــماری عمومی نفوس 
و مسکن به شــیوه ثبتی »مبنا« اجرا شد و 
ستاد ملی سرشماری ثبتی مبنا با عضویت 

۱۸ وزارتخانه و دستگاه ایجاد شد.
وی اضافه کرد: در وضعیت کنونی همکاری 
دستگاه ها در سرشــماری ثبتی مبنا نسبی 
اســت و پس از ابلاغ برنامــه عملیاتی باید 
دید کــدام یــک از دســتگاه ها مصوبات را 
اجرا می کنند و پس از اجرای دستورالعمل 

ارزیابی لازم انجام می شود.

کرونا وقفه ای در نظام آمارگیری
 ایجاد نکرد

حســین زاده توضیــح داد: مرکــز آمــار 
فعالیت های گســترده ای در تولید آمارهای 
رســمی دارد و در یک سال گذشــته تهیه 
و انتشــار آمارهای رسمی کشــور، اجرای 
طرح های آمــاری که بــا کمک ســازمان 
مدیریــت و برنامه ریزی اســتان ها در همه 
کشور اجرا شده اســت و با آمارگیری نیروی 
کار، طرح آمارگیری هزینه و درآمد خانوارها 
در مناطق شهری و روســتا، وضعیت بودجه 
خانــوار و درآمدهــا و هزینه ها را ترســیم 
کردیم.رئیس مرکز آمار ایران اظهار داشت: 
در زمان همه گیری بیماری کرونا بسیاری از 
کشورها در تولید آمار با مشکل مواجه شدند، 
زیرا تهیه آمار در دنیا عملیات میدانی اســت 
و کرونا بر این عملیات ها تاثیر داشــت، اما در 
کشــور ما هیچ وقفه ای در تقویم انتشاراتی 
نداشــتیم و همــه آمارها را در زمــان مقرر 
منتشر کردیم.وی ادامه داد: در دوران شیوع 

کرونا، طرح آمــاری کارگاه هــای صنعتی، 
آمارگیری از معادن در حــال بهره برداری و 
طرح هایی در بخش کشــاورزی انجام شد، 
به طوری کــه بازار عرضــه و تقاضای بخش 
کشاورزی نیز گسترش داشــت. همچنین 
آمارگیــری فصلی تعــداد و تولیــدات دام 
سبک و سنگین، آمارگیری از کشتار دام در 
کارگاه های کشــور، سرشماری از واحدهای 
پرورش قارچ خوراکی و مــوارد دیگر که در 
حوزه کشاورزی با اهمیت آن برای کشور که 
اثرگذار در سیاست های عرضه و تقاضا است، 
را گســترش دادیم و تهاتر زمانی انتشــار را 

تبدیل به ماهانه و فصلی کردیم.
حســین زاده تصریــح کــرد: در حــوزه 
شــاخص های قیمــت نیــز محصــولات 
زیادی را تولید کردیم و در شــاخص قیمت 
مصرف کننــده ۶ محصــول داشــتیم که 
مصرف کننده خانوار شهری، قیمت اجاره بها 
واحدهای مسکونی، شاخص مصرف کننده 
خانــوار کل کشــور، شــاخص قیمــت 
مصرف کننده بر اساس دهک های درآمدی 
را منتشــر کردیم.رئیس مرکز آمــار ایران با 
اشاره به انتشار شــاخص قیمت تولیدکننده 
برای ۱۰ محصول گفت: شاخص تولیدکننده 
معدن، نهادهای ساختمانی، خدمات، تولید 
برق، محصولات کشاورزی، زراعت و باغداری 
تولیــد و به صورت فصلی ارائه می شــود.وی 

توضیح داد: شاخص قیمت واردات و صادرات 
را هم تولیــد کردیم و آمارهــای متنوعی در 
حوزه متوســط قیمت را در اختیار قرار دادیم؛ 
همچنین طرح جدیدی از پارسال اجرا شد که 
برای برنامه در حوزه مسکن طرح آمارگیری از 
املاک مسکونی شهر تهران که برای نخستین 

بار تولید شده است.

شاخص ها در سال آینده بر سال پایه 
جدید ارائه می شود

حســین زاده در ادامه فعالیت مرکز آمار در 
یک سال  گذشته گفت: باید پنج سال یک بار 
سال پایه شاخص های قیمت و حساب های 
ملی را تغییــر کند و کارهای گســترده ای 
انجام می شــود، هم اکنــون اقداماتی برای 
تغییر ســال پایه ۱۴۰۰ انجــام می دهیم.

رئیس مرکز آمار اظهار داشت: سال پایه را از 
۱۳۹۵ به ۱۴۰۰ تغییر می دهیم و از ابتدای 
سال ۱۴۰۲ با سال پایه جدید شاخص های 
قیمت را ارائه می کنیم و حســاب های ملی 
از اواسط ســال ۱۴۰۲ بر اســاس سال پایه 
۱۴۰۰ منتشر خواهد شــد.وی توضیح داد: 
در راســتای ظرفیت ســازی در حوزه نظام 
آماری کشور و جلوگیری از موازی کاری در 
کشــور اقدامات خوبی انجام شده و فهرست 
آمارهای رســمی بــرای نخســتین بار در 
کشور مصوب شــورای عالی آمار شده است 
و تقســیم کار ملی در حوزه تولید آمارهای 
رســمی در کشــور تعیین شــده تا وظیفه 

دستگاه ها در تولید آمار مشخص شود.
حســین زاده ادامه داد: قبلًا مناقشه بود که 
آمار رسمی چه آماری اســت و مرجع تولید 
آن کدام اســت. این اقدام موجب سازگاری 
دســتگاه های اجرایی و رفع موازی کاری در 
تولید آمار می شــود.رئیس مرکــز آمار بیان 
کــرد: نظام آمــاری ما نیمه متمرکز اســت 
و مرکز آمار وظیفه نظــارت و کنترل آمار را 
دارد. در حوزه آمار رســمی ۵۰۰ شاخص در 

کشــور در فهرست آمار رســمی قرار گرفته 
اســت. نظامی طراحی شــده که آیین نامه 
نشــان کیفیت و چارچوب مدیریت کیفیت 
آمار را مشخص کردیم تا آمار تولیدی توسط 

دستگاه ها کیفیت لازم را داشته باشد.

تورم با گرانی متفاوت است
وی در خصوص عدم باورپذیری نرخ تورم در 
جامعه گفت: بین آمارهای رسمی نرخ تورم 
و مواردی که احساس می شود، تفاوت وجود 
دارد و احساســی که راجع بــه برخی از این 

شاخص ها وجود دارد، واقعی نیست.
حســین زاده ادامــه داد: به خصــوص این 
که این شاخص ها با نوســان زیادی مواجه 
می شــوند و در خردادماه تــورم ماهانه ۱۲ 
درصد بود که این رقم زیادی اســت و وقتی 
اعداد بزرگ و نوســان زیــادی در ماه ها و 
دوره ها باشــد، در زیرگروه ها نیــز تفاوت 
معنی دار خواهد بــود و باورپذیــری تورم 
کم می شــود.رئیس مرکز آمار ایران اظهار 
داشــت: معمولاً بیشــترین افزایش قیمت 
کالاها را به همه کالاهــا تعمیم می دهیم، 
در حالی کــه ۴۷۵ قلــم کالا و خدمات در 
ســبد مصرفی داریم و تورم بر اســاس آن 
اعلام می شود که برخی رشد قیمتی بالایی 
دارند و برخی بــه میانگین تــورم نزدیک 
بوده و برخی حتی رشــد نداشتند؛ اما وقتی 
متوسط گیری )میانگین( می شود، رقم کم 
می شــود.رئیس مرکز آمار تاکید کرد: بین 
تورم و گرانی تفاوت اســت و به آن توجهی 
نمی شــود. تورم درصــد افزایش ســطح 
عمومی قیمت هاست در صورتی که گرانی 
سطح قیمت هاســت و این دو با هم متفاوت 
اســت؛ مثلًا خودروی گران قیمتی، حدود 
دو میلیارد تومان اســت و جایی در ســند 
خانوار نــدارد، چنانچه قیمــت آن کاهش 
یابد در کاهش تورم اثر گذار است، اما باز هم 

خانواده نمی تواند آن را تهیه کند.
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رئیس کنفدراسیون صادرات:
و استفادهازرمزارزبرایوارداتخودر

امکانپذیراست
رئیس کنفدراســیون صادرات با بیــان اینکه اســتفاده از رمزارز برای 
واردات خودرو امکانپذیر است، گفت: در دنیا هنوز رمزارز برای تجارت 
به رسمیت شناخته نشــده لذا برای واردات باید توافق دوجانبه صورت 
گیرد.محمد لاهوتی در مورد استفاده از رمزارزها در تجارت خارجی، 
اظهار کرد: اســتفاده از رمزارز در شــرایط کنونی اقتصاد ایران یکی 
از ابزارهای مهم در حوزه واردات اســت و در آینــده احتمالاً در حوزه 
صادرات هم قابل اســتفاده و کمک کننده باشــد. اما با توجه به اینکه 
هم اکنون منشأ استخراج رمزارز برای دولت مهم و مبنای استفاده هم 
برای رمزارزهای مجاز اســت بنابراین فعلًا در حوزه واردات عملیاتی 
شــده اســت.رئیس کنفدراســیون صادرات ایران افزود: استفاده از 
رمزارزها در حوزه واردات تقریباً موفق هم بوده و طبق اعلام ســازمان 
توســعه تجارت ایران، ســه هفته پیش ۱۰ میلیــون دلار رمزارز در 
حوزه واردات استفاده شد.وی با اشــاره به واردات خودرو با استفاده از 
رمزارزها، گفت: در حوزه خودرو که یک حوزه حساســیت برانگیز برای 
بانک مرکزی و وزارت صمت اســت و به نوعی باید با ارزهای صادراتی، 
واردات انجام شــود و طبق گفته ها به نظر می رســد که قرار نیست ارز 
نیمایی به واردات خودرو تعلق گیرد، بنابراین استفاده از ارز صادراتی و 

رمزارز می تواند کمک کننده باشد.
لاهوتی افزود: نکته حائز اهمیت این است که فعلًا در دنیا تنها کشوری 
که در تجارت خارجی رمزارز را به رســمیت شــناخته ایران است و به 

همین جهت در حوزه واردات کمک کننده تأمین ارز باشد.
عضو هیأت نمایندگان اتــاق بازرگانی تهران با بیان اینکه باید منشــأ 
رمزارز از سوی ارائه کننده اعلام و قابل تأیید باشــد، ادامه داد: با توجه 
به اینکه شرط اســتفاده از رمزارز، اســتخراج قانونی و با مجوزی بوده 
که توسط بانک مرکزی قابل رصد اســت، لذا می تواند نقش مؤثری در 

تسهیل تجارت خارجی داشته باشد.

لزوم توافقات دوجانبه برای پذیرش رمزارز
وی تصریح کرد: البتــه هیچ بانک مرکزی در دنیا هنــوز رمزارز را برای 
تجارت به رسمیت نشناخته است، بنابراین وضعیت استفاده از این ابزار 
در تجارت به نحوه توافقات دوجانبه ایران و کشورهای مبدا برمی گردد 

و اگر آن کشورها بپذیرند قطعاً امکان پذیر است.

لاهوتی با بیان اینکه استفاده از هر شیوه ای که محدودیت های فعلی را 
دور بزند، مفید خواهد بود، گفت: هر روشــی که در شرایط تحریمی به 
ما فرصت حضــور مؤثر در تجارت خارجی را بدهد کمک کننده اســت 

مشروط بر اینکه کشورهای هدف نیز پذیرنده رمزارز باشند.

رئیس خانه صمت ایران:
هدفتولیدبایدصادراتباشد

رئیس خانه صمت ایران با بیان اینکه صــادرات باید هدف تولیدکننده 
باشد، گفت: وضعیت تسهیلات دهی بانک ها قابل قبول نیست و بانک ها 

به وظایف خود در برابر تولیدکنندگان عمل نمی کنند.
عبدالوهاب سهل آبادی اظهار کرد: یکی از مسائل مهم در حوزه تولید، 
بازاریابی بوده کــه مهم ترین نوع بازاریابی نیز حضــور پایدار و مؤثر در 
کشــورهای خارجی اســت که می تواند ضمن کمک به بهبود کیفیت 
و تنوع تولید بــه ارزآوری هم منجر شــود؛ از این رو بــرای حضور در 

کشورهای خارجی باید نگاه ویژه ای داشته باشیم.
رئیس خانه صمت ایران با بیان اینکه اگرچه تولیدات ایران به نســبت 
وضعیت مناسبی دارند اما نتوانســته اند در کشورهای خارجی حضور 
مؤثری داشته باشد، افزود: تاکنون برای تسهیل حضور تولیدکنندگان 
در بازارهای خارجی، در کشــورهای عراق، ترکیه، روسیه و مجارستان 
دفتر توسعه روابط تجاری راه اندازی کرده ایم که البته دفتر مجارستان 

به تازگی افتتاح شده است.
وی ادامه داد: مجارســتان به عنوان دروازه ورود به بازارهای کشورهای 
حوزه اروپای مرکزی و شــرقی و مناطق اطراف برای تولیدکنندگان و 

سرمایه گذاران ایرانی حائز اهمیت است.
ســهل آبادی اضافه کرد: نیاز مصرف کنندگان در این کشورها توسط 
این دفاتر برآورد و به خانه صمت اعلام می شــود و تولیدکنندگانی که 

می توانند در این حوزه ها حضور یابند، معرفی می شوند.

وی گفت: همچنین بــا توجه به ضرورت افزایش صــادرات و حضور در 
کشــورهای خارجی به دنبال راه اندازی دفترهای بیشتر در کشورهای 

دیگر از جمله امارات متحده عربی هستیم.
رئیس خانــه صمت ایــران در ادامــه با اشــاره به دو مشــکل عمده 
تولیدکنندگان در کشــور، اظهار کرد: یکی از مســائلی کــه تولید را 
تحت تأثیر قرار می دهد روابط بین المللی اســت که هم در مورد پول و 
انتقال ارز و هم تهیه ماشــین آلات و تکنولوژی ها نقش دارد. اگر برجام 
حاصل شــود و اتفاق مدنظر دولت صورت گیرد عمده ترین مشــکل 

تولیدکنندگان که روابط خارجی است حل می شود.
وی ادامــه داد: مســاله دوم نیز عدم دسترســی راحت و شــفاف به 
تسهیلات بانکی اســت؛ متأســفانه اگرچه بانک ها اعلام می کنند که 
ســود ۱۸ می گیرند اما درصدی از تســهیلات را ســپرده می کند که 
ســود ۲۲ تا ۲۳ درصد می شــود و وقتی هم کمی تأخیر صورت گیرد، 
جریمه هایی که اعمال می کنند ســود تســهیلات را تا ۳۰ درصد نیز 

می رساند.
ســهل آبادی گفت: بانک ها در ایــران در مقابــل تولیدکننده وظایف 
خود را به درســتی انجام نمی دهند و متأســفانه بعضاً در برابر فعالیت 

تولیدکنندگان سنگ اندازی نیز می کنند.

تولید

 سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز گفت: بعد از 
سیاست حمایتی دولت طی چند ســال اخیر از تولید 
لوازم خانگی، این صنعت رشد پنج برابری تولید داشت، 

به گونه ای که بتواند حداکثر نیاز بازار را تامین کند.
»حمیدرضا دهقانی نیا« با اشــاره به نامه دبیر انجمن 
صنفی تولیدکنندگان لوازم صوتــی و تصویری مبنی 
بر ناکارآمدی قانون درج شناســه و کــد رهگیری در 
این بخش، اظهار داشــت: این مصوبه، ابزاری را فراهم 
کرد تا پیگیری کالاها در ســطح عرضه با زیرســاخت 
فنی ســامانه ها قابل دسترس شــود و برای کالاهایی 
مانند تلفن همراه، لوازم خانگی و پوشاک اجرا شده که 
موفق هم بوده است.وی افزود: بر همین اساس خواسته 
این انجمن مبنی بر تغییر قانون منطقی نیســت، زیرا 
قانون گذار با لحاظ تمام جوانــب،  این موضوع را ابلاغ و 

اجرا کرده که نتیجه مثبتی نیز به همراه داشته است.
سخنگوی ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز خاطرنشان 

کرد: در این نامه ادعا شــده که اجرای قانون 
شناســه کالا و کد رهگیری برای تلویزیون 
بی نتیجه بوده است، در حالی که آمارها نشان 
می دهد رونــد تولید افزایش چشــمگیری 
داشــته که بیانگر مناسب بودن چرخه تولید 
و فروش است، زیرا با افزایش خرید، تولید نیز 

رشد خواهد داشت.
دهقانی نیا بــا بیان اینکه کالای قاچــاق به عنوان یک 
رقیب، مانــع خرید مــردم و کاهش تولید می شــود، 
تصریح کرد: بعد از سیاســت حمایتــی دولت از تولید 
لوازم خانگی، این صنعت رشــد پنــج برابری در تولید 
داشــت و محصولات تولیدی ایرانی با کیفیت از ســه 
میلیون و ۴۰۰ هزار دستگاه در سال ۹۷ به ۱۶ میلیون 

و ۵۰۰ هزار دستگاه در سال ۱۴۰۰ رسیده است.
وی تاکید کرد: بر اســاس اعلام وزارت صنعت، معدن 
و تجــارت پیش بینی هــا حاکی از تولیــد ۱۸میلیون 

دستگاه لوازم خانگی برای سال ۱۴۰۱ است 
که تمام ایــن روند کاهش قاچاق را نشــان 
می دهد.ســخنگوی ســتاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز اظهار داشــت: تولید لوازم خانگی 
در سال ۱۴۰۰ با توجه به صدور شناسه کالا 
در ســال گذشــته برای تولید یک میلیون و 
۶۸۰ هزار دســتگاه لوازم صوتی و تصویری 
بود که در پنج ماهه نخست امسال به بیش از ۸۰۰ هزار 
دستگاه تولید دست یافته ایم که این آمار در کشور بی 
نظیر اســت.دهقانی نیا با تاکید بــر اینکه قانون صدور 
شناسه و کد رهگیری برای کالاها تغییر نمی کند، زیرا 
از همین طریق کشور توانست تولید داخلی را افزایش 
دهد، خاطرنشــان کرد: این روند ابزار استعلام کالا را 
برای تولیدکننده، بازرس و مردم فراهم کرده اســت تا 
اصالت کالا در همه مراحل قابل احصا باشد و بتوانیم با 

قاچاق کالا در سطح عرضه برخورد کنیم.

وی افــزود: ســتاد مبــارزه بــا قاچــاق کالا و ارز 
سیاســت گذاری لازم برای مبارزه با این پدیده را انجام 
داده و امکان برای ضابطان قانون فراهم است تا با قاچاق 
برخورد قانونی کنند و در این زمینه پیگیری های لازم 
نیز انجام شده است.سخنگوی ســتاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز گفت: بر همین اســاس قاچاق لوازم خانگی از 
۲ میلیارد و ۲۴۷ میلیون دلار بــه کمتر از یک میلیارد 
و ۶۰۰ میلیون دلار رسیده که این مهم از طریق مسیر 
اجرای اخذ کد رهگیری ممکن شده است.دهقانی نیا 
تصریح کــرد: در نامه انجمن صنفــی تولیدکنندگان 
لوازم صوتی و تصویری نوشته شده که کالای قاچاق به 
دلیل اینکه شــامل مالیات و حقوق گمرکی نمی شود، 
۳۰ درصد ارزان تــر از کالای تولید داخل اســت. این 
موضوع قابل تایید نیســت، زیرا در ایــن صورت تولید 
لوازم خانگی نمی توانســت افزایش پیدا کند و در بازار 

مشتری از کالای ارزان تر استقبال می کرد.

سخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت ضمن اعلام 
برنامه های هفته دولت این وزارتخانه، اظهار کرد: لوازم 
یدکی خودرو، لوازم خانگی، دخانیات، لوازم آرایشی و 
بهداشتی و پوشــاک بیش از ۸۰ درصد حجم قاچاق را 
تشــکیل می دهند و حجم قاچاق فقط در لوازم یدکی، 
لوازم خانگی و دخانیــات ۱۷۱ هزار میلیــارد تومان 

برآورد می شود.
امید قالیباف درباره طرح های در حــال افتتاح وزارت 

صمت در هفته دولت گفت: در هفته دولت ۳۶۷ طرح 
تولیدی با ۷۱ هزار میلیارد تومان ســرمایه گذاری و با 
اشــتغالزایی ۲۳ هزار نفر به بهره برداری در استان ها و 

شهرهای مختلف می رسد.
وی با بیان اینکه در بخــش صنایع عمومی ۹۵ طرح در 
هفته دولت به بهره برداری می رسد، اظهار کرد: یکی از 
دستاوردهای این وزارتخانه در یک سال گذشته مقابله 
هوشمند با قاچاق کالا بوده است. لوازم یدکی خودرو، 

لوازم خانگی، دخانیات، لوازم آرایشــی و بهداشــتی 
و پوشــاک بیش از ۸۰ درصد حجم قاچاق را تشــکیل 
می دهند که کار شناســه دار کردن و رصد هوشــمند 
بازار برای سه گروه اول آغاز شــده است. حجم قاچاق 
فقط در لوازم یدکی، لوازم خانگی و دخانیات ۱۷۱ هزار 
میلیارد تومان برآورد می شــود. البته با اقدامات انجام 
شده بازار لوازم یدکی ساماندهی شده و کار پایش بازار 
لوازم خانگی از ۱۵ اردیبهشت و دخانیات از ۱۵ خرداد 

آغاز شده است.
ســخنگوی وزارت صمت با بیان اینکه مقابله با قاچاق 
نباید موجب بهم ریختگــی قیمت بخاطر ناکافی بودن 
تولید داخل شود،تصریح کرد: رشد تولید لوازم خانگی 
در سال جاری ۹ درصد و محصولات دخانی ۲۰ درصد 
هدف گذاری شده است. رشــد تولید لوازم خانگی در 
یک سال دولت سیزدهم هشــت درصد بود و تولید از 
۱۵.۵ میلیون دستگاه به ۱۶.۷ میلیون دستگاه رسید. 

لوازمخانگی

صمت

خریدار   وزیر صنعت، معــدن و تجارت با 
اشــاره به مصوبه هیات دولت در مورد رمز 
ارزها، گفت: آیین نامه ای که امروز در دولت 
مصوب شد، بســیار کامل و دقیق است که 
همه موضوعات مربوط بــه رمزدارایی ها را 
از جمله نحوه تامین ســوخت و انرژی آنان، 
نحوه واگذاری و اعطای مجوزها را مشخص 

کرد.
به گزارش وزارت صنعــت، معدن و تجارت، 
سیدرضا فاطمی امین در حاشیه اختتامیه 
نمایشــگاه تحول صنعت خــودرو در جمع 
خبرنــگاران به تشــریح جزئیــات مصوبه 
اخیر دولت دربــاره آزادســازی واردات با 
رمزدارایی ها پرداخــت و افزود: قبلا وزارت 
صمت به یک سری از واحدها جواز تاسیس 
داده بود کــه بتوانند واحدهای اســتخراج 
رمزدارایــی را احداث کنند که مشــکلات 
حقوقی وقفه ای را در این موضوع ایجاد کرد، 
اما امروز در دولــت آیین نامه کاملی مصوب 
شد و اســتخراج رمزدارایی ها رسمیت پیدا 
کرد.وی ادامــه داد: از چند هفته قبل امکان 
واردات با رمزدارایی ها فراهم و این مســاله 
در توافقنامه ای بیــن وزارت صمت و بانک 
مرکزی انجام و برای نخســتین بار واردات 

از محل رمزدارایی ها فعال شد.
وزیر صمت تصریح کــرد: آیین نامه ای که 
امروز در دولت مصوب شد، آیین نامه بسیار 
کامل و دقیقی اســت که همــه موضوعات 
مربوط بــه رمزدارایی هــا را از جمله نحوه 
تامین سوخت و انرژی آنان، نحوه واگذاری 
و اعطای مجوزها را مشــخص کــرد که این 
مجوزها را وزارت صمت درباره اســتخراج 

رمزدارایی ها خواهد داد.
فاطمی امین خاطرنشــان کــرد: این خبر 
مهمی اســت که مدتهاســت فعــالان این 

صنعــت منتظرش بودنــد و ایــن واردات 
می تواند درباره هــر کالایی از جمله خودرو 
باشــد. شــما وقتی قصد واردات یک کالا را 
دارید باید یــک ارزی را پرداخت کنید که 
این ارز می تواند اکنون به جای دلار و یورو از 

بیت کوین استفاده شود.
وی اضافه کــرد: در همین زمینــه، مراکز 
رســمی اســتخراج بیت کوین که زیرنظر 
وزارت صمــت فعالیت می کننــد و دارای 
مجوز هســتند، بــا هماهنگی کــه با بانک 
مرکزی انجام شــده می توانند از بیت کوین 

برای واردات خودرو استفاده کنند.
این عضو کابینه دولت در پاســخ به ســؤال 
دیگــری درباره زمــان اعــلام تعرفه های 
واردات خــودرو، گفــت: آیین نامــه این 

مساله مشخص شده اســت، ما دو هفته )تا 
۱۸ شهریور( به واردکنندگان حائز شرایط 
زمان داده ایم، زیرا بر اســاس قانون مجلس 
در بحث واردات خودرو باید انتقال فناوری 
انجام شود و این گونه نیســت که هرکسی 
برای خــودش بتواند خــودرو وارد کند، در 
نتیجه مــا یــک فراخوانی را دیــروز اعلام 
کردیم کــه متقاضیــان واردکننده خودرو 

مدارک خودشان را ارائه دهند. 
وی افزود: این شــرکت ها بایــد نمایندگی 
رسمی و خدمات پس از فروش داشته باشند 
و باید اعلام کنند که در ازای واردات خودرو 
چه فناوری را به کشور وارد می کنند. وزارت 
صمــت بعد از بررســی بــه متقاضیانی که 
فناوری کیفی و بهتری را ارائه کنند، مجوز 

خواهند داد تا خودرو وارد کنند.
فاطمی امین در پاســخ به ســوالی درباره 
میزان تعرفه واردات خودرو، خاطرنشــان 
کــرد: تعرفه های خودرو به صورت شــناور 
و در یک محدوده باز تعریف شــده است که 
بستگی دارد خودرو به چه صورتی فروخته 
شــود. به دلیل اینکه ما نمی خواهیم رانتی 
برای یک واردکننده ایجاد شود، سازوکاری 
را تعریف کردیم که پــس از واردات خودرو، 
به صــورت پیش فــرض و علی الحســاب 
یک ســود بازرگانی پیش بینی می شــود و 

متقاضی خودرو را وارد می کند. 
وی افــزود: پــس از این خــودرو در بورس 
کالا عرضه می شــود و فرض کنید که اگر به 
قیمت ۴۰۰ تا ۵۰۰ میلیون به فروش برسد، 

سود مناســب و عادله ای را سازمان حمایت 
تعییــن خواهد کــرد. اگر خــوردو به طور 
فرضی ۵۰۰ میلیون تومان به فروش برسد 
و ۴۵۰ تومان قیمت واقعــی و ۵۰ میلیون 
تومان را سود در نظر بگیریم، در این شرایط 
ســود بازرگانی به نحوه ای شــناور تعیین 
می شــود که آن قیمت ۴۵۰ میلیون تومان 
در بیاید. اگر قیمت خودروهای وارداتی در 
بازار بیش از آن چیزی باشــد که آن خودرو 
در خارج از کشور دارد، این مابه التفاوت در 
قالب ســود بازرگانی به خزانــه دولت واریز 
می شود تا هیچ سوء اســتفاده و رانتی برای 

واردکنندگان ایجاد نشود.
وزیر صمت در پاسخ به سوالی دیگری درباره 
اظهارات وزیر اقتصاد مبنــی بر رتبه بندی 
میان صادرکننــدگان و اینکه آیــا وزارت 
صمت هم در این مساله دخالت خواهدکرد، 
گفت: اصلا ایــن کار ما اســت و رتبه بندی 
واردکننــدگان و صادرکننــدگان را آغاز 
کرده ایم و اگر صادرکننــده ای ماده خامی 
را صــادر کند، این به لحــاظ فناوری ارزش 
کمتری دارد تا اینکــه صادرکننده ای یک 

تجهیزات پزشکی را صادر می کند. 
وی اظهارداشــت: کالاها بر اســاس اینکه 
دانش پایه یــا معمولی باشــند و صادرات 
آن به کدام کشــور انجام می شود و کیفیت 
و مبلغ کالا به چه ترتیبی اســت، بر اساس 
شــاخص های مختلفــی ارزش گــذاری و 
رتبه بندی می شــود، زیرا شــاهد هستیم 
صادرکننــده محصولی را صــادر می کند 
که موجب دید منفی بــه محصولات ایرانی 
می شــود. البته هم اکنــون واردات هم بر 
اســاس رتبه بنــدی انجام می شــود و این 
مســاله درباره تولیدکنندگان هم به همین 

ترتیب است.

خریــدار   وزیــر ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات از افتتاح ده ها پــروژه ارتباطی و 
فناوری اطلاعات در کشــور به مناســبت 
هفته دولت خبر داد و گفــت: در این هفته 
حدود ۴۰۰ روســتای جدید به شبکه ملی 

اطلاعات متصل می شود.
عیسی زارع پور در حاشــیه بهره برداری از 
۶ پروژه تولیدی و صنعتــی در منطقه ویژه 
اقتصادی و فرودگاه بین المللی پیام  استان 
البرز در گفت و گو با خبرنگاران افزود: فردا 
سه شــنبه برنامه افتتاح رسمی ده ها پروژه 
ارتباطــی و فناوری اطلاعاتی را در کشــور 
داریم.وی به افتتاح طرح فیبر نوری منازل  
و کسب و کارها در اســتان البرز اشاره کرد 
که از فردا واگذاری پورت پر ســرعت در این 
زمینه آغاز می شود.زارع پور  به افتتاح ده ها 
طرح مخابراتی هم اشــاره کرد و گفت: یکی 
از مهمترین این طرح هــا راه اندازی تعداد 
زیادی سایت  پنج جی و دیگرطرح ها است  

که فردا اعلام می شود.
وزیــر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات اظهار 

داشــت: امروز در منطقه ویــژه پیام افتتاح 
چنــد خــط تولیــد و محصــولات جدید 
شرکت های داخلی را داشــتیم که عمدتا 
تجهیزات ارتباطی و مخابراتی اعم از تولید 
سوئیچ ، مودم و دســتگاه های ریپیتر برای 
اپراتورهای همراه و همچنین شرکت های 
تولید کننده تلفن های همراه اســت که در 
زمان حاضر تولیدات آنهــا به صورت مونتاژ 
اســت که امیدوارم با حمایت هایی که می 
شــود طراحی و تولید نیز در این شرکت ها 
داخلی شود.زارع پور با بیان این که ظرفیت 
های خوبی در کشــور برای تولید تجیهزات 
حوزه ارتباطات و فنــاوری اطلاعات ایجاد 
شــده ادامه داد: اگر خوب کار کنیم قابلیت 
صــادرات هم وجــود دارد و اکنــون تعداد 
زیادی از شــرکت ها صادرات بــه خارج از 

کشور در  حوزه تجهیزات مخابراتی دارند.
وی افــزود: منطقه ویــژه پیام بــا توجه به 
ظرفیتی که دارد می توانــد به یک از قطب 
های اقتصاد دیجبتال در کشور تبدیل شود 
که هم نیاز کشور را برطرف و هم محصولات 

با تراز صادراتی تولید و مســاله اشتغال را در 
استان البرز در فناوری پایه حل کند.

زارع پور در عین حال گفــت: نگاه و راهبرد 
دولت ســیزدهم ایجاد شــبکه پر سرعت و 
باکیفیــت و امن برای مردم اســت و در این 
زمینه تمام تلاشــمان را انجــام می دهیم 
تا اتفاق بیفتــد؛ مهمترین رویــدادی  که 
باید برای ارتقای سرعت شــبکه باید اتفاق 
بیفتد بحث طرح فیبر نوری منازل کسب و 
کارهاست که به خانه ها و ادارات فیبر نوری 

ببریم که نامحدود اســت و سرعت اینترنت 
چند صد برابر خواهد شد.وی به افتتاح این 
پروژه در روز ســه شــنبه در ۲ استان دیگر 
کشور اشاره کرد و افزود: مردم در این استان 
ها ســرعت های چند صد مگابایتی بر ثانیه 
را تجربــه می کنند. با این کار شــبکه تلفن 
همراه هم ارتقا می یابد چــون پیش زمینه 
اینترنت نسل پنجم این است که فیبر نوری 
تا پای آنتن ها و بی تی اس هــا برود و عملا 
فیبر در همه جای شــهر گسترده می شود.

زار ع پور اضافه کرد: این کار زمان بر اســت 
و در عین حالــی که کارهــای کوتاه مدتی 
برای ارتقای کیفیت شبکه انجام می دهیم 
این طرح بنیادی نیز انجــام  و تا پایان دولت 
سیزدهم برای حداقل ۸۰ درصد خانواده ها  
فیبر نوری اجرایی می شود.وی درخصوص 
خدمات به زائران  اربعین حسینی  و تقویت 
اینترنــت تلفن های همراه آنــان نیز گفت: 
ستاد ویژه ای در وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات  بــرای اربعین راه اندازی شــده و 
تمام ظرفیت ها  امســال برای اولین بار در 

فنــاوری اطلاعات پای کار آمده اســت. در 
حوزه ارتباطات تقویت شــبکه تلفن همراه 
در مســیرهای منتهی  به مرز و خود مرزها 
با سایت های سیار اپراتورهای همراه فراهم 
می شــود.وی افزود: در یکــی از مرزها که 
بیشــترین جمعیت را دارد تجهیزاتی  قرار 
است نصب شــود که همزمان برای هزار نفر 
اینترنت رایــگان بدهد و این اقــدام در مرز 
مهران صورت می گیــرد.  زارع پور گفت: در 
کشور عراق  نیز با توافق های صورت گرفته 
در مسیر نجف تا کربلا تعداد زیادی ایستگاه 
اینترنت رایگان توســط اپراتورهای عراقی 
مستقر می شود. در حوزه فناوری اطلاعات 
هم تلاش می شود ســرویس های جدیدی 
برای مردم راه اندازی شود.وی افزود: یکی از 
پیام رسان ها سرویس اعلام موقعیت بدون 
نیاز به اینرتنت را نیز راه اندازی کرده است. 
همچنین برای مسیریابی در عراق با وسیله 
شــخصی و مســیر نجف تا کربلا اطلاعات 
موکب ها و اطلاعات مورد نیاز مردم توسط 

مسیریاب ها عرضه می شود .
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وزیر نیرو:
احیایزایندهرودامکانپذیراست

وزیر نیــرو گفت: یکــی از مهم تریــن برنامه های وزارت نیــرو احیای 
زاینده رود اســت، به طور قطع این کار امکان پذیر است. احیا به گونه ای 
اســت که تامین آب مطمئن و پایدار بوده و رهاســازی حداقل آبی در 

فصل ها و ماه های مختلف شکل بگیرد.
 علی اکبر محرابیان در برنامه ی تلویزیونی با اشاره به برگزاری جلسات 
متعدد با مســئولان مرتبط گفــت: در زاینــده رود پروژه های مختلف 
مطرح شده، اما نیمه کاره هســتند. هم اکنون با همفکری و همگرایی 

متخصصان برنامه ها به گونه ای طراحی شده که اجرایی شود.
وی با اشاره به فعال شدن دیپلماســی آب و انرژی در دولت سیزدهم، 

گفت: احیای حقوق آب کشور را همواره پیگیری می کنیم.
وزیر نیرو با اشاره به شرایط تحویل دولت سیزدهم و مشکلات موجود، 
اظهار کرد: شهریور سال گذشــته که دولت مشغول به کار شد در حوزه 
آب مسائل و مشکلاتی وجود داشت که بخشــی از آن مربوط به شرایط 

طبیعی کشور از جمله خشکسالی و کمبود منابع بود.
وی ادامه داد: بخش دیگر هــم تعداد بالایی از پروژه هــای نیمه تمام و 
متوقف شده بود که نیاز داشــت با کار و تلاش جدی و یک برنامه ریزی 

منسجم بتوانیم برنامه های دولت و مطالبات مردمی را پاسخگو باشیم.
وزیر نیرو خاطرنشان کرد: بر اســاس آماری که خود وزارت نیرو منتشر 
کرد قبل از حضور دولت مردمی، تابســتان گذشــته حدود ۳۰۰ شهر 
و بیش از ۸۰۰۰ روســتا دچار تنــش آبی بودند و دولت با این شــرایط 
شــروع به کارکرد.محرابیان با بیان اینکه مجموع بارش ها حدود ۲۰۲ 
میلی متر بــوده، گفت: این میــزان، تقریبا حــدود ۱۷ درصد کمتر از 
شــرایط نرمال بوده که البته میزان بارش ها نسبت به سال گذشته بهتر 

بوده ولی نسبت به شرایط نرمال تقریبا ۱۷ درصد کاهش داشتیم.
وی با اشاره به اینکه امسال هم جزو سال های خشک محسوب می شود، 
گفت: بارش ها در هر صورت مثبت است چرا که به منابع آبی اضافه شده 
و اگر درجاهایی که سیل بند یا سد وجود داشته باشد باعث می شود این 

آب ها در پشت سدها ذخیره شود.
وزیر نیرو گفت: امســال موفقیت ما در گرو مدیریت مصرف برق بود که 

به وسیله مردم، ذینفعان و مصرف کنندگان انجام شد.
محرابیان ادامه داد: در بخش آب هم با توســعه این  شیوه و با میزان آبی 

که در اختیار داریم  می توانیم شاهد بهره وری و رشد تولید باشیم.
وزیر نیرو با اشاره به وجود ۷۴۰۰ نقطه شناسایی شده در بستر و حریم 
رودخانه های کشور گفت: در تلاش هستیم با همکاری سایر دستگاه ها 
زمینه اصلاح این نقــاط را فراهم کنیــم و تاکنــون ۴۰۰ نقطه از این 
سازه های تقاطعی را رفع کردیم و برنامه برای سایر نقاط و روستاها نیز 
ادامه دارد.وی ادامه داد: بیش از ۹۰ درصد از خســارات سیلاب مرتبط 
با همین سازه های تقاطعی اســت و از همکاران خود در سایر دستگاه ها 

می خواهیم که در اصلاح این سازه ها همکاری داشته باشد.

محرابیان در رابطه با اقدامات در حال اجرای وزارت نیرو به ســه زمینه 
اشاره کرد و گفت: برنامه هایی که اکنون در حال اجرا داریم در سه زمینه 
است که در اولین حوزه استقرار سازوکار حکمرانی آب است چراکه در 
حکمرانی آب معتقدیم می توانیم از ظرفیت های کشــور و مردمی بهتر 
اســتفاده کنیم.وی افزود: به همین منظور ســندی را آماده کردیم که 
نقطه نظرات تمامی متخصصــان و متفکران حوزه های آب در آن لحاظ 

شده است.
محرابیان با اشــاره بــه ویژگی های ســند آب گفت: مشــارکت تمام 
ذینفعان در توزیع آب، مدیریت مصرف و پروژه های زیربنایی بوده که از 

ویژگی های بارز این سند است.
وی با بیان اینکه بخش سوم برنامه های وزارت نیرو به مسئله پروژه های 
زیرســاختی آب کشــور اختصاص دارد، گفت: بخش سوم خود در سه 
بخش یعنی ۸۰۰ پروژه کوچک و متوســط برای حل مســئله شهرها، 
پروژه های جهاد آبرســانی در بیش از ۱۰ هزار روستای کشور و تعریف 
۲۷۴ پروژه ویژه به دنبال تامین پایدار منابع آب برنامه ریزی شده است.

به گفته وزیر نیرو، طی پنج ماه ابتدایی امســال، برای ۱۲۰۰ روســتا 
تامین آب پایدار و باکیفیت صورت گرفته است.

او با اشاره به ابرپروژه آبرسانی غدیر گفت: در پروژه غدیر علاوه بر ایجاد 
سازوکاری برای توســعه بزرگترین شبکه آبرســانی کشور به ظرفیت 
۱۲ متر مکعــب در ثانیه، منبع تامیــن آب را از کرخه بــه دز به عنوان 
یکی از بهترین منابع آبی سوق دادیم که مســئله آب ۶۰ درصد استان 
پهناور خوزســتان را به صورت بلندمدت حل خواهد کــرد، البته برای 
ســایر مناطق خوزســتان نیز پروژه های کلانی را در نظــر داریم که با 
سرعت اجرایی خواهد شد.وی با اشاره به آخرین وضعیت شهر همدان 
خاطرنشان کرد: شــهر همدان از دهه ۷۰ دچار مشــکل آب بوده و از 
آن زمان تا حال حاضر این شــهر دچار تنش آبی بوده اســت که امسال 
این تنش آبی بیشتر شــده و متخصصان در حال حل مشکل این شهر 
هستند.وی ادامه داد: برای آبرسانی از فاصله ۱۴۵ کیلومتری این شهر، 
طرح عملیاتی شروع شــد و با گذشت ۱۷ ســال از این طرح پیشرفت 

بسیار کمی داشت.
محرابیان با اشــاره به ســفر اعضای کابینه دولت ســیزدهم به استان 
همدان، اظهار کرد: با حمایت رئیس جمهور اعتبار ویژه ای به این طرح 

داده شد که عملیات اجرایی آن با سرعت هرچه تمام تر شروع شود.
وی با بیان اینکه این پروژه در مدت پنج ماه پروژه پیشــرفت مناســبی 

داشته، گفت: امیدواریم این پروژه تا پایان شهریورماه به اتمام برسد.
محرابیان با بیان اینکه هیچ محدودیتی در تامین آب شهرکرد نداریم، 
اظهار کرد: متاســفانه ســیل هایی که در ارتفاعات زردکوه اتفاق افتاد 
باعث ذوب شــدن یخچال های طبیعی شــد و همراه ســیلاب ها وارد 
سرچشمه ها شد و سرچشمه کوهرنگ که یکی از چشمه های با کیفیت 

بسیار خوب است، کدورت بالایی پیدا کرد.
وزیر نیرو با بیان اینکه در لحظه حدود ۶۰ درصد آب اســتان را از دست 
دادیم، ادامه داد: این اتفاقی بود که مشــابه آن را نداشتیم و اقدامی که 
برای تامین آب شــرب منطقه انجام شد یک اقدام بســیار قوی بود که 

توانستیم در مدت کوتاهی این حجم آب را جایگزین کنیم.
به گفته محرابیان، دیپلماســی آب فعال تر شده و موضوع آب پایه ثابت 
تمامی مذاکرات با کشورهای خارجی است، به طوری که احیای حقوق 

آب کشور را همواره پیگیری می کنیم.
وی با تشریح شــرایط آب های مرزی در حوزه افغانستان و ترکیه گفت: 
ایران در این مناطق، پایین دست بوده و دریافت کننده آب است. پیش 
از این ســازه هایی وجود داشــت که مانع ورود آب می شد که طی سفر 

اخیر به این کشورها بر حذف این سازه ها تاکید شد.
وزیر نیرو با اشــاره به موافقت طرف افغانســتانی افزود: موضوع بعدی 
رهاســازی حقابه ایران بود که طبق ماده ۱۵۱ بایــد این اقدام صورت 
می گرفت و هم اکنون رهاسازی انجام شــده و طبق آخرین آمار ۱۳.۵ 
متر مکعب بــر ثانیه را دریافــت کرده ایم.به گفته عضــو کابینه دولت 
ســیزدهم، مطالبات آبی ایران از هیرمند در ســال های گذشته ۸۲۰ 

میلیون مترمکعب بوده که در حال پیگیری برای دریافت آن هستیم.

نیرو

خریدار  وزیر نفت وضعیت تولید و فروش 
نفت از آغاز دولت سیزدهم تاکنون، سرمایه 
گذاری در این صنعــت، تولید و صادرات گاز 
را تشریح کرد.وزیر نفت توضیحات مفصلی 
درباره فراز و فرود های صنعت نفت کشور در 
یک سال حضور دولت ســیزدهم ارائه کرد. 

متن کامل این مصاحبه شرح زیر است:

 به عنوان سؤال نخست بفرمایید که 
چطور ایران توانســت صادرات نفت 
را در اوج تحریم هــا افزایش دهد؟ آیا 
تقاضا در بازار نفت موجب این افزایش 
شــد یا اقدامات انجام گرفته زمینه 

افزایش صادرات را فراهم کرد؟
در شــروع دولت ســیزدهم، دولت مردمی 
آقای رئیســی و حتی دو ماه قبــل از اینکه 
کابینه جدید شــکل بگیرد، وزیر وقت نفت 
مکاتباتی با آقای روحانی، رئیس جمهور آن 
زمان و همچنین آقای رئیســی که آن موقع 
رئیس جمهور منتخب بود؛ داشتند و در این 
خصوص نوشــته بودند که فــروش نفت در 
ماه های آتی قطعاً باز هم کاهش پیدا خواهد 

کرد و دلایلی هم برای آن آورده بودند.
کشــور چین مالیات بر ورودی خرید نفت 
فوق ســنگین را برای همــه افزایش داده و 
تعرفه های مالیاتی زیادی را برای نفت فوق 
سنگین اعلام کرده بود و به همین خاطر در 
همان شــروع دولت نزدیک به ۲۰۰-۳۰۰ 
هزار بشــکه صادرات نفت کاهش پیدا کرد. 
لذا بر اســاس آن اتفاقاتی که دولت چین در 
تعرفه  و مالیات بر واردات نفت فوق سنگین 
اعمال کرده بود، وزیر نفت وقت اعلام کرده 
بود که قطعاً فروش نفــت ما در ماه های آتی 
کاهش پیــدا خواهد کرد. یعنــی از همان 
میزانی هم که آن موقع می فروختند، کمتر 
شــده بود. به این ترتیب به مرور که کابینه 
دولت سیزدهم شکل می گرفت، یک سری 
از مشــتری هایمان را - مثــلًا درخصوص 
خرید نفت فوق ســنگین به لحاظ مالیاتی 
که دولت چین بســته بود- از دست دادیم. 
از طرفــی هــم در دولت آیت الله رئیســی 
تحریم ها خیلی شــدیدتر شد. حتی دیدید 
که بحث ربودن کشتی ها، توقف نفتکش ها 
و خالی کردن محموله هایشان اتفاق افتاد، 
یعنی جدا از اینکه بحث شناســایی کردن 
مشــتریان و برخوردهــای تنبیهی مطرح 
بود، اینها حتــی فیزیکی هــم در دریاها و 
اقیانوس ها مانع صادرات نفت می شــدند و 

جلوی فروش نفت کشور را می گرفتند.
لذا اینکه تحریم ها کاهش پیدا کند و تقاضا 
در افزایش صادرات مؤثر باشد، مطرح نبود. 
تحریم هــا نه تنها کاهش پیــدا نکرد، بلکه 
سنگین تر هم شــد. همه اینها نشان دهنده 
این است که شــرایط یا فضای تحریم ها در 
دولت سیزدهم هیچگونه بهبودی نداشت، 
بلکه تشدید هم شــد. اما استقرار تیم دولت 
سیزدهم در حوزه وزارت نفت و شکل گیری 
یک عزم و اراده جدی بــرای فروش نفت در 
وزارتخانه و استفاده از نیروهای متخصصی 
که توانایی و تعهد داشــتند، کمک کرد که 
از همان روزهــای اول در حوزه فروش نفت 
و میعانات گازی رونــد تغییر کند. هم من و 
هم همکارانم شــروع کردیم به شناســایی 
بازارهای جدید دنیــا و بازاریابی نفت را در 
حوزه های مختلف، از آفریقا، آســیا تا حوزه 
کشــورهای امریکای لاتین و حتی در اروپا 
دنبــال کردیــم. در همین حــال، تنوعی 
در قراردادهایمــان دادیــم و مدل هــای 
جدیدی را بــه صــورت ابتکاری شــروع 
کردیم. در حــوزه قراردادهایمــان تهاتر با 
کالا را هم اضافه کردیــم که یکی از کارهای 
خوبی بود که در گذشــته کمتر به آن توجه 
می شد. تهاتر با کالاهای اساســی، با دارو و 
همچنین استفاده از ظرفیت های پالایشی 
فراسرزمینی، ابتکارات خیلی خوبی بود که 
یک دیپلماسی قوی انرژی را رقم زد. در این 
امر، وزارت امور خارجه نیــز واقعاً همراهی 
لازم را داشــت و رایزنی های خوبی را انجام 
می داد. همه اینها دســت به دست هم داد 
و خوشــبختانه ما در بحث فــروش نفت و 

میعانات گازی توفیقات خوبی داشتیم.  

 افزایش فروش میعانات گازی چقدر 
به تولید گاز کشور کمک کرد؟ 

فــروش میعانات گازی خیلی برای کشــور 
مهم اســت. چون همراه با تولید گاز است و 
بخصوص در پیک زمســتان که مجبوریم 
حداکثر تولید گاز را داشته باشیم، حداکثر 
تولید میعانــات را هــم داریــم و باید این 
محصــول جانبــی را صــادر می کردیم. با 
شروع این دولت ۸۷ میلیون بشکه میعانات 
گازی روی آب داشتیم و شرایط سختی بود. 
تصور بر این بود که مــا هم می رویم و دوباره 
تعدادی کشــتی جدید می خریم و میعانات 
گازی جدیــدی را که تولید می شــود مثل 
گذشــته روی آب نگه می داریــم، ولی این 
اتفاق نیفتاد. ما نه تنها هیچ کشتی ای به این 
منظور نخریدیم، بلکه امروز که خدمت شما 
هســتم، بالغ بر ۴۰ درصد میعانات ذخیره 
شده در روی آب را هم استفاده کرده ایم. به 

این ترتیب که هم مصارف داخل کشــور را 
افزایش دادیم و هم صــادرات خوبی را رقم 
زدیم که این دو اقــدام در افزایش تولید گاز 
خیلی کمک کرد. بنابراین نیاز نشــد حتی 
یک بشــکه میعانات گازی اضافــی را روی 
آب نگه داریم و ما چیــزی به حجم میعانات 
روی آب اضافه نکردیــم؛ حتی میعاناتی که 
روی آب بود، صادر شــد یا در داخل مصرف 
کردیم. مصارف داخل هم در پتروشیمی ها 
و پالایشگاه ها رقم خورد. به خصوص مینی 
پالایشگاه ها از این سوخت استفاده کردند.  

 این هــم در حالی اســت که تولید 
گازمان حداکثری بوده است؟

بله، همین مســأله خیلی کمک کرد. همه 
منتظر بودند که تولید گاز به لحاظ شــرایط 
ذخیره میعانات گازی ســخت شود و دچار 
چالش  شــویم. تصور این بود کــه مجبور 
می شــویم تولیدمان را ۵۰ تا ۱۰۰ میلیون 
متر مکعــب کاهش دهیــم، در صورتی که 
سال گذشته یک ساعت هم چنین کاهشی 

در تولید گاز نداشتیم.
داده هــای موجود نشــان می دهــد که در 
اردیبهشت ۱۴۰۰ صادرات میعانات گازی 
رقم خیلی پایینی بود؛ زیر ۱۰ هزار بشکه در 
روز. ولی هم صادرات از نظر حجمی افزایش 
داشــت و هم مصارف را در داخــل افزایش 
دادیم که ارزش افزوده بیشــتری به دست 

آوریم.  

 افزایش قیمت نفت چــه کمکی به 
درآمدزایی کرد؟

خــدا برکــت داد و قیمت هــا هــم در این 
مدت افزایــش پیدا کرد؛ در شــروع دولت 
قیمت های نفــت ۶۵-۶۰ دلار در بشــکه 
بود که بــه ۱۰۵-۱۰۰ دلار هم در مقطعی 
افزایش پیدا کرد. این هــم در کنار افزایش 
صادرات به رشــد درآمد نفتی کمک کرد. 
البته این نکته را دوباره متذکر می شــوم که 
راهکارها، بازاریابــی و فرمت های مختلف 
قراردادی بــرای افزایش فــروش، بیش از 

قیمت ها کمک کرد.
در حوزه میعانات گازی اتفاق خوب دیگری 
افتاد، خوشــبختانه با بســیج ظرفیت ها، 
پروژه شیرین سازی یا مرکاپتان زدایی فاز ۲ 
و ۳ پارس جنوبی را به بهره برداری رساندیم 
که این هم به صادرات کمک می کرد. وقتی 
میعانات گازی را مرکاپتان زدایی می کنید، 
راحت تر در بــازار فروش مــی رود. خدا را 
شــاکریم کــه از افزایش فــروش میعانات 
گازی در این مدت، هــم درآمد خوبی عاید 
کشــور شــد و هم اینکه خوراک خیلی از 
پتروشیمی ها و پالایشگاه ها با آن اصلاحات 
فرآورشــی که دادند، افزایش پیــدا کرد و 

تبدیل به ارزش افزوده بیشتری شد.  

 یکی از مســائلی که مطرح می شود 
این اســت که اگر افزایش فروش نفت 
داشتیم و درآمدهای نفتی در این مدت 
افزایش داشته، چرا در اقتصاد کشور 
و ســفره مردم خودش را نشان نداده 

است؟
من در ســازمان برنامه و بودجه گزارشــی 
را دیدم که بر مبنای آن در نیمه دوم ســال 
۱۴۰۰ بالاترین میــزان تخصیص مالی به 
پروژه های عمرانی رقم خورده است. چطور 
می تواند این تخصیص رقــم بخورد؟ از کجا 
باید منابع آنها تأمین شود؟ غیر از این  است 
که بخشــی از اینها از درآمدهــای حاصل 
از فروش نفــت، گاز و میعانــات گازی بوده 

است؟
این را هم متذکر شــوم که در سال ۱۴۰۰ 
صادرات گازمان هم از نظر حجمی افزایش 
یافت. چــون در تبصره یک قانــون بودجه، 
هم نفت اســت و هم خالــص گاز صادراتی. 
الحمدلله صادرات گازمان در ســال گذشته 
هم از نظر حجمی افزایش پیــدا کرد و هم 

وصول درآمدهای آن بیشتر شد.
علاوه بر مباحث کمیــت و درآمد صادرات 
گاز در سال ۱۴۰۰، بخشی از بدهی هایمان 

را نیز از عراق در سال ۱۴۰۰ گرفتیم؛ رقمی 
حدود یک میلیارد دلار در ســال ۱۴۰۰ و 
در ســال ۱۴۰۱ نیــز ۱.۶ میلیــارد دلار از 
بدهی های عراق وصول شد. به این ترتیب، 
درحالی که مجموع وصولــی صادرات گاز 
در ســال ۱۳۹۹ یک میلیارد دلار بوده، ولی 
در ســال ۱۴۰۰ ما ۴ میلیارد دلار وصولی از 
این محل داشــتیم. این هم خیلی به تأمین 
اعتبــارات کمک کرد و بنا به آمار ســازمان 
برنامــه و بودجه، به خصــوص در نیمه دوم 
۱۴۰۰ این سازمان بالاترین تخصیص را به 
پروژه های عمرانی استان ها داده که در چند 
سال گذشته بی نظیر بوده است. این رکورد 
به خاطر افزایش درآمدهــای نفتی و گازی 

رقم خورد.
از آن طرف نیز بخشــی از بدهی هایی را که 
دولت قبل به جا گذاشــته بــود، این دولت 
از محــل درآمدهای نفتــی پرداخت کرد. 
در این باره فکر کنم دولــت ماهی ۱۰-۱۱ 
همت )هــزار میلیارد تومــان( فاکتورهای 
دولت قبل را پرداخت می کرد. از طرفی هم 
ما در حــوزه تأمین ارز در ســامانه نیما بالغ 
بر ۱۲.۵ میلیــارد دلار ارز حاصل از فروش 
محصولات پتروشیمی را داشتیم؛ می دانید 
که چقدر این تزریق ارز به ثبــات بازار ارز و 
تأمین ارز مورد نیاز دســتگاه ها و شرکت ها 
کمک کرد. ارز برای خرید خــوراک، برای 
خرید تجهیزات، قطعــات، ادوات و خیلی 
کالاهای دیگــر کارخانجات تأمین شــد. 
ارز نیمایی برای واردات کــه وزارت نفت از 
طریق صــادرات محصــولات مجتمع های 
پتروشــیمی در ســامانه نیما تأمین کرد، 
کمک شــایانی به چرخه اقتصاد ملی کرد. 
حالا به این فکــر کنید که اگــر این ۱۲.۵ 
میلیارد دلار را در سامانه نیما عرضه نکرده 
بودیم، یا درآمدهای نفتی و گازی کشــور 
افزایش نداشــت، چه اتفاقی بــرای نرخ ارز 

می افتاد؟ 

  برنامه افزایش ظرفیت پالایشی که 
در ابتدای دولت عنوان کردید، چگونه 

پیش رفت؟
 در حــال حاضر مــا بیــن ۲۲۰۰ تا ۲۳۰۰ 
هزار بشــکه در روز ظرفیت پالایشــی نفت 
خام و میعانات گازی داریــم؛ در همین ۱۰ 
پالایشــگاهی که پالایش نفت در آن انجام 
می شــود. در ایــن مدت ملاحظــه کردید 
که مصــرف در تمام بخش ها اعــم از حوزه 
حمل و نقل -حــالا چه بنزیــن و چه نفت 
گاز- ســاختمان، صنایــع و نیروگاهــی با 
افزایش مصرف مواجــه بودیم. مثلًا مصرف 
نیروگاه ها ۱۰ درصد افزایش داشت. با توجه 
به ظرفیت پالایشی موجود، قطعاً با این روند 
مصرفی که در این حوزه هــا رقم می خورد، 
تولید فرآورده های نفتی به مــرور به نقطه 
سر به ســری با مصرف نزدیک می شود. لذا 
نیاز بود که یــک کار انقلابی و جهادی برای 
افزایش ظرفیت پالایشــی کشــور که در 
ســال های گذشــته مغفول مانده بود، رقم 
بخورد تا هم مصرف داخل تأمین شود و هم 

صادرات افزایش یابد.
در این بخش متأسفانه سرمایه گذاری  لازم 
نشــده و نیاز بود کار اساســی انجام شود. 
از همه مهم تــر در این دولــت وزارت نفت 
توسعه پتروپالایشی ها را در دستور کار قرار 
داد و آیین نامه تنفس خوراک و مشــارکت 
مردمی را برای این پتروپالایشــگاه ها در دو 
مرحلــه در دولت اصلاح کــرد و کار را برای 
ســرمایه گذارانی کــه در ایــن عرصه وارد 

شدند، آسان تر و جذاب تر کردیم.
تلاش می کنیم طرح هایی کــه برای ایجاد 
نزدیک به یک میلیون و ۴۰۰ هزار بشــکه 
ظرفیت جدید -هــم نفت و هــم میعانات 
گازی- تعریف شــده، هرچه سریع تر تحقق 
پیدا کند. هر ۲-۳ ماه بنده در جلســاتی در 
این زمینه شــرکت می کنم؛ البته جلسات 
مســتمرتر و نزدیک تری را هــم همکارانم 
برای تســریع اجرای این طرح های افزایش 
ظرفیت پالایشــی دارنــد که هــم تولید 
ســوخت و هم تولید خوراک بــرای صنایع 

پتروشــیمی و صنایع پایین دستی افزایش 
یابد.عمدتاً بــرای این طرح ها مشــکلات 
ســرمایه گذاران را حل کردیم و به طور جد 
داریم این پروژه هــا را دنبال می کنیم. خود 
دولت بــه واســطه وزارت نفــت یک طرح 
پالایشی با ظرفیت ۳۰۰ هزار بشکه ای را در 
کنار پالایشگاه ســتاره خلیج فارس شروع 
کرده اســت. در این خصوص خوشبختانه 
سال گذشــته از طریق دولت لایحه ای در 
بودجه ۱۴۰۱ گنجانده شــد که لازم است 
از نمایندگان محترم کــه در این امر کمک 
کردنــد و این طرح مصوب شــد، تشــکر 
کنــم. خوشــبختانه در کوتاه تریــن زمان 
پتروپالایشــگاه ۳۰۰ هزار بشــکه ای به نام 
شهید بزرگوار قاسم ســلیمانی را عملیاتی 
کردیــم و امیدواریــم که در ســریع ترین 
زمان ممکن به بهره برداری برســد. مراحل 
اجرای آن تکمیل شد و از همه مهم تر بحث 
سهامداران را ســامان دادیم. چون دیدیم 
وزارت نفت یک تنه بــا ۱۴.۵ درصد منابعی 
که در اختیار دارد، جوابگوی منابع مورد نیاز 
نخواهد بود. به همین خاطر شرکای بزرگ 
و غول های اقتصادی را ســهامدار کردیم و 
از ظرفیــت بانک ها برای ســرمایه گذاری 
و شــراکت )نه بــرای اعطای تســهیلات( 
بهره بردیــم. ۴ بانــک و ۳ هلدینگ بزرگ 
اقتصادی را در این پروژه سهامدار و شریک 
کردیم. هیأت مدیره اش مشــخص و زمین 
هم آماده شد. زیرســاخت کار اکنون آماده 
اســت و کار اجرایی  آغاز می شود. این ۳۰۰ 
هزار بشکه حجم خیلی خوبی را به ظرفیت 
تولیــد محصولاتی نظیر بنزیــن، نفت گاز، 
ســوخت جت، گاز مایع، پروپیلــن، اتیلن، 
پارازایلن و بنــزن هم اضافــه خواهد کرد؛ 
این یعنی خوراک بــرای صنایع زنجیره ای 
پایین دســت. ما نگاهمان این است که هم 
تأمین ســوخت و امنیت انرژی کشــور را 
داشته باشــیم و هم تأمین خوراک صنایع 

زنجیره تکمیلی پتروشیمی را.  

  آیا این پتروپالایشــگاه در موعد 
مقرر به بهره برداری می رسد؟

پیش بینــی ما از نیــاز به ســرمایه گذاری 
این طرح بالغ بــر ۱۱ میلیارد دلار اســت. 
مطمئنیم ان شــاءالله این پــروژه در زمان 
خاص خــودش بــه بهره بــرداری خواهد 
رسید. این دوراندیشی نیاز بود برای افزایش 
ظرفیت پالایشــی انجام شود. به موازات آن 
پالایشگاه نفت فوق ســنگین جاسک را هم 
کــه به عنوان پالایشــگاه مرواریــد مکران 
نامگذاری شــده تســریع کردیم. پیش از 
این، فقط هلدینــگ اقتصاد مفید این پروژه 
را در اختیار داشت. برای تسریع در احداث 
آن هم ورود و کمک کردیم تا هم شــرکای 
بانکی و هــم غول های اقتصــادی وارد کار 
شــوند و ظرفیت آن هم ۳۰۰ هزار بشــکه 
اســت. از این دو پروژه مجموعــاً ۶۰۰ هزار 
بشــکه به ظرفیت پالایشی کشور ان شاءالله 
ظرف چهار تا پنج سال آینده اضافه خواهد 
شد. این جدا از آن طرح هایی است که برای 
افزایش ظرفیت پالایشــی در دســتور کار 

است.
لذا نــگاه دولت و وزارت نفت این اســت که 
تا جایی کــه می توانیم صــادرات نفتمان 
را کاهش و ظرفیــت پالایشــی را افزایش 
دهیم؛ چرا که با افزایش ظرفیت پالایشــی 
هم از خام فروشــی جلوگیری می شــود، 
هــم تحریم ناپذیــر اســت.  در صــادرات 
فرآورده های نفتی و محصولات پتروشیمی 
مشــکلی نداریم و به لحاظ نیــازی که دنیا 
دارد، اینهــا تحریم ناپذیرنــد. از همه چیز 
مهم تر ارزش افزوده است. ارزش یک بشکه 
نفت چقدر اســت؟ مثلًا یک بشکه نفت گاز 
چقدر؟ همچنین اشــتغالزایی بالایی دارد؛ 
بصوص در مناطق کم برخــوردار و محروم 

مثل منطقه جاسک.
ان شاءالله طرح هایی را هم که از قبل شروع 
کردیم، مثل پروژه پالایشــگاه ســتاره مهر 
خلیج فــارس، به طور جــد کمک می کنیم 
که جزو اولین پروژه های پالایشی باشد که 

ظرف ۳-۲ ســال آتی به بهره برداری برسد. 
به موازات این برنامه، کیفی سازی و تثبیت 
ظرفیت پالایشی در پالایشگاه ها بخصوص 
پالایشــگاه آبــادان، پالایشــگاه تهران و 
پالایشــگاه اصفهان را به طور جــد دنبال 
کردیم و در هفته های پیش رو ان شــاءالله 
شــاهد افتتاح پروژه کیفی سازی پالایشگاه 

اصفهان خواهیم بود.
همچنین نزدیک بــه ۳۵ درصد محصولات 
پالایشــگاه آبادان نفــت کوره اســت. در 
تلاشــیم با اجرای پروژه های کیفی سازی 
ان شــاءالله به محصولات بــا ارزش افزوده 
بالاتری در این پالایشــگاه برسیم. بنابراین 
کیفی ســازی پالایشــگاه ها و تثبیت تولید 
۱۰ پالایشــگاه فعلی و جاری  هم یکی دیگر 
از محورهای کارمان بوده که ان شــاءالله به 
نوبت از همین امســال و از همیــن روزها، 
افتتاح بعضی از اینها آغاز می شــود و بخشی 
هــم در ســال های آتی بــه بهره بــرداری 
می رســد. بنابراین نگاه دولت و نگاه وزارت 
نفت این اســت که بــرای تأمیــن امنیت 
انرژی کشور ایجاد ارزش افزوده جلوگیری 
از خام فروشــی و بحــث تحریم ناپذیــری 
محصولات و فرآورده ها در این مســیر گام 
برداریم که کار درســت و تدبیــر معقولی 

است.
ان شاءالله همین دو پالایشــگاه که خدمت 
شما عرض کردم، نزدیک به ۶۰۰ هزار بشکه 
نفت کشــور را تبدیل به فــرآورده می کند. 
ببینید چه کمکی به کشــور می کند؟ این 

سیاست دولت است.  

  بنابراین آیا در پایان دولت ظرفیت 
پالایشی ما افزایش پیدا می کند؟

قطعــاً با ایــن برنامه ریزی هایی کــه انجام 
داده ایم، این اتفاق خواهد افتــاد. حتی بنا 
داریم این پالایشــگاه های بزرگ را هم فاز 
به فاز بــه مرحلــه بهره برداری برســانیم، 
یعنی بــا تدابیر همکاران مــا، متخصصانی 
که در شرکت پالایش و پخش کار می کنند، 
یک پالایشگاه ۳۰۰ هزار بشــکه ای قطعاً با 
فازبندی  به بهره برداری می رسد. همچنین 
پالایشــگاه های فعلی که در دســتور کار 
هستند و پیشــرفت خوبی هم دارند، مثل 
پالایشــگاه مهر خلیج فارس، پالایشــگاه 
آدیش و همیــن پالایشــگاه های فعلی که 
بعضی هایشــان جدا از طرح کیفی ســازی 
و تثبیت تولید، طرح هــای افزایش تولید را 
هم دارند، به ظرفیت موجود اضافه خواهند 
شد. لذا قطعاً پایان دولت ان شاءالله افزایش 

ظرفیت خواهیم داشت.
این نگاه به افزایش ظرفیت پالایشی کشور 
که در این یک دهه اخیــر مغفول مانده بود، 
خیلی مهم اســت. اینها کارهای ماندگاری 
خواهد بود که نیاز آیندگان را پاسخ می دهد 
و نیاز کشور به واردات فرآورده های نفتی را 
ان شــاءالله حل خواهد کرد. از آن طرف هم 
نه تحریم می پذیرد و نه خام فروشی بیشتر 
می شود. این مســأله هم مورد تأکید رهبر 
انقلاب بــوده و بارها بخصــوص درباره این 
پتروپالایشگاه ها تأکید کردند و از افتخارات 
ما و این دولت اســت که در دستور کار قرار 

گرفته است. 

  شــما چندین بار تأکید کرده اید که 
در این دولت میادین مشترک کشور 
تعیین تکلیف می شــوند. اما حداقل 
دو وزیــر قبلی هم مــدام می گفتند 
ما میادیــن را تا پایــان دولت تعیین 
تکلیف می کنیم. برنامه ای که در این 
دولت دارید، چه فرقی دارد و چرا آن 

برنامه های قبلی اجرا نشده است؟
بله در شــعار، صحبت هــا و برنامه ها بود و 

عملی نشد. 
خوشــبختانه در این دولت مــا ابتدا برای 
ســکوهایی که مــورد نیــاز این فــاز بود، 
تصمیم گیــری کردیم. این فاز دو ســکوی 
دریایــی می خواهــد؛ ۱۱A و ۱۱B که هر 
کدامش ۱۱ حلقه چاه نیاز دارد تا در همان 
مراحل اولیه گاز از میعانات و آب جدا  شــود 
و بعد مجــدد گاز و میعانات مخلــوط و به 

خشکی ارسال می شود.
می دانید که فاز ۱۲ ســه ســکو دارد. یکی 
از ســکوها سکوی ۱۲C اســت که بازدهی 
پایینــی دارد و تولید آن به صرفه نیســت. 
برنامه ریــزی کردیم که ســکوی ۱۲C  را 
جابه جا کنیــم و روی ۱۱B بیاوریم. به این 
ترتیب ســکوی ۱۱B تأمین می شــود. با 
این اقدام سه ســال کار جلو افتاد. بین ۳ تا 
۳.۵ میلیارد دلار هم به نفع کشــور شد. به 
اضافه اینکه سکوی دومش را هم به مناقصه 
رفتیم، شــرکت صدرا در مناقصه برنده شد 
و در این بخش نیــز کار اجرایی  را شــروع 
کردیم. همزمان حفــاری چاه های فاز ۱۱ 
را هم شــروع کردیم، خوشــبختانه فاز اول 
تقریباً برای یکی، دو ماه آینــده رو به اتمام 
است. و خط لوله دریا به خشکی فاز ۱۱ هم 
کاملًا احداث شد و ان شاءالله این سکو را هم 
که جابه جا کنیم، امســال زمستان ما از فاز 

۱۱ بهره برداری می کنیم. 
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دستوررئیسسازمانبازرسیبرایتشکیل
کارگروهاحصایبسترهایفساد

        رئیس سازمان بازرســی کل کشــور به معاون راهبردی این سازمان 
ماموریت داد که هرچه ســریع تر با تشــکیل کارگروهی متشــکل از 
نمایندگان دیوان عدالت اداری و معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع 
جرم قوه قضاییه، آسیب شناسی  لازم را جهت احصای بسترهای فساد 

انجام دهند.
 به نقل از روابط عمومی سازمان بازرســی کل کشور، ذبیح الله خدائیان 
که بلافاصله پس از دســتور رئیس محترم قوه قضاییه مبنی بر احصاء 
منافذ و بسترهای اصلی تولید فســاد با تعیین مهلتی دو هفته ای همه 
معاونین و بازرسان کل این سازمان را به شناســایی گلوگاه های فساد 
با نگاه تخصصی و آسیب شناســانه مکلف کرده بود، دیروز و با گذشت 
یک هفته از دستور رئیس عدلیه، در جلسه شــورای معاونین اقدامات 
انجام شــده را مورد ارزیابی قرار داد و در جریان روند پیشرفت موضوع 

قرار گرفت.
وی پس از اســتماع اظهارات معاونیــن، مدیرکل فنــاوری و تحلیل 
اطلاعــات و رئیس مرکــز آمــوزش و پژوهش های ســلامت اداری و 
مبارزه با فساد سازمان بازرسی کل کشــور پیرامون وضعیت شناسایی 
گلوگاه های فساد، به علی هادی معاون راهبردی این سازمان ماموریت 
داد که هرچه سریع تر با تشکیل کارگروهی متشکل از نمایندگان دیوان 
عدالت اداری و معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه، 
آسیب شناسی  لازم را جهت احصای بسترهای فساد انجام دهند و جمع 

بندی آن را به منظور رفع گلوگاه های فساد با کمک دولت، ارائه نمایند.
رئیس ســازمان بازرسی کل کشور با اشاره به شناســایی مسائل مهم و 
گلوگاه های فســاد از ناحیه این ســازمان در اواخر سال گذشته و توجه 
به برنامه ریزی مسئله محور در ســال ۱۴۰۱، تاکید کرد که برای انجام 
اقدامات اثربخش در حوزه بستن منافذ فساد، نیاز است که این مسائل و 
فرآیندها با نگاه تخصصی تر مورد بررسی قرار گیرد و آسیب های مهم و 

کلان شناسایی شود.

معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط زیست:
افزونبر3هزارصنعتآلایندهدرکشور

وجوددارد
 معاون محیط زیســت انسانی ســازمان حفاظت محیط زیست گفت: 
بیش از ۳ هزار صنعت آلاینده در کشــور وجود دارد اما قطعا بیشــتر از 

این خواهد بود.
 ایرج حشمتی در نشست خبری به مناسبت هفته دولت افزود: با توجه 
به اهمیت کاهش آلایندگــی صنایع ابتدا باید آنها را شناســایی کنیم 
که این مسأله به تقویت پایش و اســتفاده از فناوری های روز دنیا برمی 
گردد که در تلاشیم از مراکز  دانش بنیان ها در این راستا استفاده کنیم.  

وی تاکید کرد: در سه تا چهار دهه گذشــته همواره با مشکلات محیط 
زیستی زیادی مواجه بودیم مشــکلاتی که ناشی از توسعه ناپایدار بوده 
اســت زمانی می توانیم بگوییم که در مسیر توســعه پایدار حرکت می 
کنیم که در کنار توســعه اقتصادی تخریب محیط زیســت را به همراه 

نداشته باشیم.  
وی اظهارداشت: در کشور به علت برخی مشــکلات از جمله تحریم ها 
شاهد پدیده های زیســت محیطی زیادی هستیم از جمله آنها آلودگی 
هوا، فرونشست زمین، خشکی تالاب ها که تمام آنها ناشی از بی تدبیری 
ما اســت، قطعا نمی توانیم معجزه کنیم و قول های بلند پروازانه بدهیم 
اما تلاش می کنیم با اســتفاده از قوانین موجــود بتوانیم راهکارهای 

مناسبی را برای جلوگیری از پیشرفت آلاینده ها داشته باشیم.  
وی گفت: همچنین ۳۵ میلیون هکتار کانون های فرسایشــی بحرانی 
داریم که متاسفانه سالانه حدود ۵۰۰ هزار هکتار عملیات عمرانی انجام 

می شود که فاصله آن بسیار زیاد است.  
حشــمتی افزود: همچنین باید ســوخت و خودرو اســتاندارد باشد تا 
شــاهد کاهش آلودگی هوا باشیم.  وی در ادامه با اشــاره به تغییر اقلیم 
گفت: موضوعات اقلیمی در اختیار ما نیست که موجب بروز مشکلاتی 
مانند ریزگردها شده است که بخش زیادی از آنها منشاء خارجی دارد و 
نمی توانیم کنترل کنیم برای حل این مســائل به همدلی و ایجاد حس 

مسوولیت اجتماعی و حقوقی نیاز داریم.  

استاندار تهران خبر داد
وجود۲۵هزارمعتادمتجاهردراستانتهران

 اســتاندار تهران از وجود حدودا ۲۵ هزار معتاد متجاهر در این استان 
خبر داد و گفت: از این تعــداد بیش از ۱۷ هزار نفر جمع آوری شــده و 

۲۵۰۰ نفر ظرفیت خالی ظرف ۱۰ روز آینده تکمیل می شود.
 محسن منصوری در جلســه قرارگاه اجتماعی استان تهران با اشاره به 
برگزاری مستمر این جلسات با حضور رؤسای دستگاه ها اظهار داشت: 
بخشی از جلسه به پیگیری مسائل اســتانی به ویژه در مورد جمع آوری 
معتادین متجاهر اختصاص داشت که این اقدام به خوبی پیش می رود و 
توسعه ظرفیت های جمع آوری معتادین نیز هم مطرح شد تا بتوانیم به 

ظرفیت ۲۵ هزار نفر برسیم.
وی افزود: گزارش اولیه حاکی از این اســت که حــدود ۲۵ هزار معتاد 
متجاهر داریم البته آمار نســبی و حدودی است که از این تعداد بیش از 
۱۷ هزار نفر جمع آوری شــده و ۲۵۰۰ نفر ظرفیت خالی ظرف ۱۰ روز 

آینده تکمیل می شود.
استاندار تهران بیان داشــت: تاکنون حدود ۲۰ هزار نفر ظرفیت برای 
نگهداری معتادین متجاهر ایجاد شــده و اقدامــات عملیاتی و اجرایی 

برای ایجاد ۵ تا ۶ هزار ظرفیت باقی مانده پیگیری می شود.
منصــوری در ادامه با اشــاره بــه محوریت جلســه امروز به بررســی 
آسیب های اجتماعی شهرستان بهارستان گفت: شهرستان بهارستان 
متراکم ترین شهرستان استان است، چرا که در ۶۴ کیلومترمربع بیش 
از ۷۰۰ هزار نفر متمرکز هســتند؛ به لحاظ اجتماعی این شهرســتان 
مردم شــریف و زحمــت کــش دارد و معروف به شهرســتان شــور 

عاشوراییان است.
وی عنوان داشــت: بیش از ۱۶۰۰ هیئت، ۱۴۰ حسینیه و ۱۰۰ مسجد 
در این شهرســتان فعالیت دارند که حاکی از ظرفیت فــوق العاده این 
شهرستان است؛ البته تراکم و تمرکز جمعیت، مشکلات اجتماعی هم 

برای شهرستان ایجاد کرده است.
استاندار تهران با اشــاره به حضور همه دستگاه های مرتبط و همچنین 
معاون آقای مخبر و رئیس ســازمان برنامه در جلســه برای بررســی 
جزئیات مسائل شهرســتان بهارســتان افزود: مقرر شد ظرف ۱۵ روز 
جدول نیازها و ضروریات شهرســتان با تعیین محل منابع احصا شود 
و با تقسیم کار میان دســتگاه ها، رفع نیازهای اجتماعی شهرستان در 

اولویت مجموعه استان قرار گیرد تا اتفاقات خوبی رقم بخورد.

شهر

رئیس اداره انجمن اولیا و مربیان تهران گفت: به صرفه 
نبودن نرخ گذاری ســرویس مدارس راننــدگان را به 

سمت تاکسی اینترنتی سوق داده است.
 نخســتین جلســه اســتقبال از مهر ۱۴۰۱ در محل 
معاونت حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران برگزار 
شد. ســید ابوالفضل موســوی پور جانشــین رئیس 
پلیس راهور تهــران بزرگ با بیان اینکــه پلیس راهور 
آماده باش صد در صد ســتادی و انتظامی دارد، افزود: 
ســرویس مطلوب به کاهش ترافیــک کمک می کند. 
ظرفیت بزرگراه ها محدود اســت و همــه می خواهند 
که با خودرو تردد کنند.جانشــین رئیس پلیس راهور 
تهران بزرگ ضمن اشــاره به اهمیت سرویس مدارس 
برای کاهش ازدحام گفت: اگر تمهیدات برای سرویس 

مدارس از الان انجام نشــود، همه در روز اول 
مهر می خواهنــد که از خودروی شــخصی 
استفاده کنند.موســوی پور در ادامه عنوان 
کرد: معمولاً در هفته نخســت بازگشــایی 
مدارس، ۲۰ درصد به ترافیک عادی شــهر 
اضافه می شــود اما پیش بینی ما بیش از ۳۰ 
درصد است. اســتفاده از خودروی شخصی و 

خودروهای تک سرنشین ســبب می شود که ترافیک 
در هفته اول مهر بیشتر شود.

وی با تأکید بر اینکه سرویس مدارس باید از روز نخست 
اجرا شــود، گفت: همچنین باید برچســب سرویس 
مــدارس و اطلاع رســانی آن از چند روز قبــل از آغاز 
مدارس انجام شود. نداشتن برچسب سرویس مدارس 

باعث جریمه نخواهد شد اما نداشتن معاینه 
فنی و تخلفات نظیر نبســتن کمربند ایمنی 
و … از روز نخســت مهر به شــدت برخورد 
می شود.جانشین رئیس پلیس راهور تهران 
بزرگ در ادامه بــه نمایندگی از پلیس راهور 
تقاضای برگزاری جلسه شــورای ترافیک را 
داشت.موسوی پور ضمن اشاره به ممنوعیت 
تردد کامیونت ها در ســاعت مشخص گفت: همچنین 
در هفته نخست مهر باید ساعات اداری کارکنان دولت 
شناور شود. البته هفته اول مهر با اربعین همزمان شده 

است که نگرانی های حمل و نقلی را بیشتر می کند.
وی در ادامه عنوان کــرد: تعدادی از نیروهای ســتاد 
نظیر اورژانس، پیمانکاران مرکز کنترل ترافیک، آتش 

نشــانی و.. باید در میادین اصلی سطح شهر به صورت 
فیزیکی حضور داشته باشند.ســید صدرا خوش قدم 
در ادامه جلســه عنوان کرد: پیش از کرونا حدد ۲۰۰ 
هزار دانش آموز با ۲۵ هزار خودرو به صورت رســمی از 
سرویس مدارس استفاده می کردند اما برای سرویس 
مدارس امســال تاکنون ۲۲ هزار دانــش آموز ثبت نام 

کردند.
رئیس اداره انجمن اولیا و مربیان تهــران با بیان اینکه 
نبود سرویس و رقابت باعث شــده تا اکثر رانندگان به 
سمت تاکسی های اینترنتی ســوق داده شوند، افزود: 
نرخ گــذاری فعلی برای متقاضیان ســرویس مدارس 
به صرفه نیســت و به همین خاطر ترجیح می دهند در 

تاکسی اینترنتی فعالیت کنند.

سرویس

خریدار   مدتی اســت کــه در پی توقف 
تولید دو خودروی ســمند و پــژو ۴۰۵ که 
بعنوان تاکسی در ناوگان خدمت رسانی می 
کردند، »سمند ســورن« بعنوان جایگزین 
معرفی شــده، خودرویی که هنوز تاییدیه 
اســتاندارد و پلاک گذاری را دریافت نکرده 

است.
چندی پیش معــاون بازاریابــی و فروش 
ایران خودرو اعلام کرد که  در ســال ۱۴۰۱ 
خودروهای ۴۰۵ و ســمند از مــدار تولید 
خارج می شود. این در حالی است که ناوگان 
تاکسیرانی شهر تهران از دو خودروی پژو و 
سمند تامین می شــود و عدم تولید این دو 
خودرو سبب شد تا مســئولان امر به دنبال 
یافتن خودرو جایگزین ســمند و پژو باشند 
تا اینکه مهدی جمالــی نژاد معاون عمران و 
توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور با 
اشاره به پیش بینی نوسازی ۱۰ هزار تاکسی 
فرسوده تا پایان ســال جاری از قرارگیری 
سمند ســورن  در فرایند نوســازی تاکسی 

های فرسوده خبر داد.
او گفته بود: دو خودروی مورد اســتفاده در 
حوزه تاکسیرانی تاکنون پژو۴۰۵ و سمند 
پایه گاز سوز بوده اســت که با اعلام شرکت 
خودروســاز و تایید دولت، تولیــد این دو 
خودرو از اردیبهشت ماه سال جاری متوقف 
شده اســت. با توجه به پیگیری های صورت 
گرفته مقرر شده خودروی سمند سورن در 
فرایند نوسازی تاکســی های فرسوده قرار 

گیرد.
ا اعلام انتخاب ســمند ســورن به عنوان  ب
خودروی جایگزین پژو و ســمند در ناوگان 
تاکســیرانی تعدادی از رانندگان تاکســی 
از این انتخــاب انتقاد کردنــد و حتی با راه 
اندازی کارزاری خواهــان تغییر خودروی 
انتخابی شدند چراکه معتقدند قیمت خرید 
و نگهداشت »ســورن« بالا است و مناسب 
مصارف شخصی اســت نه ناوگان عمومی 

تاکسی.

دولت وام کم بهره با اقساط 10 ساله 
به تاکسیرانان اعطا کند

سعید شــهبازی تاکســیران گردشی شهر 
تهران با طرح این پرســش که با چه معیار 
، ملاک ، کارشناســی و مطالعــه ای خودرو 
سمند سورن برای تاکسی شدن تخصیص 
یافته؟ خودرویی که هزینه های آن برای من 
تاکسیران بالاست، ادامه می دهد: تاکسی، 
یکی از نمادهای هر کشــوری  اســت ، چرا 

دولت برای واردات یک خودرو مناسب برای 
تاکســی، البته ارزان و باکیفیت و استاندارد 
یارانه پرداخت نمیکند؟ مگر نه اینکه طبق 
قانون هوای پاک ۸۰ درصد بهای تاکسی را 
دولت باید تقبل کنــد. انتظارم از دولت این 
است که وام کم بهره با اقســاط ۱۰ ساله به 
من تاکســیران اعطاء کند و دو عضو شورای 
شهر که سالها با قشر تاکســیران در تماس 
بودند )تشکری هاشــمی و مظفر( چرا این 
شــرایط مــا را نمی بینند و اقدامــی انجام 

نمی دهند.

انتخاب سورن، انتخابی بین بد و بدتر؟
حسن پورناظری تاکســیران دیگری است 
با طرح این سوال از مســئولین حمل و نقل 
عمومی که بــا کدام مطالعه و کارشناســی 
به این نتیجه رســیدید که سورن می تواند 
گزینه مناسبی برای تاکســی تهران باشد 
ادامه می دهد که براساس نظر کارشناسان 
حوزه خودرو، سورن از روی پلتفرم پژو ۴۰۵ 
ســاخته شــده و یک فیس لیفت از سمند 
عــادی به حســاب می آید و قیمــت بالای 
این خودرو که متناســب با امکانات رفاهی 
و همچنین تغییرات ظاهری آن نســبت به 

سمند معمولی نیست. 
وی ادامه می دهد: به نظر می رسد  انتخاب 
این خودرو برای تاکسی شاید انتخابی بین 
بد و بدتــر را مقابل تصمیم مســئولین قرار 
داده امــا دولت باید در این بــاره تمهیداتی 

بیاندیشد تا گشایشــی در گره کور نوسازی 
تاکسی های فرسوده ایجاد شود.

سورن مناسب مصارف شخصی
 نه ناوگان عمومی

همچنین هــادی انگورج تاکســیران نیز 
معتقد است که سمند ســورن از نظر کابین 
و مبلمــان، رفع عیوب  ســپر و چــراغ ها، 
تغییرات صورت گرفته در سیستم محرکه 
خودرو، برای مصارف شخصی مناسب است 
اما از جهت اســتفاده در ناوگان حمل و نقل 
همگانی به گواه کارشناسان مناسب نیست 
و باتوجه به میزان فعالیت خودرو در ناوگان  
عمومی ایــن خودروها  مناســب این مدل 

خدمات نیستند!
وی با بیان اینکه متاســفانه در کشور برخی 
مســئولان تصمیم گیر فقط توجه به میزان 
آورده اولیه خودرو دارنــد و  به هزینه تامین 
و نگهــداری ، مصرف ســوخت ، آلایندگی 
خودرو و… کــه اتفاقــا از فاکتورهای مهم 
تشخیص خودروی مناسب برای خدمت به 
مردم اســت،  توجه لازم را نمــی کنند، می 
افزاید: با یک حســاب سرانگشتی از قیمت 
قطعات خودروی داخلــی می توان متوجه 
شد یک تاکسیران جدای از پرداختی اولیه 
قیمت خودرو، حداقل پــول چند خودرو را 

باید برای تامین و نگهداری هزینه کند.
 درباره انتخاب خودروی ســورن به عنوان 
تاکسی، مســئولان شــهرداری تهران به 

عنوان نهادی که بالاترین ناوگان تاکســی 
را دارد نیــز انتقاداتی دارنــد، بگونه ای که  
ســید مجتبی شــفیعی معاون حمل ونقل 
شهرداری تهران به ایسنا می گوید: با توجه 
به اینکه تولیــد دو خودروی پژو و ســمند 
متوقف شده اســت، طرح نوسازی تاکسی 
های فرسوده کل کشــور عملا متوقف شده 

است.
وی با بیان اینکه تنهــا کمکی که دولت در 
این حوزه انجام می داد بحث تعیین خودرو 
بود که آن هم متاســفانه از ابتدای ســال 
جاری متوقف شــده اســت ادامه می دهد: 
در گذشته دولت  اســبق در طرح نوسازی 
تاکسی بطور کامل تســهیلات بانکی ارزان 
را فراهم می کرد و نــاوگان ارزانتر از بازار را 
تامین می کرد اما الان تامین تسهیلات لغو 
شــده و حالا که میخواهیم از منابع داخلی 
خودمان تاکســی هــا را نوســازی کنیم، 
خودروســاز همکاری نمی کند چراکه دو 
خودروی ســمند و پژو ۴۰۵ تاکسی بودند 
و علیرغم پیگیری ها از وزارت صنعت هنوز 
هیچ خــودروی جایگزین تایید شــده ای 

معرفی نکردند.
شــفیعی ادامه مــی دهد: تنهــا یک مدل 
خودروی سمند ســورن معرفی کردند که 
هنوز مجوز شــماره گذاری برای تاکســی 
نگرفته و طرح نوســازی عملا متوقف شده. 
رانندگان تاکســی هم حق دارنــد که چرا 
خودرو نوســازی معرفی نمی کنید این در 

حالی است که شــهرداری تهران تسهیلات 
مختلفی را با منابع محدود خود ارائه خواهد 
کرد اما ما که خودروســاز نیستیم و شهردار 
تهران نیز در ایــن  مورد مکاتباتــی با وزیر 
صنعت داشــتند که تا این زمــان به نتیجه 

اجرایی نرسیده است.
وی در مورد محتوای مکاتبه شهردار تهران 
با وزیر صنعت می گوید: در این نامه از وزیر 
خواســتیم که پیگیر حل مشکل خودرویی 
که معرفی کردند یعنی سمند سورن باشند 
تا پلاک تاکســی بگیرد و در ایــن میان ما 
نمیتوانیــم کاری کنیم چراکه مســئله فی 
مابین سازمان استاندارد و خودروساز است 
و قیمت بــالای این خــودرو موجب گلایه 
رانندگان تاکسی است و ما مجبوریم سقف 
تسهیلات را تاحد ممکن افزایش دهیم که 
توجیه اقتصادی چندانی بــرای رانندگان 

تاکسی ندارد.
معاون شــهردار تهران با بیــان اینکه این 
موضــوع به روند نوســازی لطمــه می زند 
ادامه می دهد: مــا معتقدیم خودرویی باید 
اعلام شــود که در توانمان باشد که منابع و 
تسهیلات خرید آن را با توجه به قطع کمک 
های دولتی تامین کنیم اما خودرویی که در 
توان خرید تاکسیران باشد و از سویی دیگر 
تولید داخل باشد در بازار نداریم،  هرچند که 
از محل واردات میتــوان خودروهای زیادی  
در همین قیمت البته با کیفیت بهتر بعنوان 
تاکســی اســتفاده کرد  اما با وجود قانون و 
مصوبه اخیر،  هنوز واردات خودرو عملیاتی 

نشده است.
شفیعی در مورد روند تامین منابع اعتباری 
برای نوسازی تاکســی  ادامه می دهد: قبلا 
مدل اقتصادی نوسازی تاکسی ها این گونه 
بود که ســهم دولت، شــهرداری و صندوق 
کارآفرینی امید هر کدام یک سوم بود اما با 
توجه به اینکه دولت ســهم خودرا پرداخت 
نکرد، مجبور شدیم ســهم خود و صندوق 
کارآفرینــی را بــه نصف افزایــش دهیم و 
توانستیم سال گذشــته طرح نوسازی را با 
همه مشــکلات ادامه دهیم اما امسال غیر 
از مسئله تامین اعتبارات مشکل بزرگتری 
به نام نوع خودرو داریم چراکه سمند سورن 
هم منتظر تایید اســتاندارد اســت هرچند 
که دولت هم اعلام کرد بر انتخاب ســمند 
سورن بعنوان تاکســی تاکید دارد اما هنوز 
نتوانستند مجوز پلاک تاکسی آن را بگیرند 
و ادامه برنامه مهم نوسازی تاکسی در  هاله 

از ابهام است.

نرخگذاریسرویسمدارسبهصرفهنیست

قاضی زاده هاشمی:

حقنداریمبینتهرانوغیرتهرانتفاوتقائلشویم
خریدار  رئیــس بنیــاد شــهید و امور 
ایثارگران در ســومین همایش سراســری 
کارمندان و مدیران تراز انقلاب اســلامی از 

توزیع عادلانه منابع خبرداد.
سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی رئیس 
بنیاد شــهید و امور ایثارگران در ســومین 
همایش سراسری کارمندان و مدیران تراز 
انقلاب اســلامی که به همت مرکز مقاومت 
بسیج بنیاد شــهید و امور ایثارگران برگزار 
شــد، ضمن گرامیداشــت هفتــه دولت و 
شهادت شــهیدان رجایی و باهنر گفت: این 
جلسه شــاید بهانه ای باشــد برای اینکه ما 
خدمت کارکنان بنیاد در سراسر کشور ادای 
احترام کنیم و از اینکــه در یک نهاد مقدس 
و انقلابی مشــغول به فعالیت هستند از آنها 
تشــکر کنیم. بنیاد مجموعه ای اســت که 
گاهی با تنش و گرفتاری های جانبی زیادی 
همراه اســت و خداوند رحمان به تمام این 
صبر و تلاش و مردم داری شــما اجر خواهد 

داد.
معاون رئیــس جمهور ادامــه داد: مدیران 
باید متوجه این امر باشــند که هر مدیری با 
هر ســطحی از دانش، خلاقیت و اخلاص و 
همچنین با هر میــزان از توانایی مدیریتی 
به تنهایی و یک نفره نمی تواند این مجموعه 

بزرگ را راهبری کند، البته شاید بتواند یک 
جمع چریکی چند نفــره را مدیریت کند اما 
وقتی جمع به هزاران نفر رســید به تنهایی 
نمی تواند پاسخگوی همه نیازها باشد و نیاز 
به همراهی و همدلــی و باور مجموعه تحت 

مدیریت خودش دارد.
قاضی زاده هاشــمی با اشــاره بــه اهمیت 
آرمان ها در نگاه مشترک افراد، گفت: گاهی 
افراد به خاطــر تحقق آرمانی مشــترک و 
ارزش متعالی که همــه را به دور خود جمع 
کرده هم قسم می شــوند و گاهی هم ممکن 
است مســائل دیگری باشــد که یا معنوی 
و یا مادی اســت و حتی ممکن است فردی 
شخصیت کاریزماتیک داشته باشد و علاقه 

به او باعث حرکت جمعی شود.
وی بــا بیــان اینکه بنیــاد شــهید و امور 
ایثارگران یک نهــاد کاملاً آرمانی اســت، 
گفت: دوســتانی کــه از ابتدای تأســیس 
تاکنون پا به بنیاد شــهید گذاشته اند همه 
خودشــان را در محضر شــهدا و ایثارگران 
دیدند. این افراد ســال ها تلاش کردند و با 
انگیزه هــا و توانایی های مختلــف آمدند و 
رفتند و هرکس هم از خــودش آثار مثبت 
یا منفی برجای گذاشته اســت، اما این راه 
نیمه تمام است و کارهای نشده و انتظارات 

انباشته زیادی در بنیاد داریم و این انتظارات 
هم از جانب عموم مــردم، جامعه ایثارگری 
و مســئولان تراز اول کشور اســت به دلیل 

اینکه بنیاد جایگاه بسیار حساسی دارد.
رئیس بنیاد شــهید و امور ایثارگران ادامه 
داد: همــکاران مــا غیــر از اینکــه وظیفه 
خدمت رســانی دارند یــک وظیفه معنوی 
دوم هم دارند کــه آن تعامــل، گفت وگو، 
همزادپنــداری و همــدردی بــا جامعــه 
ایثارگری اســت و علاوه بــر آن یک هدف 
معنوی بالاتری نیــز دارند کــه پیرامون و 
جامعه اطراف خودشان را نسبت به مسائل، 
ارزش ها و مشکلاتی که در بنیاد هست آگاه 
کنند، به این صورت که ما مرتب باید هم به 

جامعه هدفمان و هم به دیگــران بایدها را 
گوشزد کنیم.

معاون رئیس جمهور گفت: بر خلاف تصور 
برخی افراد مشــکل خدمت رســانی، عدم 
درک درســت بایدها و مسئولیت های بنیاد 
توسط برخی سیاســت گذاران و پشتیبانان 
است، جامعه هدف ما هم در دفاع از انقلاب 
و هم بــرای فهم ایــن موضوعــات همواره 
جلوتر از ما هســتند، اما اگر ما بلد نیستیم 
درســت گفت وگو و مطالب را صحیح بیان 

کنیم این عزیزان مقصر نیستند.
رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با اشاره 
به تلاش های کارکنان بنیــاد برای خدمت 
به ایثارگران، خاطرنشــان کــرد: این افراد 
مجموعــه ای از مســئولیت ها را بــه دوش 
می کشــند، پس بنیــاد یک اداره نیســت 
بلکه یک نهــاد انقلابی اســت و همچنین 
یک ســازمان نیســت بلکه یــک جریان 
اجتماعی، فرهنگی و جنبش انقلابی است 
که نمی شود در ابعاد و ســاختار اداری آن را 

دید و سنجید.
وی تأکیــد کرد: در زمــان انتصاب مدیران 
کل اســتان ها به آنها یادآور می شوم ما یک 
وظیفه ای در ستاد داریم و آن هم پشتیبانی 
از شــما و توزیع عادلانه منابع اســت و حق 

نداریم بین تهران و غیــر تهران تفاوت قائل 
شــویم، همه منابع باید بر اساس شاخص و 
متوازن توزیع شــود اما وظیفه ای هم شما 
دارید و آن هم اینکه در این مســیر متوقف 
نشوید و در حدود اختیارات قانونی خودتان، 
قانون را رعایت کنیــد و ظرفیت اجتماعی و 
توانایی خودتان را بسیج کرده و برای تأمین 

نیازهای ایثارگران پای کار بیاورید.
معاون رئیس جمهور با اشــاره به سفر اخیر 
خود به اســتان اردبیل گفت: در این ســفر 
خدمت آیــت الله آملی، نماینــده ولی فقیه 
و امام جمعه در این اســتان عــرض کردم 
رســیدگی به ایثارگران یک وظیفه عمومی 
اســت و تنها وظیفه بنیاد شــهید نیست، 
بلکه هرکســی در هر مکانی و با هر ظرفیت 
اجتماعی، اداری، اجرایی و حتی اجتماعی 
و صنفی که قرار گرفته نســبت به مســائل 

حوزه ایثارگران مسئول است.
قاضی زاده هاشــمی در پایان خاطرنشــان 
کــرد: بنیــاد ظرفیتــی دارد و بایــد برای 
پاســخگویی به ایثارگــران از این ظرفیت 
استفاده کند و اگر ســازمان و بخشی در این 
زمینه پاسخگو نیست باید برای فعال سازی 
آن تلاش شــود که اگــر ایــن کار را بکنیم 

مسائل ایثارگران مرتفع می شود.



قزوین -مریم نقدی  مدیر مخابرات منطقه 
قزوین استفاده همگانی از نســل جدید اینترنت 
پرسرعت در استان را هدف نهایی شرکت مخابرات 
در دولت سیزدهم دانســت و گفت: طی یک سال 
گذشــته با افزایش یک هزار و ۲۰۸ پورت منصوب 
 ،)    شده نسل جدید اینترنت پرســرعت )
این میزان هم اکنون در سطح استان به ۲ هزار و ۲۴ 

پورت رسیده است.
محمدرضا نصرآبادی روز یکشــنبه در گفت و گو 
با خبرنگار ایرنا اظهار داشــت: این شرکت اهتمام 
ویژه ای در خصوص برقراری عدالت ارتباطی قایل 
بوده تا جایی که با وجود همه تحریم ها و مشکلات 
اقتصادی کشور، بســتر برقراری خطوط ارتباطی 
را به نحو مطلوبی در سراســر اســتان، به خصوص 
در حوزه روســتایی و مناطق محروم برقرار ساخته 
است. وی ادامه داد: در حال حاضر تعداد مشترکان 
بهره مند از سرویس نسل جدید اینترنت پرسرعت 
( در استان با افزایش ۲۴۱ مشترک طی     (

یک سال گذشته به ۸۷۳ مشترک رسیده است. 
این مسوول مخابراتی با اشــاره به وضعیت نصب 
هفت هــزار و ۷۳۴ پــورت اینترنت پرســرعت 
 در یک ســال فعالیت دولت سیزدهم     (
در سطح اســتان و افزایش آن به ۱۳۱ هزار و ۷۶۲ 
پورت، خاطرنشــان کرد: طی یک سال گذشته با 
افزایش چهار هزار و ۷۹۹ مشترک، تعداد مشترکان 
این بخش در اســتان به ۹۷ هزار و ۶۵۹ مشــترک 

افزایش یافته است.
وی با اشــاره به آغاز طرح نجمــا )نهضت جهادی 
توسعه فیبر نوری شرکت مخابرات ایران( در استان 
قزوین به عنوان پایلوت کشور در سال جاری، اظهار 
داشــت: با انجام این طرح، مناطق برخوردار جهت 
 )اتصال منازل به فیبر    H استفاده از سرویس
نوری( در استان افزایش یافته و شهروندان می توانند 
با سرعت و پهنای باند بالاتری و براساس تکنولوژی 
روز دنیا، اینترنت را در منازل و حوزه های کســب و 

کار خود دریافت کنند.

به گفته نصرآبادی، هم اکنون ۶ هزار و ۴۳۸ پورت 
 )فیبر نوری مستقیم( در استان     منصوب 
قزوین داریم که با افزایش ۱۴۰ مشترک طی یک 
سال گذشته، بهره برداران از این سامانه در استان را 

به بیش از ۲۰۰۰ مشترک افزایش داده است.
وی ادامه داد: در حال حاضر تعداد مشــترکان بهره 
مند از ســرویس نســل جدید اینترنت پرسرعت 
( در استان با افزایش ۲۴۱ مشترک طی     (

یک سال گذشته به ۸۷۳ مشترک رسیده است.
این مسوول مخابراتی با اشــاره به وضعیت نصب 
هفت هــزار و ۷۳۴ پــورت اینترنت پرســرعت 
( در یک ســال فعالیت دولت سیزدهم     (
در سطح اســتان و افزایش آن به ۱۳۱ هزار و ۷۶۲ 
پورت، خاطرنشــان کرد: طی یک سال گذشته با 
افزایش چهار هزار و ۷۹۹ مشترک، تعداد مشترکان 
این بخش در اســتان به ۹۷ هزار و ۶۵۹ مشــترک 
افزایش یافته اســت. مدیرمنطقه مخابرات استان 
قزوین، احداث ۶ کیلومتر خــط فیبر نوری در یک 

سال گذشــته و رســیدن فیبر نوری استان به سه 
 BTS هزار و ۳۷۰ کیلومتر، افزود: با افزایش ۷ دکل
)دکل های آنتن دهی تلفن همراه(، تعداد این دکل 

ها در سطح استان به ۶۵۴ و ضریب نفود تلفن ثابت 
اســتان نیز با یک درصد افزایش نســبت به مدت 

مشابه سال گذشته، به ۳۳.۲۲ درصد رسیده است.

 اصفهان-مریم مومنی     اصــلاح الگوی مصرف می تواند 
زمینه ساز غلبه بر چالش های کم آبی شــود که در این راستا 
اجرای برنامه های متنوع فرهنگی می تواند بســیار موثر واقع 

شود.
هم اکنون مصرف ســرانه آب در بهارستان ۱۷۵ لیتر در شبانه 
روز است که نسبت به سال گذشــته ۱۰ درصد کاهش داشته 

است.
مدیر آبفای بهارســتان در برنامه جاری حیــات اعلام کرد: در 
حال حاضر در شهر بهارستان با ۵۷ هزار آحاد مشترک، مصرف 
سرانه آب بیش از میانگین است که با اقدامات فرهنگی و فنی، 

درصدد کاهش مصرف سرانه آب در این منطقه هستیم.
احمد رضا زارعان با بیان اینکه در منطقه خشک و نیمه خشک 
قرار داریم و باید تک تک افراد مصرف درســت آب را سرلوحه 
کار خود قرار دارنــد اعلام کرد: به دلیل بــارش های ناکافی و 
منابع محدود، باید آب را بدرستی مصرف کنیم تا دسترسی به 

این منبع حیاتی پایدار باشد.
وی سازگاری با کم آبی را امری مهم قلمداد کرد و اظهار داشت: 
اصلاح الگوی مصرف می تواند زمینه ساز غلبه بر چالش های 
کم آبی شود که در این راستا اجرای برنامه های متنوع فرهنگی 

می تواند بسیار موثر واقع شود.
زارعان ادامه داد: آبفای بهارستان فرهنگ سازی مصرف بهینه 

آب را برای تمام گروه های سنی در دستور کار قرار داده تا روند 
مصرف در بین اقشــار مختلف جامعه اصلاح شود، که در این 

میان می توان به اجرای برنامه جاری حیات اشاره کرد.
مدیر آبفای بهارستان شناسایی و توجیه مشترکان پرمصرف 
را یکی از راهکارهای کاهش ســرانه مصرف آب شرب دانست 

و اظهار داشت: اگر روند مصرف توســط برخی از مشترکین، 
بی ضابطه و اســراف گونه باشــد تامین و توزیع عادلانه آب با 
مشــکلاتی مواجه می شــود، پس مدیریت مصرف ضرورتی 
غیر قابل انکار به شمار می آید.  زارعان در ادامه به کاهش هدر 
رفت آب در بهارســتان پرداخت و تصریح کرد: هم اکنون هدر 

رفت آب در منطقه بهارستان ۱۲ درصد است، این درحالیست 
که طول شــبکه توزیع ۲۸۶ کیلومتر و ۴۰ کیلومتر نیز طول 
خطوط انتقال آب در منطقه بهارســتان است، که ۳۰ درصد 
شــبکه توزیع و ۵۰ درصد خطوط انتقال نیاز به بازســازی و 
اصلاح دارد. وی بهره مندی از ســامانه GIS را بســیار مطلوب 
دانست و بیان کرد: در منطقه بهارستان با استفاده از گزارشات 
سامانه GIS ، زمان رسیدگی به حوادث بسیار کاهش یافته که 

این امر در کاهش هدر رفت آب موثر بوده است.
درادامه این برنامــه رئیس خانه فرهنگ آب بــه راهکارهای 
مصرف بهینه آب اشاره کرد و گفت: مردم می توانند با استفاده 

از ابزارآلات کاهنده از مصرف بی رویه آب جلوگیری کنند.
زهره تشیعی با اشاره به این که متقاضیان خرید لوازم کاهنده 
مصرف آب می توانند از طریق تماس با سامانه ۱۵۲۲ و انتخاب 
کلید شماره ۸ درخواست خود را ثبت کنند، افزود: هزینه این 
لوازم کاهنده به صورت یک ساله بر روی قبوض آب مشترکین 

تقسیط می شود.
وی با بیان این که اســتفاده از ابزار و لوازم استاندارد در جهت 
کاهش مصرف و جلوگیری از هدر رفت آب بســیار موثراست 
اعلام کرد: پرلاتور، رگولاتور، ســردوش های کاهنده مصرف، 
فلاش تانک ها، شــیرآلات اهرمی از جمله تجهیزات کاهنده 

به شمار می آیند.

اصفهان-مریم مومنی     مدیرعامل شــرکت توزیع برق 
اســتان اصفهان گفت: امســال در هفته دولت ۲۵۰ پروژه با 
اعتباری بالغ بر ۵۰۰ میلیارد تومان در حوزه های برق رسانی، 
توسعه مشــترکین جدید و  پایداری شــبکه به بهره برداری 

می رسد.
حمید علاقمندان  اظهار کرد: شــرکت توزیع برق استان با۲۳ 
شهرستان ،سال گذشته تابستان سختی را گذراند، اما امسال 

با تدبیر دولت، بدون خاموشی از پیک تابستان گذر کردیم.
مدیرعامل شــرکت توزیع برق اســتان اصفهان گفت: امسال 
با همکاری وزارت صمت، طرح مدیریــت بار در حوزه صنعت 
و شرکت شــهرک ها انجام شــد، همچنین با همکاری بخش 
کشاورزی، تابستان امســال در بخش خانگی و تجاری بدون 

خاموشی سپری شد.
وی در ادامه اظهار کرد: در تابستان امســال، ۷۸ درصد مردم 
استان رعایت الگوی مصرف داشتند و پاداش هایی برای آنها در 
نظر گرفته شد همچنین ۲۲ درصد مشترکین الگوی مصرف 

را رعایت نکردند.
علاقمندان به کاهش مصرف برق ادارات اشــاره کرد و افزود : 
در تابســتان به مجموعه ادارات استان نامه و اخطارهایی ابلاغ 
شد که در این مســیر ۸۵ درصد ادارات ما در کم کردن مصرف 

انرژی در زمان اداری و غیراداری همکاری کردند و قرار اســت 
این برنامه در بدنه اداری دولت الگو شود.

وی با بیان اینکه مشــکلات برق در دوران تابستان مربوط به 
عدم توازن تولید و مصرف است، گفت: آنچه در حوزه افزایش و 
توسعه برق بر عهده شرکت های توزیع است، گسترش نیروگاه 
خورشیدی  پشت بامی است که استان اصفهان با ۱۸ مگاوات 
تولید نیروگاه خورشیدی پشــت بامی که اکثراً پنج کیلوواتی 

است، رتبه نخست کشور را دارد.
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان اصفهان گفت: ۲۰ نیروگاه 
خورشیدی ۱۰۰۰ کیلوواتی در هفته دولت در استان اصفهان 
به بهره برداری می رســد،همچنین اعتبار پنــج هزار نیروگاه 
خورشیدی پیش بینی شــده است که در ســال اول دو هزار 

نیروگاه وارد مدار خواهد شد.
علاقمندان درباره پروژه های هفته دولت شــرکت توزیع برق 

استان، گفت: از ابتدای ســال جاری تا هفته دولت ، حدود ۱۸ 
هزار و ۳۱ متقاضی جدید را در اســتان برق دار کردیم که برای 
آنها بالغ بر ۳۲۴ میلیارد تومان هزینه شبکه و زیرساخت اجرا 
کرده ایم، همچنین برای افزایش ضریب اطمینان و نگهداری 
شــبکه حرکتی به عنوان تبدیل شبکه های ســیمی به کابل 
خودنگهدار صورت گرفته که تاکنون ۷۲۰ کیلومتر آن تبدیل 

شده است.
وی افزود: ۱۸ هزار کیلومتر شــبکه فشــار ضعیف در استان 
اصفهان وجود دارد که تاکنون ۱۰ هزار کیلومتر آن به شــبکه 
خودنگهدار تبدیل شده است و تا سال ۱۴۰۲ کل شبکه فشار 

ضعیف به شبکه خودنگهدار تبدیل خواهد شد.
مدیرعامل شــرکت توزیع برق اســتان اصفهان تصریح کرد: 
نصب کلیدهای قدرت، توســعه و  بهینه سازی شبکه های برق 
روستایی اقداماتی اســت که با اعتبار حدود ۵۰ میلیارد تومان 

انجام شده است.
وی با بیان اینکه در اســتان اصفهان ابر ششــم فهام کشــور 
را مســتقر کرده ایــم، اظهــار کرد: در راســتای ایــن پروژه 
زیرســاخت های مربوط به حوزه آی تی و انفورماتیک توسعه 
بسیاری داشــته که تاکنون نزدیک به ۱۳ میلیارد تومان برای 

ایجاد زیرساخت ها هزینه شده است.

اصفهان

اصفهان

 کاهش 10 درصدی سرانه مصرف آب شرب در بهارستان

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان خبرداد؛

وژه توزیع برق  اصفهان در هفته دولت بهره برداری از  ۲۵۰ پر

 خرم آباد-طولابــی   مدیرکل نوســازی و تجهیز 
مدارس لرســتان گفت: شش هنرســتان چند منظوره در 

استان در دست احداث  است
یونس بهاروند در نشســت با خبرنگاران لرستان با تبریک 
هفته خبرنگار، اظهــار کرد: نقش خبرنگاران در توســعه و 
بسترسازی برای پیشرفت جامعه بی بدلیل است، خبرنگار 
وجدان بیدار جامعه و تصویرگر حوادث زمانه بوده و ارتقای 

سطح آگاهی وبصیرت افزایی مهمترین دغدغه آنان است.
وی در ادامه با تبریک هفته دولت و گرامیداشت یاد و خاطره 
شهیدان رجایی و باهنر گفت: ضرورت دارد ۲۸ روز ریاست 
جمهوری دکتر رجایی الگو و سرمشق تمام کارگزاران نظام 

مقدس جمهوری اسلامی ایران باشد.
مدیرکل نوسازی و تجهیز مدارس لرستان با اشاره به افتتاح 
پروژه های نوسازی مدارس استان در هفته دولت بیان کرد: 
۱۶ مدرسه در قالب ۳۸ کلاس درس در هفته دولت افتتاح و 

به آموزش و پرورش لرستان تحویل داده خواهد شد.
بهاروند در خصوص وضعیت فضای هنرســتانی در لرستان 
گفت: سیاســتی که دولت دارد و بســیار موثر بوده رفتن به 

سمت احداث هنرستان ها و مهارت آموزی است.
وی با اشــاره بــه اینکه یکــی از اهداف آمــوزش و پرورش 

مهارت آموزی و گســترش فضاهای آموزشی است، عنوان 
کرد: اهمیت مهارت آموزی بیشتر از مدرک گرایی است.

مدیرکل نوسازی و تجهیز مدارس لرستان با اشاره به اینکه 
در استان شــش هنرســتان چند منظوره در دست احداث 
است، افزود: هنرستان شهرستان الیگودرز، دورود، نوآباد به 
ترتیب ۸۰ درصد فیزیکی، ۹۰ درصد و ۳۵ درصد پیشرفت 

فیزیکی دارند.
بهارونــد گفت: در شهرســتان الشــتر نیز دو هنرســتان 
اتومکانیک و دیگری اعزام خودرو در دست ساخت داریم که 
اتومکانیک با ۹۵ درصد پیشرفت فیزکی در مرحله افتتاح و 
تجهیز است و اعزام خودرو نیز بین ۶۰ تا ۷۰ درصد پیشرفت 

فیزیکی دارد.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری   شیراز - چراغی
شــیراز، گفت: نصــب و راه اندازی ۱۲ ســامانه جدید ثبت 
تخلفات رانندگی در شیراز به مناسبت هفته دولت در دستور 

کار قرار گرفته است.
هادی شه دوســت شــیرازی گفت: توسعه ســامانه های 
هوشــمند کنترل ترافیک و بهره گیری از تجهیزات نســل 
جدید و به روز در برنامه ریزی های مدیریت شهری از اولویت 
های مهم معاونت حمل و نقل و ترافیک شــهرداری شیراز 

است.
او گفت: سامانه های جدید ثبت هوشمند تخلفات رانندگی 
با قابلیت پردازش وثبت تصویــر در بلوارهای خلیج فارس، 
مهندســین و احمد بن موســی)ع( نصب و راه اندازی شده 

است.
شه دوست شیرازی همچنین افزایش ایمنی تردد در معابر 
و کاهش ســوانح رانندگی در راستای تحقق شعار »شیراز_
شهر_ایمن« را از اهداف مهم این طرح برشمرد و افزود: ثبت 
هوشمند تخلفات رانندگی بویژه سرعت غیرمجاز و بررسی 
وضعیت معاینه فنی خودروها از مهمترین امکانات سامانه 

های جدید است.
معاون شــهردار شــیراز با اشــاره به اینکه مجموع سامانه 

های ثبت تخلفات رانندگی با راه اندازی ۱۲ ســامانه جدید 
به ۶۲ سامانه افزایش یافته اســت، تاکید کرد: برای توسعه 
سامانه های هوشمند ثبت تخلفات رانندگی از ظرفیت های 

سرمایه گذاری نیز استفاده خواهیم کرد.
شه دوست شــیرازی با بیان اینکه آمار حوادث رانندگی به 
استناد اعلام پلیس راهنمایی و رانندگی با نصب سامانه های 
هوشمند به طور چشمگیری کاهش یافته است، خاطرنشان 
کرد : امیدواریم با همراهی و همــکاری همه مجموعه ها و 
شهروندان، به زودی شاهد تحقق شعار "شیراز شهر ایمن و 

پاک" باشیم

فارسلرستان
مدیرکل نوسازی و تجهیز مدارس استان:

۶ هنرستان چند منظوره در لرستان در دست احداث  است
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری شیراز خبرداد:

    راه اندازی 1٢ سامانه ثبت تخلفات رانندگی در شیراز

وین    استفاده همگانی از نسل جدید اینترنت پرسرعت هدف نهایی مخابرات قز

همزمان با هفته دولت؛

 مرکز تکثیر میگو در شهرستان سیریک
 به بهره برداری رسید

بندرعباس-کمالی   در پنجمین روز از هفته دولت و با حضور استاندار هرمزگان 
مرکز تکثیر میگو در شهرستان سیریک به بهره برداری رسید.

 در پنجمین روز از هفته دولت با حضور اســتاندار هرمزگان، نماینده مردم هرمزگان در 
مجلس شواری اسلامی، مرکز تکثیر میگو در شهرستان سیریک به بهره برداری رسید.

در مراسم افتتاح این مرکز استاندار هرمزگان با اشاره به اهمیت تکمیل چرخه تکثیر و 
پرورش میگو گفت: مراکز تکثیر میگو نقش موثــری در تکمیل این چرخه و همچنین 

افزایش تولید دارند.
مهدی دوستی با بیان اینکه استان هرمزگان در حوزه شــیلات امسال شاهد افتتاح ۹ 
پروزه با اعتباری بالغ بر ۲۴۰ میلیارد تومان بوده است گفت: فعالیت های شیلاتی و به ویژه 
آبزی پروری در استان هرمزگان یکی از محورهای اصلی تولید، اشتغال  و رونق اقتصادی 

است که خوشبختانه در این مسیر گام های خوبی برداشته شده است.
گفتنی اســت ظرفیت تولید این مرکز بالغ بر ۵۰ میلیون قطعه بوده و میزان ســرمایه 

گذاری انجام شده این مرکز را بالغ بر ۲۵ میلیارد تومان است.
در هفته دولت امســال ۹ پروژه شــیلاتی با اعتباری بالغ بر ۲۴۰ میلیــارد تومان و با 
اشتغالزایی ۱۸۷ نفر افتتاح و همچنین عملیلات اجرایی پنج پروژه شیلاتی با اعتباری 
بالغ بر ۸۹۶ میلیارد تومان و پیش بینی اشــتغالزایی ۴۵۲ نفر در استان هرمزگان آغاز 

می شود

  برخورد جدی با عاملین ساخت و ساز

 غیرمجاز در شهر چهارباغ
 البرز- مظفری   مقابله با ســاخت و ساز غیر مجاز در شــهر چهارباغ تعطیل 

شدنی نیست. 
عوامل معاونت خدمات شــهری و امور نواحی و واحد کنترل و نظارت شهرداری 
چهارباغ به صورت شبانه روزی ضمن رصد ساخت و سازهای سطح شهر چهارباغ و 
نواحی،نسبت به پیشگیری از ساخت و ساز غیر مجاز و برخورد قانونی با متخلفین 

اقدام می کنند.
  بخشی از عملیات جلوگیری از ساخت و ساز غیر مجاز در ۵ شهریور در بلوار خلیج 

فارس ملک آباد انجام شد و
عملیات پیشگیری توسط عوامل معاونت خدمات شــهری و امور نواحی و واحد 

کنترل و نظارت شهرداری چهارباغ صورت گرفت

دکتر بهمنی اعلام کرد؛

کمالشهر پایلوت آموزش استان البرز
البرز-مظفری  شــهردار کمالشهر در کلاس آموزشــی ارتقاء دانش پرسنل 
حوزه امور قرادادها وپیمانهــا با اعلام این مطلب افزود: حضور مدرســین خبره 
جهت تدریس و ارائه علوم مربوطه میتواند در حد قابل توجهی در کیفیت عملکرد 

حوزه های مختلف تاثیرگذار باشد .
وی افزود: برگزاری مداوم کلاســهای آموزشــی و تقویت دانش فنی و تخصصی 
پرســنل شــهرداری و انتقال این دانش درکار اجرایی، باعث رشد و شکوفایی و 

راهگشای بسیاری از امور شهرداری می گردد.
دکتر بهمنی در ادامه خاطر نشان کرد: با همین نگرش ، مدیرت شهری در تلاش 
است تا با دعوت از مدرســین خبره و صاحب نام ، در بروز رسانی اطلاعات و دانش 
پرسنل شــهرداری در حوزه های مختلف ، نســبت به بهبود کیفیت خدمات به 
شــهروندان گامهای موثری بردارد. در ادامه مجید افشار ریاست شورای اسلامی 
با بیان لزوم برگزاری چنین کلاســهایی در ادارات و سازمانها با هدف ارتقاء دانش 
پرسنل افزود: شورای ششــم همواره حامی وهمراه شــهرداری جهت برگزاری 
چنین دوره های آموزشــی می باشــد چراکه قطعا این امر می تواند در بالابردن 

کیفی خدمات بسیار مثمرثمر واقع گردد.

 در 5ماه نخست امسال صورت گرفت؛

تولید بیش از 3 میلیون و 747هزار مگاوات 
وگاه رامین اهواز ساعت انرژی الکتریکی در نیر

اهواز - محمد مجدم    مدیرعامل نیروگاه رامین گفت: در پنج ماهه نخســت 
امســال این نیروگاه موفق به تولید ۳ میلیون و ۷۴۷ هزار و ۱۱۸ مگاوات ساعت 

انرژی الکتریکی شده است.
خلیل محمدی مدیر عامل نیروگاه رامین با اعلام این خبر گفت: استان خوزستان 
در تابستان امسال یکی از گرمترین ســالهای خود را سپری نموده بطوریکه شهر 

اهواز بعنوان گرمترین شهر جهان معرفی شد.
وی گفت: مسلماً اثر این گرمای شدید بر روی تجهیزات نیروگاهی کاملًا مشهود 
بوده و تلاشگران متعهد و متخصص نیروگاه رامین ســختی های گرمای بالای 
۶۰ درجه را تحمل نمودند تا هم چرخ صنایع تولیدی کشور در حرکت باشد و هم 
هموطنان بتوانند از برقی پایدار و مطمئن بهره مند گردند. گفتنی است نیروگاه 
رامین اهواز بزرگترین نیروگاه حرارتی کشــور با ۶ واحد تولیدی در حال گذر از 
آخرین روزهای پرمصرف برق در تابستان گرم خوزستان می باشد و نقش مهمی را 

در تقویت ، تثبیت و پایداری شبکه سراسری برق کشور ایفاء می کند.

توسعه همکاری های  ذوب آهن  و اداره کل 
آموزش فنی و حرفه ای اصفهان

اصفهان-مریم مومنی  با توجه به امکانات و قابلیت های علمی و آموزشــی 
گســترده و بــه روز اداره کل آموزش فنی و حرفه ای اســتان اصفهــان و نیز در 
راســتای تفاهم نامه همکاری ســازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور و شرکت 
سرمایه گذاری تامین اجتماعی )شستا ( با موضوع شناســایی نیاز ها ؛ ارزیابی و 
ارزشیابی مشــاغل ؛آموزش و مهارت آموزی پایه و تکمیلی کارکنان و تکنیسین 
ها و فورمن های ماهر و صدور شناسنامه های مهارتی برای این دسته از کارکنان 
در شرکت های تابعه شستا ؛ جلسه ی مشــترکی با حضور مهدی بهرامی معاون 
سرمایه های انسانی و توسعه مدیریت و دکتر اخوان طبسی مدیر کل و معاونین 
آموزش فنی و حرفه ای اســتان اصفهان چهارشنبه دوم شــهریور در ذوب آهن 
برگزار گردید. در این جلسه که مدیر آموزش و توسعه سرمایه های انسانی و مشاور 
اجرایی معاونت سرمایه های انسانی نیز حضور داشتند راهکارهای عملیاتی شدن 
تفاهم نامه مذکور و نیز توســعه همکاری های علمی و آموزشی و بهره مندی هر 
دو مجموعه از توانمندی ها و امکانات بالفعل موجود در راســتای نظام مند شدن 
فرایند مهارت آموزی و ارتقای تــوان فنی کارکنــان در ذوب آهن مورد بحث و 
بررسی قرار گرفت. همچنین هر دو طرف اعلام آمادگی کردند که این همکاری ها 
بر اســاس یک برنامه مدون و در قالب چیک توافقنامه همکاری های مشترک و 

تشکیل یک کارگروه تخصصی آغاز و به طور اثر بخش استمرار یابد.

همزمان با هفته دولت:

وستای  وژه گازرسانی به ر مراسم کلنگ زنی پر
کوشک اندیکا برگزار شد

اهواز - محمد مجدم با حضــور ورناصری نماینــده مردم شــهرهای اندیکا، 
مسجدسلیمان، هفتکل و لالی در مجلس شورای اســلامی، نکونام مدیر بهره برداری 
شرکت گاز خوزستان، نوذری فرماندار شهرستان اندیکا و جمعی از مسئولین محلی و 

اهالی منطقه، مراسم کلنگ زنی پروژه گازرسانی به روستای کوشک اندیکا برگزار شد.
 علی اکبر نکونام مدیر بهره برداری این شرکت گفت: همزمان با آغاز هفته دولت ۶ پروژه 

گازرسانی روستایی در سطح استان خوزستان بهره برداری خواهد شد.
مدیر بهره برداری شرکت گاز اســتان خوزســتان افزود: پروژه گازرسانی به روستای 
کوشک از توابع شهرســتان اندیکا، یکی از این پروژه ها می باشد که شامل: ۲۴ کیلومتر 

شبکه گذاری و نصب ۴۰۰ انشعاب برای شهروندان روستای کوشک است.
وی با اشاره به اینکه پروژه گازرسانی به روســتای کوشک حدودا در مدت زمان یکسال 
اجرا می شــود، عنوان کرد: پس از اجرای این پروژه ۴۰۰ خانــوار از نعمت گاز طبیعی 
برخوردار خواهند شد. نکونام گفت: این پروژه با اعتبار ۲۷۳ میلیارد ریال توسط شرکت 

ارتباطات پژواک اجرا خواهد شد.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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ایلام- حســن بیگی مدیرکل امور عشــایری ایلام گفت: به 
مناسبت هفته دولت و با مشارکت شرکت توزیع نیروی برق استان 

۲۳۰ پنل خورشیدی بین عشایر استان توزیع می شود.
فرشاد یاســمی با بیان اینکه این پنل ها توسط شرکت برق استان 
تهیه شده است، اظهار داشت: ۹۰درصد هزینه خرید توسط دولت و 

ده درصد نیز توسط عشایر تقبل می شود.
وی افزود: تاکنون ســه هزار پنل خورشــیدی طی سه مرحله بین 

عشایر استان توزیع شده است.
مدیرکل امور عشایر ی ایلام بیان داشــت: پروژه تامین آب شرب 
عشایر کولگ شهرستان مهران با پیشــرفت فیزیکی ۳۰ درصد در 

حال اجرا است.
وی ادامه داد: بــا اتمام این پــروژه تعداد ۱۵۷ خانــوار از نعت اب 

آشامیدنی بهره مند می شوند.
یاسمی عنوان کرد: در این راســتا ۲۲ کیلومتر خط انتقال و تعداد 

۲ایستگاه پمپاژ آب اجرا می شود.

مدیرکل امور عشایری استان؛
۲۳۰ پنل خورشیدی هفته دولت بین عشایر ایلام توزیع می شود



بانکتجارتپیشرودرفروشارزاربعین
بانک تجارت به عنوان نخســتین بانک کشــور ارائه خدمات فروش ارز 
اربعین به زائرین عتبات عالیات را از روز یکشــنبه ششم شهریور ماه در 

واحدهای ارزی منتخب سراسر کشور آغاز کرد.
به گزارش روابــط عمومی بانک تجارت ، بر اســاس بخشــنامه بانک 
مرکزی و پیرو هماهنگی انجام شــده در بازار متشکل ارزی، ۵۶ واحد 
ارزی منتخب این بانک به عنــوان یکی از ۵ بانک منتخب کشــور، در 
راستای تسهیل شــرایط اعزام زائرین حضرت ابا عبدالله الحسین)ع( به 
کربلای معلی در ایام اربعین حســینی، از امروز نســبت به فروش ارز 

اربعین به متقاضیان اقدام کرده اند.
متقاضیان واجد شرایط می توانند برای خرید ارز اربعین با همراه داشتن 
اصل کارت ملــی، دارا بودن کارت بانکی و شــماره تلفــن همراه به نام 
متقاضی و ارائه کد رهگیری ســامانه سماح )سامانه ثبت نام زائر اربعین 
- کد ۱۰ رقمی( به نزدیک ترین واحد ارزی منتخــب بانک تجارت در 

تهران و استان های مختلف کشور مراجعه کنند.

بخشتعاونبهترینوارزشمندترینظرفیت
برایفعالیتاقتصادیاست

رئیس هیات مدیره بانک توســعه تعاون طی دیدار بــا تعاونگران حوزه 
فرش دستباف، تعاونی را بهترین و ارزشمندترین ظرفیت برای فعالیت 

اقتصادی عنوان نمود.
ســید باقر فتاحی رئیس هیات مدیره بانک توسعه تعاون طی بازدید از 
غرفه تعاونگران و اتحادیه سراسری شرکت های تعاونی فرش دستباف 
در نمایشگاه فرش دســتباف اظهار داشــت: این بانک به عنوان حامی 
تعاونگــران در عرصه های مختلــف اقتصادی از جملــه صنعت فرش 
دســتباف مطرح اســت و خدمات اعتباری بانک در قالب انعقاد تفاهم 
نامه با اتحادیــه و پرداخت تســهیلات اعتباری به جامعــه هدف این 

صنعت در قالب تفاهم نامه، از جمله اقدامات بانک محسوب می شود.
فتاحی در این بازدید ضمن دیــدار با عبدالله بهرامــی رئیس اتحادیه 
سراسری شرکت های تعاونی فرش دســتباف این رویداد را در شرایط 
موجود کار ارزشــمند و در خور توجه ای دانســت و در این باره گفت : 
شناســایی توانمندی و قابلیت های مناســب در عرصه فرش دستباف 
ایرانی در قالب شــرکت تعاونی، ایجاد فرصت ارزشمند برای معرفی هر 
چه بهتر و بیشــتر بخش تعاون و کمک به بازار فروش و توسعه فعالیت 

کسب و کار تعاونگران فعال در عرصه تولید فرش دستباف است.
رئیس هیات مدیره بانک توســعه تعاون ارائه خدمات مالی و اعتباری 
در قالب ارائه انواع خدمات بانکی و مالی ، پرداخت تســهیلات اعتباری 
و گشایش اعتباری اســنادی داخلی و صدور انواع ضمانت را در راستای 
کمک به تامین مواد اولیه ، ابزار تولید ، بافت و عرضه فرش دســتباف و 
بهره برداری مصرف کننده نهایی در قالب کمک به ایجاد چرخه تامین 

و خلق ارزش از اقدامات بانک اعلام کرد.
شایان ذکر است این نمایشــگاه با همت اتحادیه سراسری شرکت های 
تعاونی فرش دســتباف از ۳۱ مرداد تا ۶ شــهریورماه به مدت ۷ روز با 
حضــور ۴۰۰ تولیدکننــده و تعاونی های تولیدی فرش دســتباف در 

نمایشگاه بین المللی تهران برگزار شد .
گفتنی اســت در این بازدید ســعید معادی معاون مدیر عامل در امور 
استانها و بازاریابی و یونس کلانتری رئیس اداره کل مشتریان و توسعه 

بازار حضور داشتند.

مدیر امور شعب و بازاریابی بانک توسعه صادرات ایران خبرداد
رشد67درصدیماندهسپردههایشعب

دردولتسیزدهم
مدیر امور شــعب و بازاریابی بانک توســعه صادرات ایران گفت: مانده 
سپرده های شــعب این بانک در پایان تیرماه ســال جاری با رشد ۴۰ 
درصدی از ۸۰ هزار و ۴۵۲ میلیارد ریال بــه ۱۱۲ هزار و ۴۰۴ میلیارد 
ریال رسیده که این رقم نسبت به دوره مشابه سال قبل ۶۷ درصد رشد 
داشته اســت.مدیر امور شعب و بازاریابی بانک توســعه صادرات ایران 
گفت: مانده ســپرده های شــعب این بانک در پایان تیرماه سال جاری 
با رشــد ۴۰ درصدی از ۸۰ هــزار و ۴۵۲ میلیارد ریال بــه ۱۱۲ هزار و 
۴۰۴ میلیارد ریال رسیده که این رقم نسبت به دوره مشابه سال ماقبل 
۶۷ درصد رشد داشته اســت.به گزارش اگزیم نیوز، یوسف نجدی ، به 
مناسبت هفته دولت اظهار داشت: در این بین شعب مرکزی با ۵۴ هزار 
و ۵۷۷ میلیارد ریال ،میرداماد با ۲۲ هزار و ۴۸۲میلیارد ریال و تبریز با ۷ 
هزار و ۸۰۷ میلیارد ریال بیشترین سهم را از نظر مانده سپرده ها ) ارزی 

و ریالی( در بین شعب بانک به خود اختصاص داده اند.
وی ادامه داد: مانده تسهیلات اعطایی شــعب در مقطع یادشده با رشد 
۲۸ درصدی نسبت به مدت مشابه ســال ماقبل از رقم ۸۸ هزار و ۴۳۳ 
میلیارد ریال به رقم ۱۱۳ هزار و ۵۶۵ میلیارد ریال رســیده که این رقم 

نسبت به مدت مشابه سال ماقبل، رشد ۶۰ درصدی را نشان می دهد.
معاون امور شعب و بازاریابی بانک توسعه صادرات ایران، عملکرد بانک 
در شاخص برات اســنادی وارداتی در مدت یادشــده نسبت به مدت 
مشابه ســال قبل را ۳۲ درصد اعلام کرد و گفت: بیشــترین سهم این 

شاخص به ترتیب متعلق به شعبه اراک و سنندج است.
نجدی افزود: عملکرد شعبه در شاخص حواله های ارزی وارده و صادره 
در پایان تیرماه ســال جاری بالغ بر ۴۴۸ میلیون دلار بوده که نسبت به 

مدت مشابه سال گذشته، ۲۱ درصد رشد داشته است ضمن اینکه
شــعب مرکزی، اردبیل، کرمانشــاه و قم به ترتیب بیشترین سهم را در 

این شاخص کسب کرده اند.
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رئیس سازمان بورس اعلام کرد

اخذوامباسامانهتوثیقالکترونیکیهوشمند

خریــدار   رئیس ســازمان بورس گفــت: این 
ســازمان با برنامه ریزی و تحلیل دقیق داده ها، به 
این نتیجه رســید که می تواند دامنه نوسان را به 
صورت پلکانی افزایش دهد و در فرصت مناســب 
به سمت افزایش دامنه نوسان تا حدود ۱۰ درصد 
حرکت کند که ایــن اقدام منتج بــه کارآمدی و 

حرفه ای تر شدن بازار سرمایه می شود.
»مجید عشقی«، رئیس ســازمان بورس و اوراق 
بهادار  درباره عملکرد یک ســاله دولت در حوزه 

بازار سرمایه توضیحاتی ارائه داد.

   بازار ســرمایه ای که به دولت سیزدهم 
تحویل داده شد، چطور بود و برای بازگشت 

اعتماد و سرمایه مردم به بورس چه کردید؟
با روی کار آمــدن دولت جدید و بــه تبع آن پس 
از دو مــاه تغییر مدیریــت در ســازمان بورس، 
شــاهد یکســری ضعف ها و آســیب ها در بخش 
بازار ســرمایه بودیم، نخســتین آن از بین رفتن 
اعتماد عامــه مردم بود، دومیــن چالش و ضعفی 
که وجود داشت، این اســت که تصمیمات خیلی 
ســریع و بدون رویه خاصی تغییر پیــدا می کرد. 
پیش بینی پذیری و ثبات در بازار به اشکال مختلف 
به خاطر سیاســت های متغیر دولــت قبل از بین 
رفته بود و همچنین اصلاحات لازم روی بخشــی 
از دســتورالعمل ها و آیین نامه ها انجام نشده بود. 
همچنین ابهامات ســاختاری که در اقتصاد وجود 
داشت، مزید بر علت شــد که در نهایت با یک بازار 
متلاطــم و غیــر پیش بینی پذیر مواجه باشــیم. 
بنابراین نخستین سیاســت مدیریت جدید این 
بود که کارآمدی، شــفافیت و پیش بینی پذیری 
را به بــازار بازگرداند. موضوع دوم این اســت که 
ریزساختارهایی در بازار وجود دارد، که ملزومات 
فنی خود را می طلبد و باید با یک نگاه فنی و دقیقی 
برای رفع آن اقدام شــود. از همان بدو شروع کار، 
این اصلاحات آغاز شــد و برخی اصلاح رویه ها و 
روندها هم مانند ترویج ســهامداری غیرمستقیم، 
شکست انحصار در مجوزها نیز در دستور کار قرار 
گرفت که تا حد بســیار قابل قبولی در مقایســه با 

ادوار گذشته پیشرفت کرده است.

  ســال گذشته بســته حمایتی 10 بندی 
دولت برای ســاماندهی بازار سرمایه هم 
تدارک دیده شــد،   در این مورد توضیح 

می دهید که چه اقداماتی انجام شده است؟
بســته حمایتی از بازار ســرمایه بــا پیگیری های 
سازمان بورس در ستاد اقتصادی دولت به تصویب 
رســید و در بهمن ماه بود که توســط معاون اول 
رئیس جمهور به دستگاه ها ابلاغ شد، ۱۰ بند مهم و 
کلیدی داشت که برای نخستین بار بعضی از آنها به 

تصویب رسیده بود که شاید بتوان گفت مهم ترین 
بند آن ایجاد سقف ریالی برای نرخ سوخت صنایع 
و خوراک پتروشیمی ها بود. به واسطه بحران گازی 
اروپا و بعــد از آن هم جنگ اوکراین و روســیه که 
موجب کاهــش صادرات گاز اروپا شــد، قیمت در 
کشــورهای اروپایی جهش ۱۰ تــا ۱۲ برابری را 
تجربه کرد.نرخ گذاری گاز یــک بحث منطقه ای 
اســت و وزارت نفت فرمولی را متناســب با چهار 
نرخ هاب جهانی و فروش داخل گذاشــته بود که 
به تناســب اینکه در آن طرف نرخ ها به واسطه یک 
عامل بیرونی و غیراقتصادی یک جهش ۱۰ تا ۱۲ 
برابری کرده بودند، نرخ های داخل هم به شــدت 
متلاطم می شد و به شــدت بالاتر می رفت و آسیب 
غیرقابل جبرانی به صنایع می زد که با پیگیری های 
بسیار زیادی که ســازمان انجام داد، سقف ریالی 
برای نرخ گاز گذاشته شد و فقط در همین فقره اگر 
آن سقف گذاشته نمی شد، امروز گاز صنایع شاید 
با نرخ معادل ۱۹ یا ۲۰ هزار تومان به دست شــان 
می رســید اما اکنون این ســقف زیر ۵ هزار تومان 
است. همین اختلاف قیمت باعث می شد که زیان 
چند صد هزار میلیارد تومانی بــه صنایع تحمیل 
شود و به جز تعطیلی بسیاری از صنایع و ... موجب 
می شــد که شــاخص کل بورس هم یــک ریزش 
جدی را تجربه کند که با تصمیم پیش دســتانه ای 

که گرفته شد این اتفاق رخ نداد.

  در موضوع عادلانه کــردن رویه ها چه 
اقداماتی انجام شد؟

ما به جز عوامل بیرونی، عوامــل داخلی را هم در 
بازار سرمایه پیگیری کردیم که یکی از اصلی ترین 
موضوعات که عدالت در معاملات را برگرداند، در 
موضوع ریزساختارهایی که اشاره کردم، نمایش 
حقوق مظنه به همه فعالین بــود که پیش از این 
پنج ردیف حقوق مظنه را افــرادی که کد آنلاین 
داشــتند می توانســتند در نرم افزار خودشــان 
ببینند، عمــق دفتر سفارشــات را افــرادی که 
پشت استیشــن های حرفه ای معاملاتی، معامله 
می کردند یا افرادی که از طریق کارگزاری معامله 
می کردند، فقط برای کارگزار قابــل رؤیت بود و 
به هر حال یک بی عدالتی بود کــه برای اولین بار 
در دنیا کل اطلاعات به صــورت رایگان در اختیار 
عموم قرار داده شد. در دنیا مرسوم است که یک یا 
دو ردیف اطلاعات و با نهایتاً ســه ردیف را نمایش 
می دهنــد و الباقی، مســتلزم پرداخــت هزینه 
جداست که طبعاً با هزینه های بالایی هم که اعلام 
می شــود افرادی که مقداری خبره تر هستند، در 
معرض خرید این اطلاعات هســتند امــا در بازار 
ســرمایه ایران این موضوع به صــورت رایگان در 

اختیار همه قرار داده شد.

    موضــوع بازگردانــدن ســود معوق 
ســهامداران هم در این دوره انجام شد، در 

این مورد توضیح می دهید؟
یکی دیگــر از موضوعات چالش برانگیــز، این بود 
که مردم فرضاً در ۱۰ یا ۲۰ شــرکت سهام داشته 
باشــند و تاریخ برگزاری مجامع و تقســیم سود 
شــرکت ها متفاوت اســت، در ایــن برهه ممکن 
است آن سهمی که مردم دارند، عدد خردی باشد 
و پیشــتر از این، راه های پرداخت سود به فراخور 
هر شــرکت متفاوت بود. ممکن بود شرکتی اعلام 
کند در طی ســال فقط ســه روز فرصــت دارید 
به فــلان بانک مراجعــه کنیــد و در آن بانک هم 
منحصراً باید حســاب باز کنید و بعضاً پول را در آن 
حســاب واریز می کردند و یا بعضا نقدی  پرداخت 
می شد و ســهامداران به صورت خیلی خرد مثلاً 
با ۵۳۶ تومان مواجه می شــدند. این موارد چالش 
های جدی بود کــه مثلاً برخی شــرکت ها اعلام 
می کردند برگه را پر و بــرای ما فکس کنید، برخی 
هم می گفتند که ایمیل کنید و هر شــرکتی با یک 
روشــی کار می کرد و این منتج به دو آسیب جدی 
می شد، نخست این که خیلی از سهامداران ممکن 
بود فراموش کنند سودی به آنها تعلق گرفته است 
و مشــمول گذر زمان شــود و دیگر اینکه شرکت، 

دیگر پاسخگویی لازم را نداشته باشد.

   یکی دیگر از مواردی کــه در هفته های 
اخیر افتتاح شد ســامانه توثیق هوشمند 
سهام است، درباره این موضوع و اجرای آن 

هم توضیح دهید.
بله، یــک موضوع بســیار مهم دیگری هــم که در 
ســازمان بورس و اوراق بهادار رخ داد، بحث سامانه 
توثیق الکترونیکی هوشمند ســتاره بود؛ پیشتر از 
این افرادی که ســهامی داشــتند، اگر به هر دلیلی 
به پول نقدی احتیاج داشــتند باید بخشی از سهام 
خــود را می فروختند یــا اعتبــاری از کارگزاری 
دریافت می کردند، که کارگزاری هم در نقد کردن 
اعتبار یکسری دســتورالعمل های ســختگیرانه 
داشت. ضمن اینکه آن دســتورالعمل اصلاح شد، 
روش جایگزینی هم اعلام شــد که مردم به صورت 
کاملًا الکترونیک و بدون نیــاز به مراجعه حضوری 
به هیچ ســاختاری، اگر قصد گرفتن تسهیلاتی از 
بانک دارند، شــاید بانک به آنها اعلام کند که یک 
یا دو ضامن بیاورد، کســر از حقوق و سند ملک و ... 
بیاورد که فرایندی هم زمان بر و هم هزینه بر است؛ 
اما ممکن است شما سهامی در بورس داشته باشید، 
کامــلًا الکترونیکی همان جا با تلفــن همراه تان به 
بانک این اجازه را می دهید که اگر سهام مشخصی 
را دارید، مبلغی از آن را به صورت هوشــمند بلوک 

کرده و آن بلوک پشتوانه تسهیلات می شود.

جهش85درصدیترازعملیاتیبانکملت
درتیرماه

بانک ملت توانســت تراز عملیاتی خــود را از 
مبلغ ۸۹ هــزار میلیارد ریال در تیرماه ســال 
۱۴۰۰ با حدود ۸۵ درصد رشــد، به مبلغ بیش 
از ۱۶۴ هزار میلیارد ریال افزایش دهد و فاصله 

معنادار خود را از سایر رقبای بانکی حفظ کند.
به گــزارش روابــط عمومی بانــک ملت، این 
بانک که با ســرمایه بیش از ۲۶۲ هزار میلیارد 
ریال، ارزش بازار ۸۴۰ هزار میلیارد ریال و رشــد بیش از ۸۵ درصدی 
سودآوری نسبت به مدت مشابه سال گذشــته، صدرنشین بانک های 
 ttm خود را بر اساس روش p/e بورسی است موفق شده است تا نســبت
به حدود۳.۷ برساند که این امر نشان دهنده ارزندگی بالای سهام بانک 
ملت است. این درحالی اســت که میانگین p/e صنعت بانکی در حدود 

۶.۴۳ قرار دارد.
در عین حال، بانک ملت بــا ثبت مبلغ ۳۱۶ هزار میلیــارد ریال درآمد 
حاصل از تســهیلات و ســپرده گذاری و اوراق بدهی در تیرماه ســال 
جاری، از رشــد قابل توجه ۶۴ درصدی نســبت به مدت مشــابه سال 
گذشــته برخوردار شــده و با مدیریت بهینه خود رشــد ۲۰ درصدی 
خالص درآمدکارمزد )غیر مشاع( را نسبت به ماه گذشته  رقم زده است.

بر اســاس این گزارش، بانک ملت با مدیریت مطلوب نقدینگی، منابع 
غیر هزینه زای خود را )ریال و ارز( هم بیش از ۱.۳۸۳ هزار میلیارد ریال 
)حدود ۱۱۷ درصد رشد نسبت به تیر ماه ســال گذشته( افزایش داده 
که این رشد عمدتاً مربوط به افزایش ۱۳۷ درصدی جذب سپرده های 

جاری ریال است.
همچنین بانک ملت موفق به اعطای بیش از ۸.۴۷۱ هزار میلیارد ریال 
تسهیلات )ریال و ارز( تا پایان تیر ۱۴۰۱ شده که نسبت به مدت مشابه 

با رشد ۳۲ درصدی رو به رو شده است.
در این میان تســهیلات مرابحه با ســهم بیــش از ۲۹ درصدی )مبلغ 
۲.۴۵۵ هزار میلیارد ریال (بیشــترین ســهم بری را در بین تسهیلات 

ریالی به خود اختصاص داده است.

افتتاحنیروگاهگازیتولیدبرقآرچیناستان
بوشهر،بامشارکتبانکملیایران

ا مشــارکت بانک ملی ایران نیــروگاه گازی  ب
تولید برق آرچین در استان بوشهر افتتاح شد.

به گزارش روابــط عمومی بانک ملــی ایران، 
ایــن بانک همــواره حامــی تولیــد داخلی و 
سرمایه گذاران بخش خصوصی بوده است که 
در همین راستا با حمایت از ســرمایه گذاران 
وزارت نیرو در استان بوشهر در جهت کمک به 

رشد اقتصادی کشور گام برداشته است.
نیروگاه گازی تولید برق شــهرک صنعتی ۲ با ظرفیــت ۲.۴ مگاوات و 
۵۰۰ میلیارد ریال اعتبار به بهره برداری رسیده است و قادر خواهد بود 
در افزایش پایداری شبکه برق شــهرک صنعتی نقش قابل توجهی ایفا 

کند.
گفتنی است محمد نجف زاده معاون امور شــعب و بازاریابی منطقه دو 
کشور در مراسم افتتاح این نیروگاه که با حضور داریوش زراعتگر رییس 
اداره امور شعب اســتان، مدیر عامل شــرکت توزیع نیروی برق استان 
بوشــهر، مدیر کل اقتصاد و دارایی اســتان، فرماندار شهرستان بوشهر 
و اصحاب رسانه برگزار شــد، ضمن تبریک هفته دولت و گرامیداشت 
یاد و خاطره شــهیدان رجایی و باهنر و به امادگــی بیش از پیش بانک 
ملی ایران در حمایت از ســرمایه گذاران بخش خصوصی اشــاره کرد و 
گفت : در اســتان بوشــهر ظرفیت های بالایی وجود دارد که حمایت و 
توجه به صنایع و تولیدات در این استان می تواند موجبات رشد و رونق 

اقتصادی را در کشور فراهم کند.
در ادامه این مراســم مدیر عامل شــرکت توزیع برق استان از حمایت 

بانک ملی ایران در بهره  برداری از این طرح تقدیر کرد.
در پایــان مدیــر عامل شــرکت تعاونی رعدگســتر پــژواک جنوب 
و ســرمایه گذار این نیروگاه نیز با اشــاره به حمایت بانک ملی ایران از 
این طرح و شــرکت توزیع برق اســتان ، این طرح را زمینه ساز تولید و 

اشتغالزایی بالا در این شهرستان عنوان کرد.

هم زمان با بازگشت ساعات کاری بانک ها به روال عادی

ساعاتکاریسامانهچکاوکدربانکآینده
تغییرکرد

بنا بــر ابلاغیه جدیــد اداره معامــلات ریالی 
بانک مرکزی ج.ا.ایران، ســاعت کاری سامانه 

چکاوک در بانک آینده نیز تغییر کرد.
ا توجه به بازگشــت ســاعات کاری بانک ها  ب
و ادارات بــه روال عــادی، از روز شــنبه ۵ 
شــهریورماه ۱۴۰۱ تا اطلاع بعــدی، در تمام 
روزهای هفته، ســاعات کاری سامانه چکاوک 
در تمام بانک های کشــور، به شــرح زیر اعــلام شــد.پایان واگذاری 
چک های عادی ســاعت ۱۱:۰۰ و پایان تعیین وضعیت آن ها، ســاعت 
۱۴:۳۰ خواهد بــود. برای چک های رمزدار نیز پایان واگذاری ســاعت 

۱۲:۰۰ و پایان تعیین وضعیت آن ها ساعت ۱۳:۴۵ اعلام شده است.

بانکبانک

 آگهی تجدید مناقصه عمومی

محمدصادق کولی وند-شهردار شهریار

شــهرداري شــهریار در نظر دارد به اســتناد درخواست 
شماره 24454 مورخ 1400/11/14 معاونت فنی عمرانی 
درخصوص تجدیــد مناقصه عمومی ) پروژه ســنگ نمای 
حســینیه دینارآباد( با برآورد اولیه  1/563/401/093 
ریال  با شــماره فراخــوان 200109389۷00005۷ در 
ســامانه نســبت به انتخاب پیمانکار اقــدام نماید. لذا از 
متقاضیان واجد شرایط دعوت بعمل می آید جهت دریافت 
اسناد مناقصه به شرح ذیل تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و 
بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارک الکترونیکی 
دولت )ســتاد( به آدرس www.setadiran.ir  مراجعه 

نمایند.
1(  مبلغ ســپرده شــرکت در مناقصه ۷8/200/000 
ریال می باشد. سپرده نفرات اول و دوم مناقصه تا زمان 
انجام معامله و قرارداد مســترد نخواهد شــد. )سپرده 
بصورت واریز نقدی به حساب سپرده اشخاص شهرداری 

و  یا ضمانت نامه بانکی(

2(ســایر اطلاعات و جزئیات مربوط به واگذاري در اسناد 
مناقصه درج گردیده است.

3(شهرداري در رد یا قبول پیشنهادات مختار است. 
4(هزینه درج آگهي به عهده برنده مناقصه مي باشد. 

5(متقاضیان میبایســت دارای حداقل رتبه 5 در رشــته 
ابنیه از سازمان برنامه و بودجه کشور باشند.

6(مهلت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ 1401/06/08 تا 
تاریخ 1401/06/1۷ ساعت 13/00 از سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت.
۷(مهلــت ارائه پیشــنهادات تــا ســاعت 13/00 مورخ 

1401/06/2۷ در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت.
8(زمــان بازگشــایی پاکت هــا : ســاعت 14/30 مورخ 
1401/06/28 در محل : شــهریارـ میــدان نماز ـ جنب 

پایانه 22 بهمن ـ شهرداری شهریار.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/6/8

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/15

 نوبت اول

 ) پروژه سنگ نمای حسینیه دینارآباد(


